
سه شنبه  نهم شهریور 1395  27 ذی القعده 1437   30 آگوست2016   شماره 4087  سال نوزدهم   1000 تومان

با شرکت 2500 قاری در مسابقات اوقاف:

بزرگترین رویداد قرآنی قم آغاز شد

خشم های دلواپسانه ادامه دارد

هر چند روز یک بحران؟

هیچ فردی از ستاد برجام جاسوس نبوده است

در دیدار آیت الله هاشمی با آیت الله جوادی آملی چه گذشت؟

انتقاد از تخریب
تمجید از صبر آیت الله

رئیس مجلس تاکید کرد:

نگاه ویژه  رهبر انقلاب 
نسبت به تکمیل پروژه آبرسانی به قم

سازندگی  خدمات  از  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
خاتم الانبیاء در سطح کشور تقدیر کرد و گفت: این مجموعه 
با روحیه جهادی تلاشگر پروژه های بزرگ کشور را دنبال 
می کند، به همین علت منع قانونی استفاده قرارگاه از اسناد 

خزانه باید رفع شود. 

علی لاریجانی ظهر دیروز در مراسم افتتاح سد مخزنی 
کوچری با تأکید بر اینکه امنیت پایدار منابع آبی با تکمیل پروژه 
سد کوچری در شهرهای مختلف تأمین می شود، اظهار کرد: 
بعد از انقلاب گروه های مختلف برای تضعیف نظام اسلامی گام 

برداشته اما نتوانستند به موفقیت برسند...

آیت الله جوادی آملی، با ابراز تأسف از تخریب هایی که صورت می گیرد، صبر آیت الله هاشمی رفسنجانی را ستود و گفت: 
تشکیل حکومت و زمینه سازی برای راهنمایی انسان ها، آرزوی همه انبیاست و این انقلاب، فرصتی برای ماست که مردم را 
راهنمایی کنیم و در این راه، از تلخی ها نرنجیم و باید صبر کنیم. این استاد برجسته حوزه علمیه قم نیز دیدار رییس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام که در دماوند برگزار شد با خیرمقدم و ابراز رضایت از پیشرفت های دانشگاه آزاد اسلامی، خطاب به 
آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: خداوند عنایتی به شما کرده که چه بخواهید و چه نخواهید، از استوانه های این نظام هستید...
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روزنامه صبح ایران
معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اینکه اعضای دولت در سیاست های کلان 
تعیین شده همسو هستند گفت: سیاستی در برخی رسانه ها تنظیم شده تا در گزارش 
های آنها اختلاف نظر و چند صدایی از دولت منعکس شود و به گونه ای برنامه ریزی شده 
که می خواهند وانمود کنند در درون دولت اختلاف نظر وجود دارد. این در حالی است که 

اعضای دولت در جهت گیری ها و سیاست های کلان کاملًا هماهنگ هستند.
اسحاق جهانگیری در نشست معاونین امور مجلس دستگاه های اجرایی با اشاره به 
فضاسازیهای برخی جریان های مخالف دولت افزود: در حال حاضر برخی از گروه های 
سیاسی منتقد دولت به دنبال نقد سازنده و دریافت پاسخ از دولت نیستد بلکه هدفشان 

از مخالفت، تخریب دولت است. وی یادآور شد: مبنای دولت، استقرار 
آرامش در کشور است زیرا به عنوان قوه مجریه این موضوع را وظیفه 

خود می داند. معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه هر جریان سیاسی 
که مخالف و منتقد دولت است می تواند در نهایت آزادی و 

آرامش به انتقاد بپردازد، تصریح کرد: کارنامه دولت تدبیر 
امید در بخش های مختلف، کارنامه ای درخشان  و 

و قابل دفاع است و اگر شرایط کشور در سال 92 با 
وضعیت فعلی مقایسه شود ...

جهانگیری در جمع معاونان پارلمانی؛

اعضای دولت در سیاست های کلان اختلافی ندارند

عده ای با پول بیت المال 
به امید مردم لطمه می زنند

دکتر روحانی در مراسم اختتامیه جشنواره شهید رجایی:

مردم را در طبقات و میزهای ادارات سرگردان نکنید

دولت در برخورد با فساد به ریشه ها می پردازد

نقد باید منصفانه و توام با ارائه راه حل باشد

کشور متعلق به همه است و نه جناح خاص

امضاهای طلایی فساد آفرین است

فساد با بگیروببند از بین نمی رود

مقام ذینفع نباید تصمیم گیر باشد
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در نظر دارد به استناد مجوز بند 2 مصوبه 1395/1/29 هیات مدیره سازمان، یک 

دستگاه ماشین خط کشی رنگ گرم مدل H33-3 بصورت مزایده عمومی به افراد 

واجدالشرایط به فروش رساند. 

لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت 

در مزایده از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری )14/20( روز 

یکشنبه مورخه 1395/6/28 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز CNG و تالار 

آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره تلفن های 59 

و 32859958 داخلی های 141 و 142 تماس حاصل فرمایند.

توضیحات:

- میزان سپرده شرکت در مزایده معادل )به عدد(: 230/000/000 ریال )به حروف(: 

دویست و سی میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت 

در مزایده را بصورت فیش واریز نقدی به حساب سپرده شماره 100789426557 

نزد بانک شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک 

شهرداری قم ارائه نمایند. 

- هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به 

ترتیب ضبط خواهد شد.

- هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

- پیشنهادات رسیده ساعت 8/30 صبح روز دوشنبه مورخه 1395/6/29 در محل 

سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده 

اعلام خواهد شد. همچنین حضور پیشهاددهندگان یا نمایندگان آنها در کمیسیون 

مجاز نمی باشد. 

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

در نظر دارد به استناد مجوز بند 3 مصوبه 1395/5/5 هیات مدیره سازمان، اجاره 

واحدهای تجاری )مغازه های( شماره 206، 208، 210، 305، 307، 309، 311، 317 واقع 

در مجتمع ناشران خیابان معلم به صورت جداگانه و مستقل  به شرح ذیل به مدت 

یکسال شمسی و بصورت تجدید مزایده عمومی به افراد واجدالشرایط واگذار نماید.

لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت 

در مزایده از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری )14/20( 

روزیکشنبه مورخه 1395/6/28 به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز CNG و 

تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره تلفن های 

59 و 32859958 داخلی های 141 و 142 تماس حاصل فرمایند.

توضیحات:

- میزان سپرده شرکت در مزایده هر یک از واحدهای تجاری )مغازه ها( مبلغ )به 

عدد(: 5/000/000 ریال )به حروف(: پنج میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید 

میزان سپرده شرکت در مزایده را بصورت فیش واریز نقدی به حساب سپرده شماره 

100789426557 نزد بانک شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام سازمان حمل 

و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند. 

- هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به 

ترتیب ضبط خواهد شد.

- هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

- پیشنهادات رسیده ساعت 8/30 صبح روز چهارشنبه مورخه 1395/6/3 در محل 

سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده 

اعلام خواهد شد. همچنین حضور پیشهاددهندگان یا نمایندگان آنها در کمیسیون 

مجاز نمی باشد. 

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی تجدید مزایده عمومی )نوبت اول(
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عملگرایی دولت یازدهم 
در اجرای اقتصاد مقاومتی

تلاش و سیاستگذاری دولت یازدهم در خارج کردن 
مراکز تولیدی از رکود و بازگشت دوباره به چرخه تولید در 
کنار کاهش نرخ سود بانک ها و حمایت از کارآفرینان از جمله 
گام هایی است که در راستای اقتصاد مقاومتی برداشته شده 

است. اقدام هایی که با همیاری سازمان ها و نهادهای مرتبط در مسیر توسعه پیش می رود.
سال 1395 با شعار »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« آغاز شد، شعاری که رهبر انقلاب به 
منظور بهینه سازی اقتصاد کشور بر آن نهاد و دولت یازدهم را برآن داشت تا شروع به »اقدام 
هایی« در راستای اقتصاد مقاومتی کند. اقدام هایی که با همراهی نهادها و سازمان های 
مربوطه بخصوص ارگان های دولتی و مرتبط در راستای »عملیاتی« شدن آن گام هایی 
برداشته شده است. از جمله مهمترین اقدام های دولت در راستای اقتصاد مقاومتی می توان 
موارد زیر را بیان کرد: یکی از مهمترین اقدام های دولت در راستای اقتصاد مقاومتی را می 
توان کاهش »نرخ سود تسهیلات اعطایی بانک ها« دانست، امری که نیازمند همراهی بانک 
های دولتی و خصوصی در علمیاتی شدن آن است. چرا که در حقیقت کاهش نرخ سود 
اعطایی بانک ها را می توان یکی از راهبردهای مهم در رشد و توسعه اقتصادی کشور به 
منظور حمایت از سرمایه گذاران دانست که منجر به کاهش هزینه های سرمایه گذاری و 
به دنبال آن تشویق و ترغیب برای سرمایه گذاری و توسعه فرهنگ کارآفرینی خواهد شد. 
همچنین، کاهش نرخ سود تسهیلات بانکی، ضمن کاهش دادن هزینه های مالی 
تولیدکنندگان و سرمایه گذاران، موجب افزایش قدرت رقابتی نیز خواهد شد. عامل اصلی 
موفقیت این سیاست، تخصیص منابع از طریق بانک ها و تسهیل دسترسی حوزه تولید 
به منابع اعتباری است که به نظر می رسد با آزادسازی منابع ارزی خارج از کشور و اتخاذ 
سیاست های تشویقی و کنترلی توسط بانک مرکزی قابل تحقق خواهد بود. از دیگر اقدام 
های عملی دولت تدبیر و امید در زمینه اقتصاد مقاومتی، حمایت الزام آور از کسب و کارهای 
کوچک و متوسط و شرکت های دانش بنیان که با همکاری کارآفرینان ایجاد می شود، می 
توان نام برد. در این راستا »اسحاق جهانگیری« معاون اول رییس جمهوری در جشنواره 
ملی امتنان که در بهمن ماه سال گذشته برگزار شد، کارآفرینان را از نخبگان جامعه برشمرد 
و گفت: »کارآفرینان از سایر افراد متمایز هستند و می توانند در جامعه، موتور اصلی تحرک 
اقتصادی کشور باشند«. حمایت جهانگیری از کارآفرینان اقدامی مهم در اقتصاد مقاومتی 
است اما لازم است با برنامه ریزی دقیق و مدون از سوی ارگان ها و نهادهای مختلف 
همانند وزارت اقتصاد و دارایی، وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت جهاد وکشاورزی و 
غیره، حمایت از بنگاه های کوچک و زودبازده عملیاتی شود تا کارآفرینان جامعه نیز بتوانند 
سهم خود را در اقتصاد مقاومتی ایفا نمایند. تلاش برای ادامه فعالیت کارخانه های قدیمی 
و هویت بخش جامعه ایرانی از دیگر اقدام های دولت در راستای اقتصاد مقاومتی است. به 
عنوان نمونه، به تازگی وزارت صنعت، معدن و تجارت اقدام به جلوگیری از خروج کارخانه 
»ماشین سازی تبریز« از لیست واگذاری ها کرد و به مدت 5 سال، این کارخانه را تحت 
پوشش سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران »ایدرو« قرار داد تا نسبت به نوسازی و 
بازسازی خط تولید آن اقدام لازم به عمل آید. امید است که چنین روندی در مورد کارخانه 
های قدیمی دیگر همچون »ارج«، »تبریز کف« و دیگر کارخانه ها و واحدهای صنعتی 
بزرگ کشور رخ دهد و اقدام های دولت در راستای اقتصاد مقاومتی هر چه زودتر عملیاتی 
تر شود. همان طور که در شعار مقام معظم رهبری نیز بر آن تاکید شده صرف اقدام در 
اقتصاد مقاومتی کافی نیست و حل و رفع این چالش های عملیانی نیز لازم است. اهتمام و 
تلاش جدی دولت در ایجاد پروژه های بزرگ و جدید در سطح کشور هم نباید از نظر دور 
داشت که در چارچوب اقتصاد مقاومتی از همان روزهای نخست روی کار آمدن دولت مورد 
توجه قرار گرفته است. یکی از نمونه های تلاش دولت، تصویب کارخانه »الیاف شیشه« 
در شهرک صنعتی زنوز مرند در استان آذربایجان شرقی است. هدف از اجرای این طرح، 
تولید سالانه 3000 تُن انواع الیاف شیشه در داخل کشور، برای پاسخگویی به نیاز داخلی 
و جلوگیری از خروج ارز جهت واردات این محصول است. در حال حاضر این کارخانه، 
تمام نیاز داخلی به الیاف شیشه را تامین می کند. تولید کنندگان لوله های GRP، تولید 
کنندگان عایق های رطوبتی )ایزوگام(، تولید کنندگان قطعات کامپوزیتی فایبرگلاس از 
جمله عمده ترین مصرف کنندگان آن به شمار می روند؛ بنابراین راه اندازی کارخانه الیاف 
شیشه در صنایع مادر را می توان یکی دیگر از اقدمات دولت در راستای اقتصاد مقاوتی 
دانست که در صورت رسیدن به مرحله تولید از خروج سالانه 50 میلیون دلار ارز جلوگیری 
خواهد کرد. بنابراین لازم است که با همت و تلاش مسولان امر در راستای اقتصاد مقاومتی، 
شاهد عملیاتی شدن و توسعه طرح های صنعتی مادر باشیم. گفتنی است با احداث این 
کارخانه ها، زمینه توسعه صنایع پایین دست برای تولید محصولات متنوع قابل مصرف در 
صنایع حمل و نقل )ریلی، دریایی، هوایی، خودرو( صنایع نفت، گاز و پتروشیمی، صنایع آب 
و فاضلاب و بسیاری از قطعات مصرفی صنایع مختلف فراهم خواهد شد. امری که کاملا 
مبتنی بر سیاست ها و اهداف اقتصاد مقاومتی در توسعه درونزا، اشتغال زایی و توسعه کار 

آفرینی پیش خواهد رفت.
*کارشناس علوم سیاسی

صف آرایی شکست خوردگان 
در برابر مردم یمن

پس از مدتها خلاء سیاسی، ساختار قدرت در یمن شکل 
تازه ای به خود گرفت و اختیارات نخست وزیر به شورای عالی 
انتقال داده شد. بعد از آنکه در هفته های گذشته مردم و احزاب 

سیاسی یمن با مشاهده عملکرد قدرتهای جهانی و سازمان های بین المللی در 16 ماه گذشته، 
به این نتیجه رسیدند که چاره ای جز راهکارهای داخلی برای بحران یمن باقی نمانده است و 
در نتیجه شورای عالی سیاسی با توافق و اجماع احزاب مردمی همچون انصارالله و حزب کنگره 
سراسری مردمی شکل گرفت، معادلات سیاسی در یمن و منطقه تا حد زیادی تغییر یافت. 
تشکیل این شورا در یمن در واقع به منظور زمینه سازی جهت تشکیل دولت وحدت ملی، 
صورت پذیرفت و با رأی اعتماد پارلمان یمن، صورت قانونی و رسمی به خود گرفت. از سوی 
دیگر، با دعوت کمیته عالی مسئول فعالیت های مردمی شورا، مردم استان های مختلف یمن 
هم با برگزاری تظاهراتی میلیونی، حمایت خود از شورای عالی سیاسی اعلام نموده و آن را از 
مشروعیت مردمی برخوردار ساختند. به این ترتیب پس از مدتها خلاء سیاسی، ساختار قدرت 
در یمن شکل تازه ای به خود گرفت و اختیارات نخست وزیر به شورای عالی انتقال داده شد. 
با وجود تحولات فوق که مورد تأیید نهادهای قانونی و عامه مردم یمن نیز قرار دارد، عربستان 
سعودی که حدود یک سال نیم پیش به بهانه درخواست عبد رب منصور هادی »رئیس 
جمهور به زعم آنها مشروع یمن! به این کشور حمله نمود، همچنان حاضر نیست حملات خود 
به این کشور فقیر عربی- اسلامی را خاتمه داده و به رأی و نظر مردم آن احترام بگذارد. علاوه 
بر بمب افکنی در نزدیکی تجمعات مردمی حامی شورای عالی سیاسی در روزهای گذشته، 
این کشور در صدد ارائه طرحهای موازی در مقابل شورای عالی سیاسی برآمده و برای عملیاتی 
کردن این پروژه نیز دست به دامان ایالات متحده آمریکا گردیده است. در این راستا حضور 
جان کری وزیر خارجه دولت اوباما در جده )25 اوت - چهارم شهریور( می تواند حاوی پیامهای 
مختلفی باشد. به نظر می رسد محور مذاکرات طرفهای آمریکایی و سعودی پایان بخشیدن 
به جنگ یمن است که برای هر دوی آنها برد به حساب می آید. در صورت خاتمه جنگ 
یمن، دولت اوباما می تواند این امر را به عنوان موفقیتی در کارنامه سیاست خارجی خود ثبت 
نموده و به تقویت موضع دموکراتها در انتخاب پیش روی آمریکا کمک کند. دولت عربستان 
نیز ماههاست که به بی نتیجه بودن جنگ یمن واقف گردیده؛ اما به دلیل مشخص شدن بی 
لیاقتی و اشتباه سیاستمداران جوان این کشور در صورت عقب نشینی یکجانبه، حال به دنبال 
راه حلهایی است که بتواند آبرومندانه خود را از باتلاق یمن نجات دهد. در این راستا کشاندن 
ایالات متحده به منطقه و اعلام طرح جدید این کشور برای بحران یمن )!(، اوج نبوغ و ابتکار 
مقامات سعودی بوده است. واقعیت آن است که تغییرات اخیر سیاسی در یمن، از دو جهت 
کاملا به ضرر عربستان سعودی تمام شده است. از یکسو این تحولات، موازنه قدرت منطقه ای 
در یک جبهه دیگر را نیز به نفع جمهوری اسلامی ایران تغییر داد و همسو با موضع مقامات 
ایرانی، خلاء سیاسی شکل گرفته دریمن توسط نیروهای مردمی این کشور برطرف گردید. از 
سوی دیگر، پس اعلام موضع گروههای داخلی یمن در مورد پیگیری مذاکرات صلح در داخل 
و عدم ادامه مذاکرات در هیچ کشور دیگری پس از تشکیل شورای عالی سیاسی و حمایت 
ایران و روسیه از این امر، عربستان سعودی به این نکته واقف گردید که دیگر کنترل اوضاع 
را در دست ندارد. حمایت پارلمان و مردم از شورای عالی سیاسی، ادامه حمایت عربستان از 
منصور هادی و حملات به یمن را کاملا از مشروعیت ساقط نمود و امکان هر گونه اعمال نفوذ 
در مذاکرات طرفهای یمنی را از بین برد. در نتیجه عربستان با دست گذاشتن روی بحث« 
قدرت گیری ایران و روسیه »و طرح مجدد ادعاهایی همچون« ارسال سلاحهای ایرانی به یمن 
»کوشید ابعاد جدیدی به بحران یمن داده و با جلب نظر ایالات متحده، خود را از قرار گرفتن 
در حالت بازنده صرف نجات دهد. جالب تر اینکه وزیر خارجه آمریکا نیز به دلیل منافع داخلی و 
خاورمیانه ای کشورش، با بی توجهی کامل به تحولات صورت گرفته در یمن، سخن از« طرح 
جدید به میان می آورد؛ طرحی که شامل دولت وحدت ملی و خلع سلاح نیروهای حوثی 
است. این در حالی است که طرح تشکیل دولت وحدت ملی نه پیشنهاد جدید دولت آمریکا، 
بلکه ابتکار عملی مردم و احزاب یمنی در هفته های گذشته بوده که البته در رابطه با ترکیب 
این دولت وحدت ملی و نقش حوثیها در آن، نظر مردم یمن با عربستان و آمریکا یکسان 
نیست. اینجاست که ماهیت سیاستهای مداخله جویانه امریکا وعربستان آشکار می شود و 
مشخص می گردد که نظر ملتهای منطقه هیچ اهمیتی برای عربستان و آمریکا ندارد و این دو 
کشور می کوشند مجدانه از قدرت گرفتن نیروهای مخالف خود در یمن و منطقه جلوگیری 
کنند. از سوی دیگر تلاشهای آمریکا و عربستان برای جلوگیری از پیشرفت طرحهای بومی در 
یمن، به نوعی رویکرد آنها به بحران سوریه را نیز نشان می دهد و این مسأله را ثابت می کند 
که هدف دولتهای عرب منطقه و آمریکا، تضعیف ایران و محور مقاومت و نیز به حاشیه راندن 
روسیه در مناسبات خاورمیانه است و نابودی داعش، بازگشت امنیت و ثبات به منطقه و پایان 
جنگهای داخلی، تنها شعارهایی برای فریب افکار عمومی داخلی و جهانی است. حضور وزیر 
خارجه آمریکا به جده تلاشی است برای مداخله آشکار در امور داخلی یمن است که مردم آن 

تصمیم خود را برای چگونگی اداره سیاسی کشورشان گرفته اند.
* استاد دانشگاه

عضو مجمع محققین و مدرسین:

کاش دلواپسان کنسرت ها
در مورد اختلاس ها نیز حساس می شدند

عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه اختلاف بین فقها به 
معنای حرمت موسیقی نیست، گفت: برخی از فقها موسیقی را حرام و برخی دیگر آن را 
حلال می دانند و این اختلاف فتوا به معنای حرمت نیست بلکه امر بر مقلدان آنها دایر می 

شود و در کل جامعه نمی توان چنین حکمی را صادر کرد.
حجت الاسلام والمسلمین سید ابوالفضل موسویان در گفتگو با ایرنا خاطرنشان کرد: 
اگر یک فقیه قائل به حرام بودن موسیقی است نمی توان مقلدان سایر فقها را از شنیدن 

موسیقی منع کرد. 
وی گفت: تعدادی از علما موسیقی را جایز و بلا اشکال می دانند. وی به عنوان نمونه 
از اجرای سرود همراه با آهنگ ای مجاهد شهید مطهر به مناسبت شهادت شهید مطهری 
با حضور امام راحل اشاره کرد و گفت: برخی ابتدا فکر می کردند که امام این شعر را قبول 
دارند ولی با آهنگ آن مخالف هستند ولی این شعر همراه با آهنگ با حضور امام راحل اجرا 

و ابعاد مساله نیز روشن شد. 
موسویان خاطرنشان کرد: ما جوانان قبل از انقلاب تصورمان این بود که هر نوع موسیقی 
و آلات آن حرام است و بعد از انقلاب آهنگ هایی از تلویزیون پخش می شد به همین دلیل 
بنده و چند نفر از دوستان به محضر آیت الله میرزا جواد آقا تبریزی رفتیم و از ایشان سوال 

کردیم، ایشان فرمودند: آهنگ هایی که زده می شود اشکال ندارد. 
وی اظهار داشت: در روایات فقهی نیز آمده است اگر موسیقی در جهت تلطیف روح و 
تقویت ارزش های دینی باشد و روحیه انسان را در کمک به دیگران و مسیر صحیح هدایت 

کند از عنوان گفتار باطل خارج می باشد و بیهوده نیست. 
استاد حوزه و دانشگاه گفت: کسانی که این همه برای موسیقی و اجرای کنسرت ها 
دلواپسی دارند زمانی که اموال مردم به غارت می رفت باید صدای آنها بلند می شد، حضرت 
علی )ع( بیشترین برخورد را با کسانی داشت که به اموال بیت المال دست اندازی کردند. 

موسویان خاطرنشان کرد: به صورت طبیعی در دوران امام علی )ع( در جامعه خلاف 
هایی صورت می گرفت ولی بیشترین نهیب حضرت، مربوط به بیت المال بود. 

وی گفت: در زمینه موسیقی و کنسرت ها اگر اختلافی بین فقها باشد و اگر یکی از 
فقها مخالف باشد فقط باید مقلدان خود را منع کند و در کل جامعه نمی توان چنین 

حکمی صادر شود.

محمد حسین ذوالفقاری:

 مشکل امنیتی در مرزها نداریم
معاون امنیتی، انتظامی وزیر کشور گفت: طرح مشارکت مردم در زمینه امنیت در حال 

آماده شدن است و امید داریم تا یک ماه آینده این مهم عملی شود.
محمدحسین ذوالفقاری در این باره افزود افزود: معتقدم مردم نقش مهمی در امنیت 
داخلی و حتی مرزهای کشور دارند، به همین دلیل تمام توان و تلاش خود را برای 

بکارگیری و مشارکت مردم در این زمینه انجام می دهیم. 
وی اظهار کرد: در چند سال اخیر همگان شاهد بوده اند که کشورهای اطراف ما ثبات، 
امنیت و آرامش نداشته و مشکلات زیادی دارند، اما خوشبختانه کشور ما مشکل ناامنی 
نداشته و اجازه نداده ایم دشمنان فکر تعرض به مرزهای جمهوری اسلامی ایران را داشته 

باشند. 
معاون وزیر کشور گفت: برای کنترل مرزها، اقدامات ایضائی از گذشته انجام شده و این 

اقدام ها کماکان ادامه خواهد داشت. 
وی اضافه کرد: خوشبختانه امنیت خوبی در مرزهای کشور برقرار است و مشکلی در این 
خصوص نداریم. ذوالفقاری در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص اقدامات اساسی 
در مرزهای کشور، گفت: در حوزه مرزها، هنوز کارهای نیمه تمام زیادی باقی مانده است 

که باید انجام شود. 
وی ادامه داد: در این جهت نیاز است تا دولت و به خصوص سازمان مدیریت و برنامه 

ریزی در خصوص تامین اعتباربه کمک این بخش آمده تا برنامه ریزی ها محقق شود. 

در دیدار وزیر خارجه افغانستان؛ 

ظریف: باید با تمام گروه های 
افراطی و تکفیری مقابله شود 

وزیر امور خارجه با اشاره به گسترش پدیده شوم افراط گرایی و تروریسم در منطقه بر 
ضرورت مبارزه با تروریسم تاکید کرد و گفت: ما اعتقادی به تروریسم خوب و بد نداریم و 

لازم است با تمام گروه های افراطی و تکفیری مقابله شود. 
صلاح الدین ربانی وزیر امورخارجه افغانستان که در حال دیدار رسمی از کشورمان 
است بعد از ظهر دوشنبه با محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه دیدار و گفت و گو کرد.

این سفر که در راستای تقویت و توسعه مناسبات فیمابین دو کشور دوست و همسایه 
انجام می شود، زمینه ساز رایزنی های هر چه بیشتر تهران و کابل در گسترش همه 

جانبه روابط خواهد بود.
محمدجواد ظریف در این دیدار با ابراز خیر مقدم به همتای افغانستانی خود اظهار 
داشت: کشور افغانستان برای جمهوری اسلامی ایران از اهمیت بسزا و ویژه ای برخوردار 
است و همانطور که بارها در ملاقات با تمامی مقامات افغانستانی اعلام کرده ام، پیشرفت، 

ثبات و امنیت شما را ما نیز پیشرفت، ثبات و امنیت خود می دانیم.
وی همچنین تاکید کرد: البته موضوع امنیت برای هر دو کشور ما از اهمیت خاصی 
برخوردار است و لازم است طرفین همواره به رایزنی های مستمر خود در این خصوص 

ادامه دهند. 
صلاح الدین ربانی وزیر امور خارجه افغانستان نیز با تشکر از مهمان نوازی طرف ایرانی 
و با اشاره به سفرهای متعدد مقامات افغانستانی به جمهوری اسلامی ایران گفت: این 
دیدارها بیانگر اهمیتی است که جمهوری اسلامی ایران برای دولت و ملت افغانستان دارد.

وزیر امورخارجه افغانستان در ادامه از مقام معظم رهبری در خصوص صدور مجوز تحصیل 
کودکان افغانی در جمهوری اسلامی ایران تشکر و قدردانی کرد. 

وی همچنین بر اهمیت بندر چابهار برای توسعه افغانستان تاکید کرد و گفت: این بندر 
قادر خواهد بود نقش بسزایی در توسعه و آبادانی افغانستان ایفاء نماید.همچنین طرفین در 
خصوص تشکیل کمیته آب، لزوم صدور پاسپورت الکترونیکی برای افغانستانی ها، تعرفه 
کمرگی، قانونمند کردن حضور مهاجرین افغانستانی در ایران، تخفیف مجازات و تبادل 
زندانی ها،مبارزه با جعل اسناد کنسولی، موضوع ترانزیت و مشارکت و همکاری دو کشور در 

اجلاس های منطقه ای و بین المللی رایزنی و تبادل نظر کردند.

مسعود  پزشکیان:

از دورانی که قطعنامه ها را کاغذ پاره می دانستند 
دور نشده ایم

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: به نظر میرسد طرح نامه آرامش بخش 
برای برون رفت از وضعیت عدم لغو واقعی قطعنامه هایی است که روزی آنها را کاغذ پاره 
می دانستند. مسعود پزشکیان در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به طرح نامه آرامش بخش 
از سوی ظریف برای رفع نگرانی بانک های بزرگ برای ارتباط با ایران، گفت: آمریکا نمی 
خواهد ایران روی پای خود بایستد و هرکاری می کند ما را زمین بزند و هر ترفندی را به 

کار می گیرد تا چوب لای چرخ برنامه های ایران بگذارد. 
نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس دهم شورای اسلامی ادامه داد: البته 
من در حوزه برنامه تخصص ندارم و نمی دانم چرا چنین اتفاقات و مشکلاتی در کار ما در 
رابطه با برجام به وجود می آید اما به نظر می رسد مسائل سیاسی را به شکلی که باید در 

کمیسیون های تخصصی سیاسی و امنیتی دنبال نمی کنیم و برای حل آنها فکر نداریم.
وی گفت: فراموش نکرده ایم زمانی که می گفتند قطعنامه ها کاغذ پاره است و خیلی 
از آن دوره دور نشده ایم اما امروز شاهد هستیم که برای همان کاغذ پاره هایی که لغو شده 
است تلاش می کنیم که در واقعیت لغو شده باشد. اگر قطعنامه ها کاغذ پاره بود امروز 
ظریف با نامه آرامش بخش به دنبتا رفع دغدغه ارتباط بانکی نبود. پزشکیان تاکید کرد: 
قطعنامه ها کاغذ پاره نیست و نبود و نباید اجازه دهیم که با بدعهدی لغو قطعنامه ها به 
تاخیر بیافتد و همراه کشور با این مسئله به مشکل مواجه باشد. نایب رئیس مجلس شورای 
اسلامی در این باره که آیا با دریافت نامه آرامش بخش از سوی خزانه داری آمریکا برای رفع 
نگرانی بانک های خارجی برای ارتباط با ایران موافق است یا خیر گفت: باید بر هر شکلی 
از این وضعیت بیرون رفتن و راه برون رفتی را طراحی کرد چرا که ماندن در این وضعیت 

شرایط را بهتر نمی کند بلکه بدتر می شود.

محمد رضا عارف:

نباید نسبت به گزارش برجام 
نگاه جناحی داشت

رئیس فراکسیون امید مجلس گفت: گزارش برجامی مجلس باید به دور از هرگونه نگاه 
جناحی تهیه شود.

محمدرضا عارف نماینده  با اشاره به نخستین گزارش نظارتی برجام در مجلس گفت: 
مبنای ما برجام است و باید تلاش کنیم از فرصتی که در قالب توافق هسته ای برای کشور 

ایجاد شده، استفاده کنیم. 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس تاکید کرد: نخستین گزارش برجام در 
مجلس دهم باید در کمیسیون مربوطه و در یک فضای کارشناسی بررسی شود تا نقاط 

قوت آن شناسایی و درباره نقاط ضعف راهکارهایی ارائه شود. 
رئیس فراکسیون امید مجلس در ادامه تصریح کرد: نباید نسبت به گزارش برجام نگاه 
جناحی داشت چرا که این مسئله ملی بوده و با امنیت ملی گره خورده است. عارف در پایان 
خاطرنشان کرد: به هر حال برجام یک موفقیت ملی است و باید از آن مراقبت کرد تا علیرغم 

بدعهدی های طرف غربی به پیش رود.

سرمقاله

آیت الله جوادی آملی، با ابراز تأسف از 
صبر  می گیرد،  صورت  که  تخریب هایی 
و  ستود  را  رفسنجانی  هاشمی  آیت الله 
گفت: تشکیل حکومت و زمینه سازی برای 
راهنمایی انسان ها، آرزوی همه انبیاست و 
این انقلاب، فرصتی برای ماست که مردم 
را راهنمایی کنیم و در این راه، از تلخی ها 

نرنجیم و باید صبر کنیم.
این استاد برجسته حوزه علمیه قم نیز 
دیدار رییس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام که در دماوند برگزار شد با خیرمقدم 
دانشگاه  پیشرفت های  از  رضایت  ابراز  و 
آزاد اسلامی، خطاب به آیت الله هاشمی 
رفسنجانی گفت: خداوند عنایتی به شما 
کرده که چه بخواهید و چه نخواهید، از 
استوانه های این نظام هستید. وی با بیان 
این جمله که »هر نعمتی با مسئولیتی 
از ویژگی های  همراه است«، گفت: یکی 

شما، صبر است که به قول معروف، کیمیاست و خداوند 
هم به شما داده است. آیت الله جوادی آملی، با ابراز تأسف 
از تخریب هایی که صورت می گیرد، صبر آیت الله هاشمی 
رفسنجانی را ستود و گفت: تشکیل حکومت و زمینه سازی 
برای راهنمایی انسان ها، آرزوی همه انبیاست و این انقلاب، 
فرصتی برای ماست که مردم را راهنمایی کنیم و در این راه، 
از تلخی ها نرنجیم و باید صبر کنیم. وی »اصبروا«، »و صابروا« 
و »استعینوا بالصبر والصلاه« را راهنمای قرآن خواند و گفت: 
خداوند وعده داده است که صابران را پیروز می کند. آیت الله 
جوادی آملی همچنین در خصوص کارهای تحقیقاتی و 
پژوهشی که انجام می دهد، گفت: کارهای تفسیری و مباحث 
مربوط به فلسفه را ادامه می دهم و در مدت اقامت در اینجا 
هم مسجدی است که دو وعده نماز می خوانم. وی افزود: در 
خصوص کارهای قرآنی، واقعیت این است که بعد از تفسیر 
المیزان علامه طباطبایی، فکر می کردیم تمام مطالب گفته 
شد، اما با گذشت زمان، مسائل جدیدی پیدا شد، حتی در 
درس ها بعضاً سؤالات تازه ای مطرح می شود. به گونه ای که 
تفسیر جدیدم به چهلمین جلد رسید، اما هنوز به نصف قرآن 
نرسیدیم. آیت الله جوادی آملی، با بیان این جمله که »این 
انقلاب خیلی برکت داشت«، به تفسیر شیخ طوسی، تفسیر 
فیض و دیگر تفسیر قرآن اخیراً اشاره کرد و گفت: 400 
سال بعد از تفسیر فیض، علامه طباطبایی تفسیر خویش 
را با مطالب جدید و بسیار نوشت که به برکت انقلاب و 
حتی دفاع مقدس بود. وی افزود: در بحبوحه فعالیت های 
توده ای ها، علامه طباطبایی بعضاً روزی 8 ساعت با سران آنها 
بحث می کرد، به گونه ای که یکی از آنها به اعضای گروهک 
آیت الله  خویش می گفت که طباطبایی مرا موحد کرد. 
جوادی آملی با ارائه گزارشی از اوضاع حوزه علمیه قم، ورود 
زودهنگام طلبه ها به کارهای سیاسی، فرهنگی، قضایی و 
اجتماعی را به نهال فروشی کشاورزان و باغبان ها تشبیه کرد 
و گفت: باید برنامه ای باشد تا طلبه ها پس از تکمیل دروس 
برای مسئولیت ها و کارها وارد جامعه شوند. آیت الله جوادی 
آملی در ادامه سخنانش و در تأیید این جمله آیت الله هاشمی 
رفسنجانی که »حوزه های علمیه باید فعالیت بیشتری برای 
تبیین و تطبیق مسائل جامعه با مبانی اسلام و قرآن داشته 

باشد«، به نامه ای از حضرت علی )ع( به مالک اشتر و محتوای 
آن اشاره کرد و گفت: حضرت می فرماید: دین هست، ولی در 
دست اشرار اسیر است و  ای مالک توجه داشته باش که اگر 
رهبر جامعه و استاندار، آدم های خوبی باشند، کافی نیست، 
باید مردم با دین همراه شوند. وی با یادآوری تعبیر حضرت 
علی )ع( که »انّ عمادالدین بالجماع المسلمین«، گفت: مردم 
حرف اول را می زنند، اگر مردم نباشند و رهبر، ولو حضرت 

علی )ع( باشد، حکومت اسلامی شکست می خورد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:
حوزه، نقش ارزنده ای 

درحفظ و بقای نظام دارد
ابراز  با  این دیدار  نیز در  آیت الله هاشمی رفسنجانی 
خوشحالی از بهبودی نسبی وضع جسمی ایشان، گفت: وجود 
حضرت عالی که خیلی آرام و نجیبانه در حوزه علمیه کار 
می کنید، نعمتی برای انقلاب است. رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، در توضیح این جمله آیت الله جوادی آملی که 
»انقلاب اسلامی، برکتی برای کارهای قرآنی و فقهی است«، 
گفت: در تاریخ تشیّع، فرصتی پیش آمده تا حوزه های علمیه 

به فقه حکومتی بپردازند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، با بیان این جمله که »پایه ها 
و مبانی خوبی در فقه شیعه وجود دارد«، گفت: اگر فضلا و 
علمای حوزه های علمیه، مسائل مستحدثه را جدّی بگیرند، 
فقه جدیدی شکل می گیرد. وی با نقد تفکری که حکومت 
در زمان غیبت را نمی پسندد، گفت: جامعه اسلامی، به 
خصوص در زمان غیبت نیازمند اداره است و چه خوب است 
که این اداره براساس اجتهاد اسلامی و فقه شیعی باشد. 
آیت الله هاشمی رفسنجانی، موج جدید نگارش کتاب توسط 
علما و فضلای حوزه های علمیه، به خصوص در قم را ستود 
و با اشاره به تفسیر آیت الله جوادی آملی، گفت: درست است 
که علامه طباطبایی، تفسیر کاملی نوشت، اما در تمام سالهای 
پس از نگارش آن کتاب، مسائل جدیدی در جامعه مطرح 

شده که نیاز به نگاه تفسیری دارد. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید بر این 
جمله که »حوزه، نقش بسیار ارزنده ای برای حفظ و بقای 
نظام اسلامی در جامعه دارد«، گفت: باید دلسوزان جامعه و 

حوزه برنامه ریزی کنند تا فضلا و علما با 
نگاه اسلامی، مسائل اجتماعی را بررسی 
کنند. وی در بخش دیگری از سخنان 
خویش، به مطالبه مقام معظم رهبری 
کرسی های  خصوص  در  دانشگاه ها  از 
از  انتقاد  با  و  کرد  اشاره  آزاداندیشی 
سطحی نگری مسئولان مربوطه به این 
به  آن  کردن  محدود  و  عمیق  مقوله 
برگزاری چند سمینار و همایش، گفت: به 
این فکر افتادیم که برای تحقق این امر، 
کاری انجام دهیم، در این راستا گروهی 
از افاضل حوزه و دانشگاه جمع شدند تا 
درباره مسائل روز و تطبیق و تبیین آن 
براساس ارکان اسلام در عقاید و اخلاق، 
تحقیق، بحث و تبادل نظر کنند. آیت الله 
این جمله  بیان  با  هاشمی رفسنجانی، 
که »نیاز امروز جوانان، نیاز فردای جامعه 
برای دو  و کتابی  است«، گفت: دروس 
واحد اختیاری در دانشگاه آزاد اسلامی با استادانی که با این 
مسائل آشنا هستند و آموزش دیده اند، تهیه شده است تا 
از سال تحصیلی جدید، تدریس آن در دانشگاه آزاد شروع 
می شود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید بر 
این نکته که »اکثر جوانان ایران تحصیلکرده و آگاه به مسائل 
جهانی هستند«، گفت: با این جوانان، باید به زبان منطق، علم 
و دانش صحبت کرد. وی با اشاره به گستردگی دانشگاه آزاد 
اسلامی از 450 واحد سراسر کشور، گفت: امیدواریم با این 
حرکت، مسیری در جهت تعمیق آزاداندیشی برای جوانان 
گشوده شود. آیت الله هاشمی رفسنجانی، توجه به طرح های 
دانش بنیان را از دیگر کارهای دانشگاه آزاد دانست و با اشاره 
به اسناد بالادستی نظام که مجمع تشخیص مصلحت نظام 
تدوین و تصویب و رهبری نظام تأیید و ابلاغ کرده اند، گفت: 
از این به بعد، توسعه کشور باید دانش بنیان باشد تا تعالیم 
دانشگاهی از حالت صرف تئوری، کاربردی شوند. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، با اشاره به سوابق آلمان و 
ژاپن که پس از خرابی های جنگ، به طرح های دانش بنیان 
توجه کرده اند، گفت: با اینکه تمام زیربناهای این دو کشور در 
جنگ از بین رفته بود، اما با توجه به طرح های دانش بنیان، 
به گونه ای حرکت کرده اند که الان دو غول اقتصادی، فنی 
و تکنولوژی هستند. وی با بیان این جمله که »این کار را 
در دانشگاه آزاد شروع کردیم و تا همین الان حدود 800 
شرکت تأسیس شده است«، افزود: الان عمدتاً به تحقیقات 
دانشجویان و استادانی توجه می شود که مراحل آزمایش را 
گذرانده اند، اما به دلایلی بایگانی شده اند. بناست با این تحول، 
به کارهای اساسی کشور توجه شده است. آیت الله هاشمی 
رفسنجانی، با اشاره به نانو و پلاسما که دو علم جدید و مسئله 
اساسی جهان شده اند، گفت: می خواهیم به این علوم که در 

قرآن هم اشاراتی دارند، مبنای اسلامی بدهیم. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید بر رشد 
دانش پلاسما در دانشگاه آزاد اسلامی، به صنعت ایتر و ورود 
هشت کشور پیشرفته در این زمینه اشاره کرد و گفت: تعبیر 
آنان این است که می خواهیم خورشید را با صنعت ایتر به 
زمین بیاوریم، یعنی در زمین هم مانند سیستم خورشید، نور 

و انرژی تولید کنیم.

در دیدار آیت الله هاشمی با آیت الله جوادی آملی چه گذشت؟

انتقاد از تخریب و تمجید از صبر آیت الله
اخبــار

و  اسناد  سازمان  رئیس  و  جمهوری  رئیس  مشاور 
کتابخانه ملی ایران با بیان اینکه مساله کشور کنسرت 
نیست بلکه نیاز به نشاط اجتماعی برای حرکت توام با امید 
است گفت: اگر نشاط ورزی جوانان را از جلو چشمان خود 
برانیم آنان به زیرزمین پناه برده و دیگر کنترلی به آنان 

نخواهیم داشت.
سیدرضا صالحی امیری روز دوشنبه در جلسه شورای 
اداری شهرستان ری افزود: جامعه امروز نیازمند نشاط 
اجتماعی است و این نشاط علاوه بر جلوگیری و کاستن 
آسیب ها امید را در جامعه زنده نگه داشته و آن را به 
محرکی برای حرکت رو به جلو جامعه تبدیل می کندوی با 
بیان اینکه جامعه برای امیدوار ماندن به نوروز و عاشورا با هم 
نیاز دارد اظهار کرد: عده ای مدعی هستند که دولت برای 
انحراف افکار عمومی از مجموع مسائل اصلی کشور، مساله 
کنسرت ها را دنبال می کند در حالیکه نیاز به نشاط نیازی 
جدی و حیاتی استصالحی امیری تاکید کرد: همه باید برای 
ایجاد نشاط اجتماعی تلاش کنیم چرا که این نشاط با 
ایجاد احساس خوب در جوان او را از برخی تمایلات منفی 

از جمله اعتیاد که افزایش آن در جامعه قلب رهبری را به 
درد آورده است دور نگه می دارد. وی با اشاره به اینکه امروز 
اهمیت مسائل اجتماعی کمتر از مسائل اقتصادی نیست 
افزود: برخی آمارها از چالش های اجتماعی جوانان نگران 
کننده است و باید برای آن فکر جدی کرد. صالحی امیری 
گفت: کشور دارای ساختار تعریف شده مبتنی بر فعالیت 
سه قوه و قانون است و رهبری در راس امور تعیین تکلیف 
می کنند و همه زیر چتر ایشان هستند و کسی حق ندارد 

برای خود تصمیم گیری کند.
برخی اصرار دارند دولت را از نظام جدا کنند

مشاور رئیس جمهوری گفت: برخی اصرار دارند دولت 
را از نظام جدا کنند اما باید بدانند که موفقیت دولت 
موفقیت نظام است و مردم در این زمینه تفکیک قائل 
نیستند و برای همین است که همگان باید به موفق شدن 

دولت کمک کنند
صالحی امیری انسجام و وحدت را که مبنای دینی دارد 
رمز موفقیت نظام و نیاز اساسی جامعه ذکر کرد و افزود: 
نقطه اتصال مردم به نظام در امور اجتماعی شوراها و در 

امور دینی روحانیت هستند و امروز کشور به همه نخبگان، 
صاحبان فکر و قلم، هنرمندان و اندیشمندان نیاز دارد.

هزینه حمله به سفارتخانه ها را ملت باید بپردازد
صالحی امیری با انتقاد از کسانی که انقلابی گری را در 
حمله به سفارتخانه های کشورهای بیگانه تعریف می کنند 
افزود: انقلابی گری به معنای تلاش برای شناسایی راهکارها 
و راهبردهایی است که منجر به حفظ عزت و وحدت ملی 
شده و هزینه های کشور را کاهش دهد نه اینکه با حمله 
به سفارت یک کشور دیگر در جهت تحقق اهداف دشمنان 
گام برداریم و هزینه های فراوان و هنگفت به ملت تحمیل 
کنیم. وی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب صراحتا از این 
قبیل اقدامات تبری جستند افزود: خط امامی بودن با 
شعار و بیانیه دادن و برگزاری همایش ثابت نمی شود بلکه 
کسانی واقعا خط امامی و در مسیر رهبری هستند که با 
عقلانیت و درک منافع مردم به آرمان های امام و رهبری 
وفادار بمانند. وی گفت: دولت با استفاده از تجربیات همه 
مدیران کارآمد در ادوار مختلف و حضور همه جناح های 

کشور توانسته است کشور را در مسیر توسعه قرار دهد.

صالحی امیری:

جوانان خواستار نشاط را برانیم آنان به زیرزمین پناه می برند

معاون اول رییس جمهوری 
با تاکید بر اینکه اعضای دولت در 
سیاست های کلان تعیین شده 
همسو هستند گفت: سیاستی 
در برخی رسانه ها تنظیم شده تا 
در گزارش های آنها اختلاف نظر 
و چند صدایی از دولت منعکس 
شود و به گونه ای برنامه ریزی 
شده که می خواهند وانمود کنند 
نظر  اختلاف  دولت  درون  در 
است  حالی  در  این  دارد.  وجود 
که اعضای دولت در جهت گیری 
ها و سیاست های کلان کاملًا 

هماهنگ هستند.
 هدف برخی از منتقدان 
فقط تخریب دولت است

اسحاق جهانگیری در نشست 
معاونین امور مجلس دستگاه های 
اجرایی با اشاره به فضاسازیهای 

برخی جریان های مخالف دولت افزود: در 
های سیاسی  گروه  از  برخی  حال حاضر 
منتقد دولت به دنبال نقد سازنده و دریافت 
از  هدفشان  بلکه  نیستد  دولت  از  پاسخ 
یادآور  مخالفت، تخریب دولت است. وی 
شد: مبنای دولت، استقرار آرامش در کشور 
است زیرا به عنوان قوه مجریه این موضوع 
را وظیفه خود می داند. معاون اول رییس 
با بیان اینکه هر جریان سیاسی  جمهور 
که مخالف و منتقد دولت است می تواند 
در نهایت آزادی و آرامش به انتقاد بپردازد، 
تصریح کرد: کارنامه دولت تدبیر و امید در 
بخش های مختلف، کارنامه ای درخشان و 
قابل دفاع است و اگر شرایط کشور در سال 
92 با وضعیت فعلی مقایسه شود آن وقت 
شاخص های ممتاز عملکرد دولت مشخص 
اینکه  به  با اشاره  خواهد شد. جهانگیری 
برخی سایت ها و رسانه ها به صورت مستمر 
علیه دولت به انتشار تیتر و مطالب مختلف 
اقدام می کنند، خاطرنشان کرد: ممکن است 
مشاهده این گونه تیترها باعث دلسردی 
توجه داشته  باید  اما  برخی مدیران شود 
باشیم که این رسانه ها، نمایندگان گروه 
های مختلف سیاسی نیستند که در مورد 
ضعف دولت به اتفاق نظر رسیده باشند بلکه 
اکثر این رسانه ها از یک جا تغذیه می شوند 
و ماموریت دارند که علیه دولت بنویسند. وی 

با تاکید بر اینکه اعضای دولت در سیاست 
های کلان تعیین شده همسو هستند، ادامه 
داد: سیاستی در برخی رسانه ها تنظیم شده 
تا در گزارش های آنها اختلاف نظر و چند 
صدایی از دولت منعکس شود و به گونه ای 
برنامه ریزی شده که می خواهند وانمود 
کنند در درون دولت اختلاف نظر وجود 
دارد. این در حالی است که اعضای دولت در 
جهت گیری ها و سیاست های کلان کاملًا 

هماهنگ هستند.
برخی اقدامات دولت 

شاهکاربوده است
تاکید  با  جمهوری  رییس  اول  معاون 
براینکه برخی از اقدامات دولت در سه سال 
باید بصورت جدی  و  اخیر شاهکار است 
درخصوص آن اطلاع رسانی شود، از رسانه 
ملی به دلیل انتشار اخبار مربوط به عملکرد 
دولت در هفته دولت قدردانی کرد و گفت: 
اطلاع رسانی از کارهای مثبت انجام شده 
مردم  اعتماد  در  تواند  می  دولت  توسط 
باشد. جهانگیری  نظام موثر  به کارآمدی 
خاطرنشان کرد: برخی افراد تصور می کنند 
که اگر دولت را ناکارآمد و ضعیف نشان 
دهند به معنای کارآمد جلوه دادن بخش 
های دیگر نظام است اما در حقیقت اداره 
امور کشور بر عهده دولت است و زمانی که 
دولت مقتدر باشد، نظام نیز در نظر مردم 
کارآمد جلوه می کند. وی ادامه داد: کارآمدی 

نظام در ذهن مردم این است که آیا نظام 
می تواند گره ای از مشکلاتشان بازکرده و 
مسیری در جهت توسعه و پیشرفت باز کند 
یا خیر؟ این ذهنیت در افکار عمومی، بیشتر 
مبتنی بر عملکرد دولت و نحوه اداره کشور 
است و اگر مردم حس کنند مشکلاتشان در 
حال برطرف شدن است، نظام در نظر آنها 
کارآمد جلوه خواهد کرد. معاون اول رییس 
جمهوری با اشاره به دیدار اعضای هیأت 
دولت با مقام معظم رهبری در هفته گذشته 
افزود: رهبر معظم انقلاب در این دیدار امید 
مردم را مهمترین سرمایه برای نظام دانستند 
و فرمودند که مردم باید از اقدامات و کارهای 
مثبت که در گوشه و کنار کشور انجام می 

شود، مطلع شوند.
دولت به خاطر مسایل امروز
آینده را به خطر نمی اندازد

خاطر  به  دولت  براینکه  تاکید  با  وی 
به  را  کشور  آینده  جامعه،  امروز  مسائل 
خطر نمی اندازد، تصریح کرد: هنر دولت 
این است که شرایط امروز و آینده کشور 
را به صورت توأمان می بیند و قصد ندارد 
به دلیل تلاش برای توسعه امروز، به آینده 
کشور آسیب بزند و یا دغدغه های جامعه 
امروز را فدای توسعه آینده کشور کند. معاون 
اول رییس جمهوری با تاکید براینکه دولت 
برای مسائل آنی و کوتاه مدت برنامه دقیق 
تدوین کرده و برای اقتصاد کشور در بلند 

خوبی  ریزی  برنامه  نیز  مدت 
اقتصاد  باید  گفت:  شده،  انجام 
ایران بزرگ شود و تولید داخلی 
کند  پیدا  تحرک  اشتغالزایی  و 
چرا که اگر این اتفاقات رخ ندهد، 
آینده  در  های کشور  گرفتاری 
جدی خواهد بود. جهانگیری با 
اشاره به اوضاع و شرایط منطقه 
منطقه  مردم کشورهای  گفت: 
صبح که از خانه خارج می شوند 
مطمئن نیستند که تا پایان روز 
سالم به خانه بر خواهند گشت و 
در این شرایط اگر ایران ضعیف 
بحران  نیست چه  معلوم  باشد 
های بیشتری در منطقه بوجود 

خواهد آمد. 
هیچ دستگاهی حق تخطی 
ازمصوبات شورای حقوق و 

دستمزد ندارد
های  حقوق  موضوع  به  جهانگیری 
از  پس  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  نامتعارف 
های  حقوق  درخصوص  اخیر  اتفاقات 
نامتعارف، شورای حقوق و دستمزد که از 
سالها پیش تشکیل شده بود، در این دولت 
فعال شد و مقرر شده است که از مردادماه 
سال جاری هیچ دستگاهی چه در دولت و 
چه در قوای دیگر و سایر نهادهای حاکمیتی 
حق ندارد در پرداخت حقوق ها از مصوبات 
شورای حقوق و دستمزد تخطی کند. وی با 
اشاره به اینکه رهبر معظم انقلاب نیز بر لزوم 
تبعیت نهادهای تحت نظر دفتر مقام معظم 
رهبری از مصوبات شورای حقوق و دستمزد 
تاکید کرده اند، گفت: در برخی نهادها می 
گویند که حقوق ها و پرداخت ها را کاهش 
داده ایم اما زمین و تسهیلات به مدیران می 
دهند. اینها نیز مصداق پول دادن است و 
باید مقررات شورای حقوق و دستمزد در هر 
گونه پرداخت رعایت شود. به گزارش ایرنا 
اول رییس  پایگاه اطلاع رسانی معاون  از 
جمهوری؛ در این جلسه حسینعلی امیری 
معاون رییس جمهوری در امور مجلس نیز 
در هدف گذاری  اهداف کلان  تشریح  به 
های صورت گرفته برای ارتقاء تعامل دولت 
و مجلس شورای اسلامی پرداخت و اظهار 
امیدواری کرد شاهد بهبود هرچه بیشتر در 

تعامل میان قوای مجریه و مقننه باشیم.

جهانگیری در جمع معاونان پارلمانی؛

اعضای دولت در سیاست های کلان اختلافی ندارند

یادداشت

رحمت مهدی *

محمد مهدی مظاهری *
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درآمد نفتی اوپک به 404 میلیارد دلار رسید 
بر اساس برآورد جدید اداره اطلاعات انرژی آمریکا )EIA(، درآمد خالص نفتی سازمان 
کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( در سال 2015 به 404 میلیارد دلار رسید که کمترین 
سطح از سال 2004 تا کنون است.  به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه خبری اویل پرایس 
آمریکا، همچنین خالص درآمد حاصل از فروش نفت اوپک در سال 2015 در مقایسه با 
مقدار 753 میلیارد دلاری سال پیش از آن، 46 درصد کاهش نشان می دهد. درآمد نفتی 
اوپک در 2 سال گذشته به دلیل کاهش قیمت های نفت کمتر شده است. به گزارش ایرنا، 
نفت نخستین کاهش چشمگیر قیمت را در ژوئن سال 2014 )خرداد سال 1393( تجربه 
کرد و روند کاهشی آن تا ژانویه 2015 )دی 1394( ادامه داشت. قیمت نفت برنت از حدود 
115 به 45 دلار در هر بشکه کاهش یافت و اکنون حدود 50 دلار در هر بشکه معامله می 
شود. اداره اطلاعات انرژی آمریکا پیش بینی کرد، درآمد نفتی اوپک در سال 2016 به 341 
میلیارد دلار کاهش می یابد و سپس در سال 2017 به 427 میلیارد دلار افزایش یابد. رقم 
درآمد نفتی اوپک در سال 2015 نشان می دهد، سال جاری میلادی یک سال سخت مالی 
برای کشورهای صادرکننده نفت است.کشورهایی مانند الجزایر و ونزوئلا برای واردات کالاهای 
مصرفی شهروندانشان وابسته به درآمدهای نفتی هستند. در سال 1980، سرانه درآمد نفتی 
کشورهای عضو اوپک پس از لحاظ تعدیلات مربوط به تورم، سه هزار و 500 دلار بود، در 
حالی که این رقم در سال 2015به 606 دلار کاهش یافته است. به گزارش ایرنا، تولید نفت 
آمریکا که بزرگترین مصرف کننده این کالا در جهان است در سال 2014 به طور چشمگیری 
افزایش یافت و این کشور توانست در تامین بخش مهمی از نیاز داخلی اش به خودکفایی 
برسد. در نتیجه بازار نفت با مازاد عرضه مواجه شد. اوپک که معمولا در چنین شرایطی تولید 
خود را کاهش می داد و از افت قیمت جلوگیری می کرد، سیاست خود را تغییر داد و تصمیم 
گرفت با افزایش سطح تولید و کاهش سطح قیمت ها، تولیدکنندگان نفت شیل در آمریکا که 
هزینه تولید آنها در آن زمان در مقایسه با اوپک بسیار بالا بود را از میدان بیرون کند و سهم 
خود را از بازار حفظ کند. حامیان این تغییر سیاست در اوپک، کشورهای قطر، امارات متحده 
عربی، کویت و در راس آنها عربستان سعودی بودند.با اتخاذ سیاست جنگ برای سهم بازار، 
توان مالی کشورهای حامی این سیاست نیز تحلیل رفت و آنها نیز با مشکلات مالی دست و 
پنجه نرم می کنند به طوری که دولت عربستان سعودی مجبور شد بودجه سال 2016 خود 
را کاهش داده و هزینه های غیراساسی را حذف کند. هم اکنون بازار جهانی نفت با روزانه 2 

میلیون بشکه مازاد عرضه روبرو است.

وزیر راه و شهرسازی :

مسکن مهر را تا آخرین واحد می سازیم
وزیر راه و شهرسازی با بیان مغایرت طرح مسکن مهر با حرمت انسانی اقشار جامعه گفت: 

البته مسکن مهر را تا اخرین واحد تکمیل و واگذار می کنیم.
عباس آخوندی در برنامه تلویزیونی»یک روز یک وزیر« که در هفته دولت روی آنتن رفت 
به پروژه مسکن مهر اشاره کرد و گفت: که در مسکن مهر به بستر فرهنگی و اجتماعی و 
حرمت انسانی افراد توجه چندانی نشده است و به نوعی با نگاه کالاگرایانه به انسان دارای 
حرمت نفسانی مواجه هستیم.وزیر راه و شهرسازی در برنامه مستند »یک روز یک وزیر« که 
درهفته دولت از شبکه مستند پخش می شود، در سخنانی با انتقاد از طرح مسکن مهر گفت : 
پرداختن به دو مسئله مهم یکی گزینش مکان ها و دیگری فهم ما از زندگی شهری به اجماع 
جامعه شناسان و مهندسان ضرورت دارد. اینکه مسکن در کجا ساخته می شود دارای اهمیت 
است. بیشتر شهرهایی که در آنها مسکن مهر ساخته شده زیر300 هزار نفر جمعیت دارند 
و دارای تاریخ چند هزار ساله هستند و هر شهر تجربه تاریخی نسل درنسل ساکنان خود را 
همراه و مفهومی هویتی دارد.آخوندی افزود: این تصور که 100 هزارنفر را درجایی که فاقد 
سابقه ساخت و ساز بسیار و بدون زیرساخت های لازم فرهنگی و اجتماعی است جای دهیم 
نگاهی کالاگرایانه به انسان هایی است که دارای تعلق و حرمت نفسانی هستند و می توان گفت 
طرح مسکن مهر بزرگترین مداخله دولتی در امر مسکن خانوارهای ایرانی بوده که سابقه 
نداشته است.وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه واحدهای مسکن مهر معماری خوبی 
ندارد و حتی یک واحد مسکن مهر نمونه معماری ایرانی و اسلامی نیست، تاکید کرد: با این 
حال در دولت یازدهم به خریداران مسکن مهر توجه داریم و تا آخرین واحد باقی مانده را نیز 
تحویل می دهیم.آخوندی همچنین با بیان اینکه سالهاست در ایران مردم لذت دیدن آسمان، 
ستاره و ماه را از دست داده اند، گفت: تلاش کرده ایم در کلان شهرها با روند برج سازی بی رویه 
مبارزه کنم. متاسفانه شاهدیم در شهرهای 20 و30 هزار نفره مسکن مهر پنج طبقه ساخته 
شده است و رویه ای را شاهدیم که فضای شهری را می فروشند تا شهر را بهتر مدیریت کنند 
و شهرهای ما بهشت سوداگران شده  است.وی همچنین درباره نقاط قوت ادغام وزارتخانه های 
راه و ترابری و مسکن و شهرسازی توضیح داد: وقتی از توزیع جمعیت در سرزمین صحبت 
می شود یکی از عواملی که آمایش سرزمینی را حمایت می کند، پشتیبانی حمل و نقل است. 
البته هنوز کشور ما بخش خصوصی قدرتمندی ندارد و زیربنای حمل ونقل در اختیار دولت 
است ولی پیوسته شدن مفاهیم اسکان و حمل و نقل کارآیی راه و شهرسازی را افزایش داده 
است.وزیر راه و شهرسازی به عنوان بنیانگذار نظام مهندسی ساختمان، همچنین با بیان اینکه 
شاهد بروز اتفاقات خوبی در مهندسی ساختمان هستیم، گفت: تعداد مهندسان ساختمان 
از زمان تاسیس نظام مهندسی تاکنون از 11 به 300 هزار نفر رسیده است و شاهد افزایش 
دامنه و کیفیت کار مهندسان هستیم.وی همچنین به برگزاری آزمون های حرفه ای مهندسان 
ساختمان اشاره کرد و افزود: این آزمون ها به مهندسان ضعیف کمک می کند که قبل از 

دریافت پروانه اشتغال، خود را تقویت کنند.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت:

وضعیت رکود تا پایان سال بهتر می شود
معاون توسعه مدیریت، منابع و امور استان های وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 

وضعیت رکود کشور تا پایان سال بهتر می شود. 
محمدرضا فیاض در نشست با فعالان اقتصادی استان کرمانشاه با اشاره به برنامه های دولت 
برای رکود و تورم، اظهار کرد: زمانی به دلیل تفاوت قیمت عرضه و تقاضا نرخ تورم به حدود 

40 درصد هم رسیده بود.
معاون توسعه مدیریت، منابع و امور استان های وزارت صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر 
اینکه دولت کنترل تورم را هدف اول خود قرار داد، بیان کرد: اکنون نرخ تورم به 8.9 درصد 

رسیده است.
به گفته این مسئول، مهار تورم یعنی کمربندها محکم تر شده و قیمت ها روزانه و ثانیه ای 

بالا نمی رود.
فیاض نمونه مهار تورم و ثبات اقتصادی را در شاخص هایی مانند نرخ ارز دانست که طی سه 
سال اخیر بین رقم 3300 تا 3500 تومان مانده است و نوسانات چندانی ندارد و دیگر کسی 

بر اساس ریسک دلار نمی خرد.
وی با اشاره به اینکه دولت به آنچه در کف تورم می خواست رسیده است، تاکید کرد: اکنون 
نوبت برنامه ها برای رکود است و نسخه هایی برای تحریک تقاضا آن هم به صورت آرام و 

حساب شده در نظر گرفته شده است.
معاون توسعه مدیریت، منابع و امور استان های وزارت صنعت، معدن و تجارت عرضه 
کارت های اعتباری در آینده نزدیک را از جمله این برنامه ها اعلام کرد که در نرخ های متفاوت 
از سوی بانک ها در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیردو کم کم مردم از آن استفاده خواهند 
کرد. فیاض با بیان اینکه تمهیدات دیگری هم برای مهار رکود در نظر گرفته شده، یادآوری 
کرد: هر یک از این اقدامات به تنهایی نتیجه نمی دهد بلکه باید مجموع این عوامل اجرا شود 

تا نتیجه کارها ببینم.
وی معتقد است تا پایان سال شرایط رکود بهتر خواهد شد اما مهار رکود از مهار تورم 

دشوارتر است، چون تورم دست سیاست گذاران است و رونق دست خریداران.
معاون توسعه مدیریت، منابع و امور استان های وزارت صنعت، معدن و تجارت سپس به 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی در کشور اشاره کرد و افزود: بانک ها از موضع خود کنار 

آمدند و در اجرای این طرح و کمک به واحدهای تولیدی مشارکت داشتند.
فیاض تاکید کرد: در استان کرمانشاه از 317 واحدی که معرفی شدند نزدیک به 105 واحد 
موفق شدند به مرحله نهایی دریافت تسهیلات برسند که رقمی معادل 34 درصد است و 

کرمانشاه رتبه دوم کشور را از نظر جذب تسهیلات دارد.
وی یادآوری کرد: این تسهیلات که رقم آنها به طور میانگین یک تا دو میلیارد تومان است 

در اختیار واحدهای عمدتا کوچک که زیر 50 نفر اشتغالزایی دارند قرار خواهد گرفت.
معاون توسعه مدیریت، منابع و امور استان های وزارت صنعت، معدن و تجارت سپس از 
تفویض اختیارات به مدیران استان ها یاد کرد و ادامه داد: کارگروه تسهیل اختیارات کافی را 
دارد و ما نیز در مرکز به دنبال تفویض اختیار به استان ها هستیم و نه وقت داریم و نه علاقه 

که کار استان ها را پیگیری کنیم.
فیاض با اشارره به انتخاب سه استان پایلوت کرمان، آذربایجان شرقی و لرستان که تمام 
اختیارات وزارت خانه ها به مدیران استان ها واگذار شده است، عنوان کرد: اگر این طرح موفق 

باشد تعداد استان ها بیشتر خواهد شد. 

 رییس سازمان خصوصی سازی ضمن اعلام اینکه 
طبق برآوردها، تا پایان سال 22.5 هزار میلیارد تومان 
از بابت مشمولان سهام عدالت به خزانه واریز  سود 
در  که  می کنیم  را  تلاشمان  تمام  گفت:  می شود، 
آزادسازی سهام عدالت اتفاق مشمئزکننده ای که در 

سال های پیش رخ داد تکرار نشود.
علی اشرف عبدالله پوری حسینی  روز گذشته  در 
جمع خبرنگاران اظهار داشت ، گفت: تا امروز چیزی بالغ 
بر 49 میلیون نفر برای سهام عدالت ثبت نام کرده اند. 

ثبت نام شده های ما تا پایان سال گذشته ادامه داشت.
وی افزود: از ابتدای سال 1395 ثبت نام سهام عدالت را 
قطع کردیم، چرا که دوران 10 ساله این سهام تمام شده 
است و هیچ جوازی برای ادامه  کار نداریم، مگر این که 

دستور دهند مجدد ثبت نام صورت گیرد.
رییس سازمان خصوصی سازی ادامه داد: در طرف 
مقابل 60 شرکت سرمایه پذیر داریم که از این تعداد 
49 شرکت قیمت گذاری شده و سهامش به مشمولین 
تخصیص پیدا کرده است. 11 شرکت قیمت گذاری نشده 
که 11 هزار میلیارد تومان مربوط به آن شرکت هاست. 
نمی دانیم که این شرکت ها قیمت گذاری خواهند شد 
یا نه، چرا که بعضی از آنها وضعیت نامطلوبی دارند و 
چه قیمت گذاری بشوند و چه نشوند، سودی در آنها 
نیست. پوری حسینی تصریح کرد: بعضی از شرکت ها 
هستند.  زیان ده  آبادان  گاز  و  نفت  پالایشگاه  مانند 
شرکت های خدمات بازرگانی هم چنین وضعیتی دارند. 
این شرکت ها یارانه بگیر، پیمانکار و زیان ده می باشند و 
تا به امروز قیمت گذاری نشده اند. هواپیمایی  جمهوری 

اسلامی هم یک عالم زیان انباشت شده دارد.
شده اند  قیمت گذاری  که  شرکت هایی  درباره   وی 
نیز گفت: برای چیزی حدود 30 هزار میلیارد تومان 
قیمت گذاری صورت گرفته که داخل این مبلغ همه 
سهام های خوب و عالی نیستند، بلکه بعضی از آنها 
کم بازده و بعضا زیان ده هستند مثل شرکت دخانیات 
که 2000 میلیارد تومان از این مبلغ متعلق به دخانیات 
است و سودی هم تولید نمی کند. در مقابل شرکت هایی 
با P/E دو، سه، چهار، پنج وجود دارند که جور بقیه را 

می کشند و آبروداری می کنند.
رییس سازمان خصوصی سازی افزود: تا امروز 17 هزار 
و 500 میلیارد تومان سود به خزانه واریز کردیم. البته 

آنچه که از شرکت ها گرفته ایم بیش از این مبلغ بوده، 
در مقابل طی مصوبه موجود 6000 میلیارد تومان دیگر 
هم باید از شرکت های سرمایه پذیر بابت مشمولین سهام 
عدالت بگیریم. اگر موفق شویم این مبلغ را اخذ کنیم 23 

هزار و 500 میلیارد تومان به خزانه واریز خواهیم کرد.
پوری حسینی با بیان این که مطمئن نیست این 
6000 میلیارد تومان تمام اش اخذ و به خزانه واریز شود، 
اظهار کرد: در طول سال های گذشته به ازای مبلغی 
که به خزانه ریخته ایم بابت افزایش سرمایه رفته، چرا 
که آقایان در افزایش سرمایه شرکت کردند و ما هم 
مجبور بودیم در افزایش سرمایه شرکت کنیم. در نتیجه 
احتمال دارد ما حدود 500 میلیارد تومان در قالب 
مشارکت در افزایش سرمایه از دست دهیم، لذا این عدد 
قطعی نیست. وی افزود: البته این طور نیست که موعد 

همه این 6000 میلیارد تومان نرسیده باشد، متاسفانه 
بعضی ها هم موعدش گذشته و ما نتوانسته ایم مبلغ 
مورد نظر را از آنها بگیریم، چراکه بعضی از شرکت ها 
مشکلاتی دارند. مثلا مپنا که 300 تا 400 میلیارد تومان 
پول سهام عدالت را نداده به ما فشار می آورد که این 
مبلغ را از او نگیریم و می گوید از دولت طلبکار هستیم 
در نتیجه شما این مبلغ را تهاتر کنید. ما هم که تهاتر 
بلد نیستیم خودشان را باید این کار را کنند. پالایشگاه 
نفت بندرعباس نیز چنین وضعیت دارد. رییس سازمان 
خصوصی سازی اضافه کرد: با فرض این که ما در این 
6000 میلیارد تومان حداکثر 1000 میلیارد تومان را در 
افزایش سرمایه از دست دهیم 22.5 هزار میلیارد تومان 
سود از بابت مشمولین سهام عدالت برآورد کردیم که تا 
پایان سال به خزانه واریز شود. امکان دارد در پایان سال 

مبلغی بیش از این یا بیشتر از این به خزانه واریز شود، 
چرا که این عدد یک مقدار برآوردی است. پوری حسینی 
در پاسخ به سوالی مبنی بر این که این آزادسازی ظاهرا 
نزدیک انتخابات ریاست جمهوری قرار است انجام شود 
و از این طریق تبلیغات صورت گیرد، تاکید کرد: بخشی 
از کار از دست ما خارج است، چرا که ما زمان انتخابات را 
تعیین نکرده ایم. از طرفی زمان سررسید 10 ساله سهام 
عدالت که تصادفا با زمان انتخابات تقریبا یکی شده را هم 
ما انتخاب نکردیم و اصلا قصد تبلیغی وجود ندارد، ولی 
شهادت می دهم که دوستان یک تفکیک زمانی قائل 
شدند تا تصمیم گیری ها تحت الشعاع انتخابات نباشد که 
اتفاق زشت و مشمئزکننده ای که در سال های پیش رخ 

داد، اتفاق نیفتد.
وی افزود: ما حداکثر فشار را تحمل می کنیم که این 

شائبه ها پیش نیاید یا باید با ما همکاری شود که زودتر 
از انتخابات این کار را انجام دهیم یا این که پنج - شش 
ماه دیرتر انجام شود که انتخابات گذشته باشد، ولی در 
آن صورت از من نپرسید که چرا آزادسازی سهام عدالت 

دیر شد.
رییس سازمان خصوصی سازی در مورد واگذاری ها 
نیز توضیح داد: از اول تاسیس سازمان تا امروز 1111 
شرکت در لیست واگذاری قرار گرفته اند تا امروز که 15 
سال از تاسیس سازمان خصوصی سازی می گذرد حدود 
49 درصد از این شرکت ها واگذار شده اند 11 درصد از 
این آمار شرکت هایی هستند که از لیست واگذاری کنار 
گذاشته شده اند و 11 درصد هم یا تحصیل شده اند یا 
منحل شده اند یا ورشکست. در نتیجه 71 درصد از این 

شرکت ها از دستور کار خارج شده اند.
پوری  حسینی ادامه داد: از 29 درصد باقی مانده 11 
درصد قابلیت واگذاری ندارند و 18 درصد باقی مانده 
که 200 شرکت هستند امسال در دستور کار ما قرار 
دارند. مشخص است که در این مورد از برنامه عقب 
هستیم و البته همه گذشتگان ما نتوانستند در این مورد 
کارشان را مطابق برنامه انجام دهند و ما هم در انجام 
وظایف مان طوری عمل نکردیم که تا پایان سال 1393 
خصوصی سازی را تمام کنیم و همچنان 200 شرکت 
برای واگذاری داریم و علاوه بر آن 116 شرکت دیگر هم 
در لیست وجود دارد که احتمال می رود نتوانیم آنها را 
واگذار کنیم. وی بیان کرد: در طول 15 سال گذشته تا 
به امروز 142 هزار میلیارد تومان مبلغ ریالی شرکت های 
واگذار شده است که حدود 82 هزار میلیارد تومان به 
عموم واگذار شده است، 30 هزار میلیارد تومان در قالب 
رد دیون عین سهم به طلبکاران داده شده و 30 هزار 
میلیارد تومان دیگر در قالب سهام عدالت تخصیص یافته 
است. در نتیجه 142 هزار میلیارد تومان کل واگذاری ها 
در این مدت بوده است. رییس سازمان خصوصی سازی 
درباره ی واگذاری ها در چند سال اخیر توضیح داد: از 
نظر ما همین مقدار که فروخته شده کار شاقی بوده، اگر 
از سازمان خصوصی سازی وظیفه آماده سازی و عرضه 
را مطالبه کنیم باید بگویم در طول سه سال گذشته 
صرفه نظر از این که این سازمان چقدر در مزایده های 
خود موفق بوده در برگزاری مزایده ها کاری انجام داده 

کارستان.

 وزیر اقتصاد گفت : در سال 93 ما چهار فصل متوالی رشد اقتصادی مثبت داشتیم و این یعنی 
از رکود خارج شده ایم. این به معنای رسیدن تولید به میزان حداکثر تولید در زمان های گذشته 
نیست. وزیر اقتصاد افزود: در سال 92 درآمدهای دولت 20 درصد کاهش داشت و شرایط سال 

93 ما را به زمان گذشته برنگردانده است.
 علی طیب نیا در برنامه »نگاه یک« شبکه یک سیما با اشاره به رشد اقتصادی 1.3 درصدی 
کشور در سال 94 افزود: در سال 95 شاهد رشد اقتصادی 4.4 درصدی بودیم که در پی سیاست 
های دولت در جهت تشویق به تولید و کار بوده است. وی ادامه داد: سیاست هایی که برای زمان 
رکود در نظر گرفته می شود تشویق تولید کننده به کار است که اثرش کندتر در اقتصاد ظاهر می 
شود اما این در حالی است که در حوزه مقابله با تورم، نتایج سریعتر ظاهر می شود.طیب نیا با اشاره 
به کاهش قیمت نفت در سال 93 گفت: این اتفاق از لحاظ شدت و طول زمان خاص بوده است 
و تجربه نشان داده زمانی که کاهش قیمت نفت رخ می دهد، تورم افزایش می یابد اما در سال 
93 ما رشد اقتصادی را داشتیم.وی ادامه داد: در سال 94 علیرغم کاهش قیمت نفت، تورم کاهش 
یافت که این نشان از اثربخش بودن سیاست های تولیدی در کشور بوده است. وزیر اقتصاد در 
ادامه افزود: با کاهش یافتن قیمت نفت، کشورهای دیگر مثل روسیه، آذربایجان، عربستان، ونزوئلا 

و ... دچار مشکل شدند اما اقتصاد ایران کاملًا در آرامش بود. طیب نیا در پاسخ به سؤالی مبنی 
بر اهداف اقتصاد مقاومتی گفت: اقتصاد مقاومتی به دنبال کاهش وابستگی اقتصاد به نفت است.

وی ادامه داد: در سال 94 سهم بودجه از نفت 31 درصد بود و در سال 95 امیدواریم در عملکرد 
به کمتر از این میزان برسیم. طیب نیا تأکید کرد: افزایش تولید نفت عامل مؤثر در رشد اقتصادی 
است و این شاخص در تولید ناخالص ملی تأثیرگذار است، اما باید بکوشیم آن را کاهش دهیم. وی 
با یادآوری رشد اقتصادی 4.4 درصدی در سال 95 افزود: این رشد تنها مربوط به حوزه نفت نبوده 
و در بخش کشاورزی و تولید هم تأثیر گرفته است.وزیر اقتصاد تصریح کرد: هدف ما این است که 
کاری کنیم که رشد در همه بدنه اقتصاد کشور جاری شود و تنها مربوط به یک حوزه نشود. طیب 
نیا در خصوص ملموس نبودن رشد اقتصادی در بستر جامعه گفت: وقتی رشد از صنایع بزرگ 
بدست می آید، مردم اثر آن را کمتر حس می کنند و امسال تلاش کردیم در کنار صنایع بزرگ 
توجه ویژه به صنایع کوچک و متوسط داشته باشیم.وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: بر اساس 
برآوردها،  تنها حدود 13 درصد از واگذاری های انجام شده به بخش خصوصی واقعی و بقیه شبه 
دولتی بود. وی افزود: آن چه که می تواند زمینه را برای رشد و نمو بخش خصوصی در اقتصاد ایران 

فراهم کند محیط کسب و کار مناسب است

رییس سازمان خصوصی سازی: 

سود سهام عدالت تا پایان سال به خزانه واریز می شود

وزیر اقتصاد:

از رکود خارج شدیم

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,907,000یک مثقال طلا

1,132,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,100,000سکه بهار آزاد ی

11,120,000سکه امامی

5,630,000نیم سکه

2,920,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 
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دلایل افول کشتی فرنگی از لندن تا ریو

تغییر قانون یا بی برنامگی؟

کشتی فرنگی ایران بعد از ثبت نتایجی طلایی و تاریخی در المپیک لندن، نزول عجیبی 
را در المپیک ریو رقم زد تا نشان دهد این رشته برای بازگشت به روزهای اوج، نیاز به 

آسیب شناسی و پوست اندازی دارد.
 تیم ملی کشتی فرنگی ایران در حالی با همان ترکیب المپیک قبلی به ریو اعزام شد 
که شاید کمتر کسی فکر می کرد شاگردان طلایی و باتجربه محمد بنا با چنین نتایجی 
مواجه شوند. البته پرداختن به این بحث، نیاز به اقدامات کارشناسی و تخصصی دارد، اما 
بد نیست نگاهی متفاوت داشته باشیم به برخی اتفاقات در بدنه کشتی فرنگی ایران که 
در المپیک 2012 لندن منجر به کسب سه مدال طلا و در المپیک 2016 ریو با دو مدال 

برنز به یک نزول تبدیل شد.
تغییر در لیست مردان طلایی المپیک

از مجموع هفت مدال کشتی فرنگی در المپیک 2012 لندن، 3 مدال طلا به تیم ایران 
رسید و روسیه  با 2 مدال طلا و کره جنوبی و کوبا هرکدام با یک مدال طلا در جایگاهی 
بعد از فرنگی کاران کشورمان ایستادند. این درحالی است که از مجموع 6 طلای المپیک 
2016 ریو، کشور کوبا عملکرد بهتری داشت و جمع مدال های طلای خود را به 2 رساند. 
روسیه نیز نتایج دوره قبل خود را تکرار کرد و تیم های ارمنستان و صربستان نیز هرکدام 
یک مدال طلا گرفتند. تیم ایران نیز با شکست مردان طلایی المپیک قبلی در کسب 

طلا ناکام ماند.
آیا تغییر قوانین به ما ضربه زد؟

کشتی در المپیک 2012 لندن در سه تایم 2 دقیقه ای برگزار و امتیاز هر تایم جداگانه 
محسوب می شد. بدین ترتیب در نهایت کشتی گیری برنده بود که در دو تایم از سه تایم 
پیروز بود. حتی صرف نظر از اینکه در یک تایم با پوئن بیشتر باخته بود می توانست به 
کشتی بازگردد و جبران کند، اما قوانین کشتی در المپیک 2016 ریو با تغییری بزرگ 
روبرو شده بود. تغییراتی که سرنوشت کشتی را در دو تایم 3 دقیقه ای مشخص می کرد و 

مجموع امتیازات برای تعیین فرد برنده محسوب می شد.
از سویی دیگر قوانین کشتی در المپیک 2012 لندن طوری بود که اگر دو کشتی گیر 
از یکدیگر پوئنی کسب نمی کردند به محض رسیدن زمان یک دقیقه و سی ثانیه، ابتدا 
کشتی گیر آبی باید در خاک می نشست و کشتی گیر قرمز 30 ثانیه وقت داشت تا فن اجرا 
کند که اگر اجرا نمی کرد یک پوئن به کشتی گیر آبی داده می شد. در تایم دوم نیز اگر 
دو کشتی گیر از یکدیگر پوئن نمی گرفتند، کشتی گیر قرمز در خاک می نشست و این 
بار کشتی گیر آبی باید در عرض سی ثانیه فن اجرا می کرد و اگر او هم فن نمی زد، یک 

امتیاز به کشتی گیر قرمز می دادند.
حالا در این شرایط اگر یک کشتی گیر، "دفاع در خاک" خوبی داشت، می توانست به 
اجرای یک بارانداز، کشتی را ببندد و کار را به کلینچ برساند تا در نهایت پیروز میدان شود 
که انصافا کشتی فرنگی ایران از این قوانین به بهترین نحو در المپیک قبلی به سود خود 
استفاده کرد.ضمن اینکه کشتی گیر به دلیل اینکه نیازی به کار کردن در سرپا نداشت، 
بدنش کمتر دچار افت می شد و عملا کشتی در تایم های دو دقیقه ای نیاز به آمادگی 

جسمانی بالایی نداشت.
اما با تغییر قوانین کشتی دیگر خبری از این سیستم در المپیک 2016 ریو نبود. در 
نتیجه عدم آمادگی جسمانی و فنی کشتی گیران ایرانی باعث شد آنها که با سیستم 
المپیک قبلی هماهنگ شده و حتی با همین روش مدال طلا کسب کرده بودند، حالا در 

المپیک ریو با شکست مواجه شوند.
دیگر از اجرای فن خبری نبود

در المپیک 2016 ریو شاهد بودیم کشتی گیران ایرانی با توجه به اینکه هنوز خود را با 
قوانین منطبق نساخته بودند به محض اینکه سر خود را روی سینه حریف می گذاشتند 
از داوران اخطار دریافت می کردند ضمن اینکه به دلیل نداشتن آمادگی جسمانی لازم کم 
کار شناخته شده و باز اخطار دریافت می کردند که این امر در کشتی های سعید عبدولی، 
امید نوروزی و حبیب اله اخلاقی باعث شکست آنها شد. همچنین در المپیک به غیر از 
حمید سوریان که بسیار فنی و ظاهر شد و به رغم ناکامی فنون  زیبایی را اجرا کرد، مابقی 
فرنگی کاران نتوانستند اجرای فن کنند که این نیز یک مشکل بزرگ دیگر بود و حمید 
سوریان که از نظر فنی در سطح خوبی بود از لحاظ آمادگی جسمانی بسیار متزلزل ظاهر 
شد. در واقع اگر فرنگی کاران ایرانی با قوانین بیشتر آشنا بودند و در مسابقات بین المللی 
بیشتری شرکت کرده بودند و حتی اگر شرایط بدنی بهتری داشتند و کمی فنی تر بودند، 

در حال و هوای کشتی های المپیک قبلی نمی ماندند و  قطعا موفق تر عمل می کردند.

احسان حدادی:

از ایران رفتنی بودم، مدت ها پیش می رفتم
 این روزها در برخی سایت های خبری شایعاتی مبنی بر عدم بازگشت احسان حدادی منتشر 

کرده بودند که نایب قهرمان المپیک لندن در بیانیه ای به تشریح وضعیت خود پرداخت.
در این بیانیه  آمده است:

»سلام به مردم خوب ایران ایرانی که مردمی سخت کوش با مرام و دوست داشتنی را در 
دل خود جا داده. مردمی که برای هر وجب از این خاک و دفاع و سربلندی از کشورمان از 
هیچ تلاشی دریغ نمی کنند. کمی دلگیر بودم گفتم از این طریق حرفهایی که دارم را برایتان 
بنویسم تا شاید کمی سبک تر شوم تا کمی از این 8 ماهی که هر روزش درد، هر روزش 
استرس، هر روزش ماهها و سالها برایم طول می کشید برایتان بگوییم دردی که توان تمرین 
کردن را از من می گرفت و حتی از درد زیاد پاهایم و زانوهایم مجبور بودم اکثر تمریناتم را 
با درد سپری کنم و به امید روز بعد که درد کمتری داشته باشم تا بتوانم خوب تمرین کنم 
و خاطرات المپیک لندن که برای اولین بار در تاریخ ورزش ایران اتفاق افتاد را دوباره تکرار 
کنم، ولی نشد. مردم کشورم در این چند سال گذشته من سختی های خیلی زیادی کشیدم 
خیلی دور از خانواده ام بودم. خودتان بهتر می دانید که آدم یک مسافرت چند روزه هم که 
می رود، کلی دلش برای کشورش و خانواده اش تنگ می شود چه برسد به این که در سال 
فقط 2 ماه بتوانی در کشورت باشی و در غربت و به دور از خانواده تمرینات سخت و طاقت 
فرسا را انجام بدهی و... در هر صورت این المپیک گذشت و من شکست خوردم، شکستی که 
سعی می کنم از این شکست درس های بزرگی بگیرم؛ شکستی که از مدت ها قبل فکرش را 
می کردم، شکستی که به افرادی اجازه داد تا تمام زندگی من را نقد کنند. به خدا قسم برای 
ریال به ریال هزینه هایی که برایم در هشت ماه گذشته خرج کردند که البته آن هم هزینه 
اردو و حقوق مربی و... بوده سختی کشیدم، عرق ریختم و زیر آفتاب شدید که باعث ده ها 
بیماری برایم شد، تمرین کردم و حرفی نزدم چون وظیفه خود می دانستم که سختی بکشم 
و برای مردمی که آنقدر با محبت و با مرام هستند افتخار کسب کنم. در 6 سال اخیر بخاطر 
تحریم هایی که هیچ ارتباطی به زندگی ورزشی من نداشت از تمام مزایایی که رقبای من از 
آن استفاده می کردند به دور بوده ام و فقط حقوقی در ماه دریافت میکردم که درامد 1 روز 
رقبای من بود. البته باشگاه پرسپولیس بعد از المپیک لندن به مدت یک سال حامی بنده در 
مسابقات لیگ الماس بود و همیشه لطف و محبت هواداران باشگاه شامل حال من بوده است، 
اما شما افراد معلوم حال که مرا نقد می کنید آیا تا به حال زیر آفتاب سوزان تابستان یا سرمای 
زیر صفر زمستان ساعت ها تمرین کرده اید؟ تا به حال در غربت دلتان برای خانواده، فرزند و 
برای کشورتان تنگ شده است که مرا اینگونه نقد می کنید؟ گویا بنده تا بحال برای کشورم 
مایه ننگ بوده ام. پس آن کارهایی که برای اولین بار در تاریخ ورزش دوومیدانی انجام داده ام 
به فراموشی رفته؟نه، اگر هم رفته باشد حتما از ذهن شما افرادی که مرا نقد می کنید، رفته 
است چون مردم کشور من هیچ چیزی را فراموش نمی کنند، اگر هم نقد می کنید، فقط 
اجازه دارید المپیک من را نقد کنید که از مدال نقره به مقام بیست و چهارم رسیدم. شما 
که من را نقد می کنید این را هم بگویید که حدادی 3 سال بدون مربی تمرین کرد آن هم 
در رشته ای که حضور مربی در پیشرفت ورزشکارانش تاثیر زیادی دارد. این را هم بگویید 
که در 3 سال گذشته کمترین هزینه ها را برایم کردند و با تلاش خود و دعای مردم عزیز 
ایران زمین توانستم برای سومین بار طلای بازی های آسیایی 014 2 اینچون را بدست آورم 
و اگر نیاز باشد تک تک و ریز هزینه ها را برایتان بازگو می کنم. آنقدر مرد هستم که به مردم 
کشورم راست بگویم و بهانه نیاورم که باخته ام. شرمنده نشدم چون چیزی برای به اهتزاز 
درآوردن پرچم کشورم کم نگذاشته ام و نخواهم گذاشت، ولی بابت شکستم که باعث گریه و 
ناراحتی و اندوه مردم کشورم شد، عذرخواهی کردم که به دور از هیچ چشمداشتی برایم دعا 
کردند. و اما یک نکته این را بدان قلم تو مانند ناموس توست پس از آن خوب مراقبت کن تا 
پیش خدای خودت و وجدان خودت راحت باشی تا نیازی نباشد در جایی پاسخگوی نقدهای 
اشتباهت باشی. اگر رفتنی بودم بعد از مدال نقره المپیک لندن می رفتم. اگر رفتنی بودم بعد 
از 3 مدال طلای بازی های آسیایی می رفتم. اگر رفتنی بودم بعد از آن همه افتخار که برای 
کشورم کسب کردم، می رفتم، بعد از آن همه دروغ، حواشی تهمت که برایم درست کردند، 
می رفتم. جایی نخواهم رفت تا قبل از این که دوباره مدال خوشرنگ طلا را برای کشور عزیزم 
و مردم دوست داشتنی اش کسب کرده و برای دقایق باز هم شادشان کنم. اگر هم روزی 
بخواهم جایی بروم از ورزشم می روم که آن هم زمانش زود نخواهد بود. پس برایم دعا کنید 
که عملی که به زودی خواهم داشت به خوبی انجام شود و من هم خیلی زود بتوانم باز سرباز 

کوچک کشور عزیزمان ایران باشم.
 شرم بر من اگر حریم تو.... پیش چشمان من شکسته شود
 وای بر من اگر ببینم چشم.... رو به رویای عشق بسته شود

 وطنم ای شکوه پا برجا...... در دل التهاب دوران ها

محصص : 

کی روش و مورینیو به جزئیات اهمیت می دهند
 تیم ملی فوتبال ایران روز پنج شنبه در اولین بازی خود در مرحله مقدماتی جام جهانی 
2018 روسیه در ورزشگاه آزادی میزبان تیم قطر است. ملی پوشان ما قبل از این مسابقه 
اردویی نسبتاً طولانی در کشور ایتالیا برگزار کردند و اکنون خود را برای این مسابقه حساس 
و مهم آماده می کنند. گفت وگوی زیر با مرتضی محصص یکی از کارشناسان خبره فوتبال 
که رئیس کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال هم هست، در مورد شرایط تیم ملی ایران 

و دیدار با قطر می خوانیم.
* دیدار با قطر مهم ترین مسابقه ماست

دیدار با قطر به نوعی مهم ترین بازی ماست، زیرا اولین بازی تیم ملی در این مرحله حساس 
محسوب می شود، یک ضرب المثل هلندی که معمولاً در کلاس های مربیگری آن را بازگو 
می کنیم، می گوید شروع خوب نیمی از موفقیت است، بنابراین امیدوارم تیم ملی در بازی با 

قطر شروعی خوب داشته باشد.
* بزرگ ترین اشتباه ایران، دست کم گرفتن حریفان است

ما در این بازی در ورزشگاه آزادی به مصاف حریف می رویم، اما بزرگ ترین اشتباه تیم ملی 
در مصاف با تیم هایی مثل قطر، امارات، کویت و سوریه این است که آنها را دست کم بگیریم 
و این حریفان را از پیش بازنده بدانیم، فوتبال تغییر کرده است، حریفان تدارکات خوبی 
داشته اند و اطلاعات خوبی نیز از یکدیگر به دست آورده اند. قطر هم سرمایه گذاری بسیار 
بزرگی بر روی فوتبالش انجام داده است. مجتمع ورزشی اسپایر امکانات بسیار ایده آل ورزشی 

دارد که تیم های بزرگ اروپایی در آنجا اردو می زنند.
* قطر و ایران هر دو استرس دارند

تیم ملی ما قطعاً قوی تر از قطر است و قطری ها هم اطلاعات خوبی از تیم ملی ما دارند، با 
این حال هم کارشناسان داخلی و هم کارشناسان خارجی ما را تیم برتر این بازی می دانند، 
ولی فراموش نکنیم که فوتبال اکنون درصدی شده است و تیمی موفق می شود که درصد 
حملاتش بیش تر باشد و درصد دفع حملاتش هم از حریف بهتر و بیش تر باشد. برای این 

مسابقه هم قطر و هم ایران استرس دارند، قطعاً این مسابقه گل های زیادی نخواهد داشت.
*  بازی با تیم های کی روش برای هر مربی سخت است

کی روش مربی کاردان و پخته ای است، او بازی را در میانه زمین کنترل می کند و تیمش از 
میانه زمین دست به دفاع می زند و اجازه طراحی حملات را به حریف نمی دهد. قطر هم یک 
مربی اروگوئه ای به نام خوزه دانیل کارنو دارد که مربی بزرگی در فوتبال دنیا نیست و در تیم 
العربی قطر مربی بوده، اما قطر و امارات با این مربی آمریکای جنوبی نتایج بدی نگرفته اند. بازی 
با تیم های کی روش برای هر مربی سخت است، فراموش نکنیم ما با روش مربی گری کی روش 
آرژانتین را به دردسر انداختیم، در دیدار با بوسنی که به روش کی روش بازی نکردیم، سه گل 

از حریف خوردیم، بنابراین بازی با ایران برای قطر بسیار سخت است.
* قطر سه بازیکن خطرناک دارد

تیم فوتبال قطر سه بازیکن خطرناک دارد، یک دفاع چپ به نام عبدالکریم حسن که فوتبال 
را روبه جلو بازی می کند و در کارهای تهاجمی حضوری مثبت دارد و شوت های خوبی هم از 
راه دور می زند. کریم عفیف هافبک طراح قطر است که در تیم اسپورتینگ خیخون اسپانیا 
بازی می کند، این بازیکن هم یکی از بازیکنان کلیدی قطر محسوب می شود. سومین بازیکن 
خوب قطر احمد اعلا است، مهاجمی که در تیم الریان قطر بازی می کند، نمی دانم سرمربی 
اروگوئه ای قطر چگونه از این بازیکنان استفاده خواهد کرد، اما به نظر من این سه بازیکن نقش 

اساسی و کلیدی در تیم حریف دارند.
* جوان گرایی به تیم ملی انگیزه ای مضاعف داده

کی روش در تیم ملی ایران جوان گرایی کرده و با این کار انگیزه تیم ملی ایران مضاعف 
شده است، بازیکنان جوان تیم ملی می خواهند خودشان را در تیم تثبیت کنند، برخی از این 
بازیکنان حتی 10 بازی ملی هم ندارند. نسل جوان فوتبال ما باهوش است و از موقعیت هایی 

که به دست می آورد، به خوبی استفاده می کند، انگیزه تیم ملی ما بسیار بالاست.
* با درایت کی روش در ایتالیا اردو زدیم

با درایت کی روش تیم ملی به اردوی ایتالیا رفت و در یکی از بهترین مراکز فوتبال اروپا 
تمرین کرد. حریفان تیم ملی اگرچه گمنام بودند، اما این گمنامی نقطه مثبت بزرگی محسوب 
می شود. به نظرم در دیدار با این حریفان گمنام تیم ملی می تواند به هماهنگی بیش تری بین 
خطوطش برسد و کی روش به راحتی می توانست در این مسابقات تعویض هایش را انجام 
بدهد و به هدف موردنظرش برسد. اردو در ایتالیا استرس را از تیم ملی ما دور کرد و بازیکنان 

با اعتمادبه نفس بیش تری به کشور برگشتند.
* شانس پیروزی ما مقابل قطر زیاد است

احتمال درصد برد ما مقابل قطر بسیار زیاد است، همان طور که گفتم کی روش به خوبی 
طراحی حملات حریف را به هم می زند و ایستادگی مقابل تیم کی روش کار هر مربی نیست، 
البته قطر حریفی دست وپا بسته نخواهد بود و این تیم سرمربی زیرک و کاردانی دارند،  هرچند 

معتقدم شانس ما برای پیروزی مقابل قطر نزدیک به صد درصد است.
* کی روش و مورینیو به جزئیات اهمیت زیادی می دهند

اینکه کارلوس کی روش اجازه نمی دهد اطلاعات تیم ملی ایران به راحتی در اختیار حریف 
قرار بگیرد، کار درستی است. در فوتبال مدرن یکی از فاکتورها توجه به جزئیات است، در 
این فوتبال حریفان حتی بازیکنان ذخیره تیم مقابل را هم آنالیز می کنند، زیرا در نیمه دوم 
که مسابقه حساس تر می شود، قرار است ذخیره ها به میدان بیایند، بنابراین وقتی فوتبال 
تا اینجا پیشرفت کرده، کی روش هم کار درستی می کند اطلاعات تیم ملی را مخفی نگه 
می دارد. او یک مربی حرفه ای است و خودش هم در آسیا و امارات مربی گری کرده است 
و با ذهنیت بازیکنان و مربیان این منطقه آشناست. ضمن اینکه مریبان پرتغالی مثل خوزه 
مورینیو و کی روش به این معروف هستند که به جزئیات توجه زیادی می کنند و اهمیت 
فراوانی می دهند. کی روش هم به کوچک ترین جزئیات دقت می کند، زیرا اگر غیر از این باشد، 
کار سخت می شود، کارلوس کی روش روزی 8 تا 10 ساعت مطالعه و کار می کند و می خواهد 

همه چیز تحت کنترلش باشد.
* به انتخاب کی روش در مورد نکونام احترام بگذاریم

من مسئول آموزش فدراسیون نیستم، اما می دانم که جواد نکونام مدرک C مربی گری را 
گرفته و برای حضور در کلاس B مربی گری هم ثبت نام کرده است، ضمن اینکه فراموش 
نکنید بازیکنان تیم ملی سریع تر می توانند دوره های مربی گری را طی کنند و این مسئله در 

قوانین AFC هم وجود دارد. نکونام انتخاب کی روش بوده و باید به نظرش احترام بگذاریم. 

تعطیلات لیگ برتر فرصتی ایده آل و مغتنم برای تحول صبای قم 

 8 بازیکن قمی در جمع شاگردان مرفاوی
 تمرینات نماینده فوتبال استان قم بعد از اردویی هشت روزه در 
تعطیلات لیگ برتر فوتبال به میزبانی سرعین اردبیل با تصمیم کادر 
فنی این تیم به مدت یک روز تعطیل شد تا بازیکنان صبا بعد از این 

سفر به استراحت رفته و به تجدید قوا بپردازند.
با تصمیم کادر فنی تیم فوتبال صبای قم، بازیکنان این تیم از روز 
دوشنبه هشتم شهریور ماه بار دیگر تمرینات خود را در زمین چمن 
مجموعه ورزشی هما از سر می گیرند تا آماده دیدار حساس هفته 
پنجم از نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال با تیم ذوب آهن اصفهان 

شوند.
3 تساوی متوالی صبای قم با تازه واردها به لیگ برتر

تیم فوتبال صبای قم چهار هفته سپری شده از نیم فصل نخست 
بازی های فصل جاری لیگ برتر فوتبال باشگاه  های کشور را با سه 
تساوی با تیم های تازه وارد به لیگ برتر یعنی صنعت نفت آبادان، 
ماشین سازی تبریز و پیکان تهران و یک باخت برابر تیم پرسپولیس 
تهران سپری کرده و با انگیزه کسب نخستین برد این فصل به 

تمرینات خود ادامه می دهد.
تیم فوتبال صبای قم در پنجمین هفته رقابت های لیگ برتر فوتبال 
باشگاه  های کشور در مصاف داخل خانه مقابل ذوب آهن اصفهان 
صف آرایی می کند، دیداری که برای صبا کسب پیروزی و سه امتیاز 
آن اهمیت زیادی دارد و در ورزشگاه خانگی این تیم برگزار می شود.
جدال با شاگردان گل محمدی در ورزشگاه یادگار امام قم

این در حالی است که بازی های هفته پنجم از نیم فصل نخست 
مسابقات شانزدهمین دوره مسابقات لیگ برتر فوتبال باشگاه  های 
کشور جام خلیج فارس از روز نوزدهم شهریور ماه آغاز می شود ولی 
صبای قم در روز بیستم شهریور از ساعت 18:45 دقیقه در ورزشگاه 
یادگار امام قم میزبان شاگردان یحیی گل محمدی در تیم فوتبال 

ذوب آهن اصفهان است.
صبایی ها 6 روز قبل از اینکه با حریف اصفهانی خود روبه رو شوند، 
بازی های آتی فصل  برای حضور موفق در  آماده سازی  در مسیر 
جاری لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور دیداری تدارکاتی در مقابل 

شاگردان علیرضا منصوریان در تیم استقلال تهران انجام می دهند.
نماینده فوتبال استان قم سعی کرده از تعطیلات لیگ برتر به 
بهترین شکل ممکن استفاده کند و هم به تقویت قوای جسمانی 
بازیکنان خود بپردازد و هم از نظر تاکتیکی و کار تیمی به هماهنگی 
مطلوب برسد تا فرصتی که پیش از شروع لیگ شانزدهم برای 
آماده سازی در اختیار نداشت را در تعطیلات لیگ برتر به دست آورده 

و بیشتر از قبل آماده شود.
تقابل با یاران علیرضا منصوریان در دیداری تدارکاتی

لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور بعد از انجام دیدارهای هفته 
چهارم در روز بیست و یکم مرداد ماه به مدت نزدیک به یک ماه به 
دلیل تشکیل اردوی آماده سازی تیم ملی فوتبال و حضور این تیم در 
دو بازی رسمی روزهای دهم و شانزدهم شهریور ماه با تیم های ملی 

قطر و چین تعطیل شده است.
به همین منظور کادر فنی تیم فوتبال صبای قم هماهنگی های 
لازم را برای انجام یک دیدار تدارکاتی برابر تیم فوتبال استقلال تهران 
انجام داده اند و شاگردان عبدالصمد مرفاوی و علیرضا منصوریان در 
دیداری تدارکاتی عصر روز شنبه سیزدهم شهریور ماه برابر یکدیگر 

صف آرایی می کنند.
دیدار تدارکاتی تیم های فوتبال صبای قم و استقلال تهران در زمین 
شماره دو مجموعه ورزشی آزادی تهران محل تمرینات تیم فوتبال 
استقلال تهران برگزار می شود و بعد از آن دو تیم مهیای رویارویی 
با حریفان خود در هفته پنجم لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور 

خواهند شد.
تعطیلات لیگ برتر یک فرصت ایده ال و مغتنم برای 

تقویت صبای قم
مربی تیم فوتبال صبای قم از روند آماده سازی این تیم در تعطیلات 
لیگ برتر به ویژه اردوی آماده سازی برپا شده در اردبیل ابراز رضایت 
کرد و افزود: خدا را شکر اردوی بسیار خوبی بود و از روزی که به 
اردبیل رفتیم یعنی بیست و نهم مرداد تا صبح روز ششم شهریور ماه 

که بازگشتیم به صورت منظم و با برنامه تمرین کردیم.
وی با بیان اینکه تعطیلات لیگ برتر برای تقویت صبای قم یک 
فرصت ایده ال و مغتنم بود، تصریح کرد: در مدت زمان حضور در 
با  اول  بازی  دادیم که  انجام  تدارکاتی  بازی  تا  اردبیل، دو  اردوی 

آبی پوشان اردبیل در ورزشگاه شهر اردبیل بود و 6 بر صفر به سود 
صبا تمام شد.

مربی قمی تیم فوتبال صبای قم عنوان کرد: بازی دوم نیز که در 
آخرین روز حضور ما در اردبیل انجام شد در زمین چمن مجموعه 
ورزشی شهرستان نیر با تیم پارس آباد مغان انجام شد که در این 
دیدار نیز با نتیجه پرگل 6 بر صفر حریف خود را شکست دادیم تا هم 
بازیکنان به خوبی محک بخورند و هم موتور گلزنی تیم ما روشن شود.

وی تاکید کرد: در مجموع روند پیشرفت تیم هم از لحاظ تکنیکی، 
از نظر تاکتیکی و روانی و هم از لحاظ آمادگی جسمانی مطلوب تر 

شده است.
حضور مدیرعامل باشگاه عامل انگیزه بازیکنان و کادر فنی

گنجیان با بیان اینکه تمام بازیکنان در اردوی آماده سازی صبا در 
اردبیل حضور داشتند، اضافه کرد: محسن کرمی و عبدالکریم اسلامی 
به دلیل مصدومیت همراه تیم نبودند و بعد از بازگشت از این اردو، یک 
روز استراحت در نظر گرفته شده و بلافاصله کار خود را برای بازی های 

آتی لیگ برتر از سر می گیریم.
وی با اشاره به پیگیری تمرینات صبا در زمین چمن مجموعه 
بازی  نهم شهریور ماه یک  ابراز کرد: روز سه شنبه  ورزشی هما، 
تدارکاتی در پیش داریم و روز شنبه سیزدهم شهریور ماه نیز آخرین 
بازی تدارکاتی خود را در تعطیلات لیگ برتر برابر تیم استقلال در 
زمین چمن شماره دو مجموعه ورزشی آزادی تهران انجام می دهیم.

مربی تیم فوتبال صبای قم با تاکید بر اینکه با تمام قوا آماده 
رویارویی با ذوب آهن اصفهان می شویم، تصریح کرد: حضور محمدرضا 
کشوری فرد مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم در اردوی 
سرعین موجب قوت قلب و انگیزه بیشتر اعضای تیم و کادر فنی شد 

و یقینا صبا با شرایط بهتری به ادامه لیگ می پردازد.
پیوستن 4 بازیکن تیم امید به تیم بزرگسالان صبای قم

پیوستن چند بازیکن دیگر از تیم رده سنی امید صبای قم به تیم 
بزرگسالان صبا در روزهای اخیر اتفاق خوشایند و قابل توجهی است 
که هم انتظارات قمی ها را از صبا برآورده کرده و هم میزان علاقمندی 

به حضور هواداران در ورزشگاه را افزایش داده است.
باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم، با نظر کادر  فنی تیم بزرگسالان 
با سه مهره موثر تیم امید صبای قم در فصل گذشته رقابت های لیگ 
برتر فوتبال امید باشگاه های کشور رسما قرارداد منعقد کرد، اتفاقی که 
یقینا موجب ایجاد انگیزه برای بازیکنان بومی استان به ویژه تیم های 

پایه صبا خواهد شد.
برتر  لیگ  در  قم  امید صبای  رده سنی  تیم فصل گذشته  از 
باشگاه های کشور محمدمیلاد آبادی در پست هافبک، امیرحسین 
رنگرز جدی در پست دفاع و هافبک راست و رضا شکری در پست 
مهاجم سه بازیکنی هستند که رسما به تیم بزرگسالان صبای قم 

ملحق شده اند.
همچنین عرفان بادی دیگر بازیکن مستعد فوتبال قم نیز در 
پست هافبک به جمع شاگردان عبدالصمد مرفاوی در تیم رده سنی 
بزرگسالان صبا پیوسته و قرارداد خود را بسته است، اینگونه به نظر 
می رسد که با توجه به وجود توانایی  بالا نزد بازیکنان بومی، آینده 

خوبی پیش روی آنها باشد.
حضور 8 بازیکن تیم امید صبا در جمع شاگردان مرفاوی

محمدمیلاد آبادی به عنوان سهمیه زیر 23 سال، عرفان بادی به 
عنوان سهمیه زیر 21 سال، امیرحسین رنگرز جدی و رضا شکری نیز 
به عنوان سهمیه زیر 19 سال از بازیکنان شاخص فوتبال قم هستند 
که یقینا با درخشش خود راه را برای حضور دیگر استعدادهای فوتبال 

قم در صبا باز خواهند کرد.
نکته بسیار مهم این است که در فصل 96 - 1395 لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور هشت نفر از بازیکنان تیم بزرگسالان صبای قم، 
بازیکنانی هستند که در تیم های رده های سنی پایه باشگاه فرهنگی 
ورزشی صبا، به ویژه در تیم امید صبای قم سابقه فعالیت و بازی 

داشته اند.
بازیکنان سابق تیم امید صبای قم در تیم بزرگسالان صبا، هم 
اکنون سیدمهدی حسینی به عنوان سهمیه بزرگسالان، محسن 
کرمی، داود بهادری، محمدمیلاد آبادی و محمدرضا قدرتی پور به 
عنوان سهمیه های زیر 23 سال، عرفان بادی به عنوان سهمیه زیر 21 
سال، امیرحسین رنگرز جدی و رضا شکری به عنوان سهمیه های زیر 

19 سال و امید هستند.

قرارداد جیووا در ایران قابل استناد نیست

عابدینی: البسه جیووا درجه سه بود

 سهم مهاجمان در لیست تیم ملی

کی روش، ثروتمندترین سرمربی آسیا

سرپرست سازمان اقتصادی و بازاریابی فدراسیون فوتبال 
می گوید تیم ملی فوتبال ایران دیگر با مشکل البسه مواجه 

نخواهد شد.
 امیر عابدینی درباره  وضعیت اسپانسر تیم   ملی فوتبال ایران، 
اظهار کرد:  به اتفاقات گذشته نمی خواهم بپردازم، زیرا اتفاقات 
خوبی نبود. قرارداد منعقد شده از اشکالات فراوانی برخوردار  
بود، اما اگر بخواهیم بگوییم آن برندی که با ما قرارداد امضا کرده 
مقصر است، ظلم کرده ایم. کارشناس رسمی آمده و کیفیت  
البسه آن برند را درجه سه تلقی کرده و به ما اعلام کرده که 
پارچه هایی که قرار است از آن البسه تولید شود و در اختیار 
شما قرار گیرد درجه 3 است. این را همان موقع آقایان نباید می 

پذیرفتند که متاسفانه پذیرفتند.
وی ادامه  داد: این که بگوییم آنها کلاهبرداری کرده اند اصلا 
درست نیست. ما باید بپذیریم وقتی اشتباهی انجام می دهیم 
خودمان همان اشتباه را  قبول کنیم و برگردانیم. برندی آمده 
کالایی را آورده و کالایش هم کارشناسی شده اما ما نباید 
آن را می خریدیم. از زمانی که آقای ساکت آمده اند یکی از 
دغدغه های تیم   ملی  این بود که حمایت بدون چون و چرا از 
آقای کارلوس کی روش و تیم   ملی انجام بپذیرد و مشکلات تیم  
 ملی در ابعاد مختلف بر طرف شود. بحث زمین تمرین و بحث 
البسه را داشتیم و حتی بحث پروازها هم بود که آنها را چارتر 
کردیم. البته دوستانی هم آمدند و گفتند که نگران هزینه ها 
نباشید. ما هزینه ها را تامین می کنیم و این مبالغ را به صورت 

وام های بلاعوض پرداخت می کنیم.
وی ادامه داد: در نهایت در کمیته  بررسی مشخص شد که 
برندی که با آن برای تهیه البسه قرارداد بسته ایم کیفیت لازم 
را ندارد. البته ایرداتی نیز وجود داشت که حتی اگر این ایرادها 
برطرف می شد باز هم کیفیت لازم وجود نداشت. از همان ابتدا 
وقتی پارچه را به ما نشان دادند مشخص بود که از کیفیت 
لازم برخوردار نیست و شان و منزلت تیم   ملی فوتبال ایران 
حفظ نمی شود. در ادامه قرار شد از یک برند مناسب که در 
سطح جهانی قابل قبول است استفاده شود تا این دوره بحران را 
پشت سر بگذاریم. ما تصمیم گرفتیم با یک برند تا فروردین ماه 
همکاری کنیم که در قالب قرارداد نیست، زیرا الان نمی توانیم 
در قالب قرارداد همکاری کنیم، زیرا با هر برندی برای همکاری 
صحبت می کردیم شش ماه از ما زمان می خواست. قرار شد 
فعلا همین گونه کار کنیم و از فروردین ماه در قالب یک قرارداد 

همکاریمان را ادامه بدهیم. 
سرپرست سازمان اقتصادی و بازاریابی فدراسیون فوتبال در 
پاسخ به این پرسش که آیا به آقای ساکت مجوز خرید داده 

شده است یا خیر، گفت : بله. چنین مجوزی صادر شده است و 
مصوب کردیم که آقای ساکت اختیار داشته باشد، زیرا دغدغه  
ما این بود که با کدام لباس مناسب تیم   ملی ایران می خواهد 
برابر قطر بازی کند. خدا را شکر این مساله حل شد و بودجه آن 
هم تامین شد تا البسه خریداری شود. من با قاطعیت می گویم 
که دوستان ما از جمله آقای تاج در تلاش هستند تا  مشکلات 

فوتبال را بر طرف کنند.
او در ادامه درباره این که چرا مجوز خرید البسه زودتر صادر 
نشد تا ملی پوشان در تمرینات هم از البسه برند جدید استفاده 
کنند، خاطر نشان کرد:  از زمان حضور آقای تاج و همین طور 
حضور من در سازمان اقتصادی و بازاریابی حدود یک ماه از 
آن می گذرد. در همین زمان فقط می توانستیم این تصمیم 
را اتخاذ کنیم و زمان کافی را در اختیار نداشتیم،  ولی من به 
مردم قول می دهم که دیگر در فوتبال ایران چنین دغدغه هایی 

به وجود نخواهد آمد. 
عابدینی در بخش دیگری از صحبت های خود درباره تبعات 
همکاری نکردن فدراسیون فوتبال با برند جیووا، گفت : این 
قرارداد قابل استناد در جمهوری اسلامی ایران نیست. قرارداد 
به دو زبان ایتالیایی و انگلیسی منعقد شده است. یعنی دوستان 
ما فارسی بلد نبودند.  من خیلی قاطع می گویم در مقابل 
فدراسیون فوتبال کسی برنده این قرارداد نخواهد بود. واقعیت 

این است که لباس در دنیا چیزی نیست که به آن به عنوان 
یک مشکل نگاه کنند و مساله حل شده ای است ، اما در 
ایران همیشه مشکل است.  من این قول را می دهم که دیگر با 

مشکلات البسه مواجه نباشیم.
سرپرست سازمان اقتصادی و بازاریابی فدراسیون فوتبال در 
ادامه در گفت وگویی که   با برنامه "تهران ورزشی" رادیو تهران 
داشت درباره اختلافات باشگاه های پرسپولیس، تراکتورسازی 
و استقلال با سازمان لیگ بر سر اسپانسر  و همین طور 
تبلیغات محیطی، گفت : واقعیت این مطلب این است که ما 
ادعای حرفه ای شدن داریم ، اما فوتبال ما هنوز خودش را به 
جایگاه حرفه ای نزدیک نکرده است، زیرا یک مدیر در یک جا 
نگرانی دارد و این نگرانی را به زمین سبز انتقال می دهد. بحث 
و مناقشه اداری باید پشت میز انجام شود و به زمین فوتبال 

وارد نشود.
وی ادامه داد: ما باید بدانیم که چه پتانسیل   هایی در اختیار 
می کنیم.  استفاده  درستی  به  ها  پتانسیل   از  الان  و  داریم 
باشگاه هایی که در این زمینه  اختلاف دارند می گویند که اگر 
به سامانه ما خدشه ای وارد شود حق داریم که وارد شویم و 
دلیل آن را پیگیری کنیم. آنها می گویند چرا در این بازی نامی 
از ما نبرده نشده است. ما در حال طراحی سامانه ای هستیم که 
بر اساس همان سامانه قبل باشگاه ها بتوانند درآمدزایی کنند. 

آمادگی مهاجمان تیم ملی جا را برای نامزدهای خط میانی تنگ کرده است.
 فوتبال ایران بعد از خداحافظی علی دایی با بحران کمبود مهاجم نوک با کلاس بین المللی 
مواجه شد. همین مسئله از دلایل مهم عدم موفقیت علی دایی در کسوت سرمربی تیم ملی 
برای راهیابی به جام جهانی 2010 آفریقای جنوبی بود. محمدرضا خلعتبری و غلام رضا رضایی 

مشخصات تخصصی پست 9 را نداشتند و کریم انصاری فرد هنوز جوان و بی تجربه تر از 
آن بود که در مصاف با مدافعین تراز اول دنیا زهردار نشان دهد. همین مشکل در 

بدو شروع کار کی روش همچنان ادامه داشت و مرد پرتغالی مایوس از داشته های 
داخلی، در به در به دنبال گلزنی ششدانگ با اصلیت ایرانی در لیگ های حرفه ای 
اروپا بود تا اینکه رضا قوچان نژاد را در لیگ هلند پیدا کرد. و بدون تعارف باید 
از قوچان نژاد به عنوان فرشته نجات کی روش و تیم ملی ایران نام ببریم و هم 
او بود که با گل های طلایی خود خصوصا در دوحه و پوسان موجبات صعود 

ایران را به برزیل فراهم کرد.
هر چند جوانی 19 ساله به نام سردار آزمون کم کم با درخشش در روبین 

کازان نوید یک مهاجم ششدانگ را برای آینده تیم ملی می داد ولی در سیستم 
4-2-3-1 و تک مهاجم کی روش برای سفر به برزیل و با توجه به اجبار بازی های 

تدافعی با تیم هایی چون آرژانتین، کی روش نیازی نمی دید که بیش از دو 
مهاجم در لیست 23 نفره خود بگذارد و طبیعتا قوچان نژاد و انصاری 

فرد به آزمون جوان ترجیح داده شدند.
اما برای جام ملت های آسیا، کی روش سهمیه 

مهاجمان را به 3 نفر افزایش داد. قوچان نژاد، انصاری 
فرد و سردار آزمون  مسافر استرالیا شدند و در 
حالی که همه انتظار داشتند قوچان نژاد همچنان 
انتخاب اول کی روش برای نوک حمله ایران 
باشد، خیلی زود سردار آزمون با تکنیک ناب 
خود همزمان با بیست سالگی اش خود را به 
عنوان مهاجم اول به تیم ملی و کی روش 
تحمیل کرد. همزمان با شکوفایی آزمون 
در تیم ملی، دوره افول کریم انصاری فرد 
شروع می شود. آقای گل لیگ برتر که 
برای پیشرفت و کسب تجربه به اسپانیا 

مهاجرت کرده بود بعد از فصلی اسفناک بدنبال شرایط و باشگاهی می گشت که توانایی های 
خودش را ثابت کند. افت انصاری فرد و عدم دعوت او به تیم ملی در شروع مرحله اول مقدماتی 
جام جهانی روسیه از سهمیه 3 نفری مهاجمان کم نکرد چون کم کم همه با قابلیت های 

تهاجمی پدیده ای برآمده از لیگ داخلی آشنا می شوند: مهدی طارمی.
امروز کی روش به قول خودش منوی بازی در تیم ملی دارد. خصوصا که بعد 
از یک فصل خوب در پانیونیوس و لیگ یونان، کریم انصاری فرد نشان 
داده با سختکوشی و ممارست توانسته بعدی بین المللی به نوع بازیش 
بدهد. با تمام این احوال در طول دو سال گذشته کمتر فرصت شده 
قوچان نژاد، آزمون، طارمی و انصاری فرد به طور همزمان در اردوی تیم 

ملی کنار هم قرار بگیرند چرا که به تناوب 
مصدومیت)قوچان نژاد( یا افت)انصاری 

فرد( یکی از "چهار نفر" را از جمع 
بدور نگه داشته است. مشکلی که 
در آستانه اولین بازی مرحله اصلی 

جهانی  جام  مقدماتی 
روسیه دیگر شاهد آن نیستیم. آزمون در 
روستوف غوغا بپا می کند، طارمی در آمادگی بسر 
می برد، قوچان نژاد بعد از گذراندن مصدومیت به 
لیگ هلند بازگشته و انصاری فرد مترصد است 
آموخته های خود را در تیم ملی به رخ بکشد. 
چهار مهاجمی که به نظر می رسد اینبار همگی 
در لیست نهایی حضور داشته باشند و همین، جا 
را برای نامزدهای خط میانی تیم ملی ایران تنگ 

تر خواهد کرد.
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تولید نانوکامپوزیتی ضد میکروبی برای صنایع غذایی و ترمیم سوختگی

با همکاری دانشگاه آزاد  تمحققان دانشگاه ارومیه 
اسلامی تبریز با ایجاد یک فیلم نانوکامپوزیتی، بسته بندی 
ضد میکروبی مواد غذایی تولید کردند که به گفته این 
پژوهشگران از این فیلم می توان برای ضدعفونی کردن 

زخم و ترمیم سوختگی استفاده کرد.
 بسته بندی های فعال، بسته بندی هایی هستند که 
علاوه بر نقش ممانعت کننده در برابر ورود عوامل خارجی، 
نقش های دیگری نیز دارند. این نوع بسته بندی ها اخیرا 

مورد توجه تولیدکنندگان مواد غذایی قرارگرفته اند.
استفاده از دانش نانو می تواند سبب بهبود کیفیت و 
کارایی مواد بسته بندی و در نتیجه، اطمینان از امنیت 
نانو  فناوری  بر  مبتنی  بسته بندی های  غذایی  شود. 
ویژگی های مکانیکی، شیمیایی، حرارتی و میکروبی 

متفاوتی نسبت به بسته بندی های رایج دارند.
دکتر هادی اسلامی عضو هیأت علمی دانشگاه ارومیه 
از اجرای تحقیقاتی در این زمینه خبر داد و گفت: هدف 

از این پژوهش استفاده  همزمان از نانوسلولز میکروبی 
فیلم  یک  تولید  منظور  به   روی  اکسید  نانوذرات  و 

نانوکامپوزیتی ضد میکروب با خواص مطلوب است.
وی اضافه کرد: در ساختار این پوشش ها مواد ضد 
میکروبی کمتری نسبت به موارد مشابه استفاده شده 
و خطرات مربوط به استفاده از نگهدارنده های مصنوعی 
در مواد غذایی را کاهش داده است که به تولید محصول 

غذایی نهایی سالم منجر می شود.
نانوکامپوزیتی  فیلم  در  نانوذرات  نقش  به  اسلامی 
اشاره کرد و یادآور شد: برخی از نانوذرات اکسید فلزی 
میکروبی  ضد  خاصیت  دارای  روی  اکسید  جمله  از 
هستند. همچنین در علم پلیمر و تولید پلیمرهای 
نانوکامپوزیتی، از آنها به  عنوان تقویت کننده جهت بهبود 
خواص مکانیکی و حرارتی پلیمرها استفاده می شود. هر 
دوی این ویژگی ها یعنی خاصیت ضد میکروبی و اثر 
تقویت کنندگی، ارتباط تنگاتنگی با نحوه  پخش نانوذرات 

اکسید روی در بستر فیلم های پلیمری و همچنین اندازه  
نانوذرات دارد.

عضو هیأت علمی دانشگاه ارومیه خاطرنشان کرد: در 
این پژوهش از امواج فراصوت جهت کاهش اندازه  ذرات 
اکسید روی استفاده شده و خواص فیلم نهایی نسبت به 

موارد مشابه ارتقا یافته است.
وی افزود: در این پژوهش، فیلم سلولز باکتریایی حاوی 
نانوذرات اکسید روی تولید شده است. هدف اصلی، 
کنترل رهاسازی نانوذرات از فیلم سلولز به داخل محیط 
مایع بود. بدین منظور از امواج فراصوت و همچنین تولید 

فیلم سه لایه استفاده شد.
مرحله،  این  از  پس  داد:  ادامه  طرح  این  محقق 
ویژگی هایی که یک فیلم بسته بندی مواد غذایی باید 
دارا باشد، نظیر بازدارندگی در برابر بخار آب، خواص 
مکانیکی، ویژگی های حرارتی و مورفولوژیکی و همچنین 
خواص ضد میکروبی آن ارزیابی شده و در نهایت تأثیر 
امواج فراصوت و لایه ای بودن بر روی رهاسازی نانوذرات 

مورد بررسی قرار گرفت.
وی با اشاره به نتایج به دست آمده اظهار کرد: نتایج 
کسب شده بیانگر این مطلب است که استفاده از امواج 
فراصوت موجب کاهش اندازه  نانوذرات اکسید روی در 
ساختار فیلم شده و از مهاجرت نانوذرات اکسید روی از 

بستر فیلم به داخل آب تا حدودی جلوگیری می شود.
این محقق یادآور شد: نانو فیلم تولید شده همچنین 
ترمیم  و  زخم  کردن  ضدعفونی  منظور  به   می توان 

سوختگی استفاده کرد.
این تحقیقات حاصل تلاش های دکتر هادی اسلامی 
عضو هیأت علمی دانشگاه ارومیه و فرشته شاه محمدی 
دانشگاه  ارشد  کارشناسی  مقطع  دانش آموخته 
در مجله  آن  نتایج  و  است  تبریز  واحد  اسلامی  آزاد 

Carbohydrate Polymers  به چاپ رسید.

نشانه های اختلال دو قطبی
افراد مبتلا به اختلال دو قطبی دچار تغییرات شدید خلق و خو می شوند. اختلال 
دوقطبی را بیماری شیدایی-افسردگی نیز می نامند. این اختلال معمولا در اواخر دوره 
نوجوانی و یا اوایل دوره بزرگسالی بروز می کند. در این مطلب  شما را با علائم اختلال دو 

قطبی آشنا خواهیم کرد.
این بیماری انواع مختلفی دارد که مهم ترین انواع آن اختلال دوقطبی نوع یک و اختلال 
دو قطبی نوع دو است. تفاوت این دو اختلال در وجود دوره شیدایی است. در نوع یک 
این حالت اتفاق می افتد، ولی در نوع دو فرم خفیف تری از آن که نیمه شیدایی است، 

بروز می کند. 
شروع بیماری معمولا با دوره ای از افسردگی می باشد و پس از یک یا چند دوره از 
افسردگی، دوره شیدایی بارز می شود. در تعداد کمتری از بیماران شروع بیماری با دوره 

شیدایی یا نیمه شیدایی همراه است.
به دلیل رویدادهای موقتی که در این اختلال رخ می دهد تشخیص این بیماری کمی 

دشوار است. در این مطلب  شما را با علائم اختلال دو قطبی آشنا خواهیم کرد.
کاملا افسرده هستید

یک فرد دچار اختلال دو قطبی در مرحله ی افسردگی دقیقا همان علائمی را خواهد 
داشت که یک فرد صرفا افسرده دارد. آن ها مشکل یکسانی از نظر انرژی، اشتها و تمرکز 
دارند، درست مانند فردی که دچار یک افسردگی دیرینه است. دوره ی شیدایی یا خلق 
خوب که بعد از افسردگی می آید، از مشخصات جداکننده این اختلال از مشکل افسردگی 

است. 
این مهم است که فرد راجع به نوسانات خلق و خو با درمانگر صحبت کند تا بتوان اختلال 
دو قطبی را از افسردگی تشخیص داد، زیرا داروهای ضد افسردگی می توانند برای افراد دو 

قطبی خطرناک باشند، آن ها می توانند فرد را به جنون بکشانند. 
نشانه های افسردگی عبارتند از احساس غمگینی و یا ناامیدی در یک دوره ی زمانی 
طولانی، دوری جستن از خانواده و دوستان، بی علاقگی نسبت به کارهای لذت بخش، نبود 

انرژی ، آرام صحبت کردن، مشکلات ارتباطی و اشتیاق به مرگ.
نمی توانید بخوابید

این طبیعی است که در یک دوره ی زمانی به دلیل مشکلاتی مانند استرس و یا مواجهه 
با مسائل هیجانی دچار بی خوابی شوید، اما یک فرد در مرحله ی شیدایی، کمتر از حالت 
معمول به خواب نیاز پیدا می کند )گاهی اصلا نمی خوابد( و در یک زمان مشخص هنوز 

هم احساس می کند انرژی دارد.
در طول مرحله افسردگی ممکن است فرد بیشتر از حد معمول بخوابد. خواب منظم که 
یکی از عوامل مهم در حفظ سلامتی است به افراد دچار اختلال دو قطبی توصیه می شود.

حال خیلی خوبی دارید
چه کسی دوست ندارد حال خوبی داشته باشد؟ و چرا هر کسی ممکن است این حال 
را نشانه ای از بیماری ذهنی بداند؟ فاز شیدایی از اختلال دو قطبی ممکن است برای فرد 
مبتلا بسیار لذت بخش باشد، زیرا به او اجازه ی بهره وری و خلاقیت بیشتر خواهد داد. در 
حالی که ممکن است در حالت عادی این اتفاق رخ ندهد. اما اگر این حالت تشدید بیابد، 

هیچ دلیل آشکاری برای آن وجود ندارد. 
اگر این حالت یک هفته و یا بیشتر به طول بیانجامد و یا با سایر علائم همراه باشد، آن 
را نشانه ای از اختلال دو قطبی می دانند. ممکن است افتراق حالت شیدایی خفیف با 
حال خوب عادی مشکل باشد، چون علائم خفیف تر هستند. بهتر است این حالت را با 
سایر علائم اختلال دو قطبی جستجو کنید، مخصوصا دوره های متناوبی که با افسردگی 

همراه است.
به راحتی دچار حواس پرتی می شوید

اشکال در تمرکز، پریدن از کاری به کاری دیگر و یا عموما عدم توانایی در به اتمام 
رساندن پروژه ها ممکن است مشخصه ی استرس، بلند پروازی و یا سایر عوامل باشد. 
اما اگر شما خیلی زیاد دچار حواس پرتی می شوید به طوریکه قادر به انجام هیچ کاری 
نیستید و این مسئله در ارتباطات کاری شما خللی وارد می کند، ممکن است به اختلال 

دو قطبی دچار باشید.
به طور غیرعادی تحریک پذیر هستید

این یکی از علائمی است که افراد در مواجهه با بی عدالتی و نا امیدی به طور طبیعی از 
خود نشان می دهند، مثلا اگر شما به علت رانندگی غیراصولی فردی در خیابان عصبانی 
شوید کاملا طبیعی است، اما در اختلال دو قطبی فرد در مواجهه با چنین مشکلی دچار 

خشم بیش از حد، غیر قابل کنترل و طولانی مدت )چند ساعته( می شود.
خیلی سریع حرف می زنید و فکر می کنید

پر حرفی امری نامعمول نیست، اما آنقدر سریع حرف زدن که جملات غیر قابل فهم 
شود و یا نتوان آن را متوقف کرد، به خصوص زمانی که با سایر علائم همراه باشد، ناشی از 
شیدایی است. فرد دچار اختلال دو قطبی در این فاز ممکن است حتی به فرد مقابل اجازه 
ی صحبت کردن ندهد. این موضوع به خصوص زمانی بسیار نگران کننده می شود که فرد 

هرگز در حالت عادی تند صحبت نمی کند.
اعتماد به نفس بالایی دارید، اما نمی توانید خوب تصمیم بگیرید

معمولا اعتماد به نفس بالا مشخصه بسیار خوبی است. در فرد مبتلا به اختلال دو قطبی 
اعتماد به نفس بسیار بالا منجر به تصمیمات ضعیف می شود. فرد آنقدر به موضوع آب و 
تاب می دهد که نمی تواند به خوبی آن را مدیریت کند و از توجه به عواقب آن غافل می 
شود و این مسئله می تواند زیان های زیادی به او برساند، برای مثال موجب صرف هزینه 

های زیاد مالی می شود.
مصرف الکل و مواد مخدر

افراد دچار این اختلال از میزان بالای الکل و مواد مخدر استفاده می نمایند. آن ها ممکن 
است در مرحله ی شیدایی مصرف این دو ماده را کاهش دهند، اما در طول زمان افسردگی 

نسبت به مصرف آن تشویق خواهند شد.

این 7 درد را هرگز نادیده نگیرید

با درد شناسی مراقب سلامتی تان باشید
درد واکنشی در بدن است که نشان از وجود یک آسیب یا بیماری بوده که بی توجهی به 

آن ها عواقب جبران ناپذیری را به همراه دارد.
 بعضی دردها نشانه یک مشکل حاد در بدن بوده و باید جدی گرفته شوند اگر هر یک از 

این علائم را دارید، به پزشک مراجعه کنید تا تحت معاینه قرار بگیرید. 
کلیه

احساس درد در لگن، ران، کمر و پایین شکم معمولا نشان از یک مشکل جدی در 
کلیه است.

 معده و لوزالمعده
دردهای شکمی و پشت در ناحیه پانکراس و معده علائم آشکاری از مشکلات جدی 
لوزالمعده و معده است نیمی از افراد مبتلا به پانکراتیت مزمن )التهاب لوزالمعده( درد های  

شدیدی در پشت بدن تجربه می کنند.
 صفرا و کبد

درد در ناحیه گردن یا بالای شانه  به خصوص اگر پیوسته و در سمت راست باشد نشان 
از یک بیماری یا اختلال درکیسه صفرا یا کبد است، این درد گاهی در پشت دیافراگم نیز 

بروز می کند.
 لگن

 درد در ناحیه پایین لگن نشانه ای از مشکلات مثانه است.
 ریه 

درد در گردن و قسمت بالایی شانه ها ممکن است به بیماری ریه مرتبط باشد.
 روده

درد در ناحیه اطراف ناف مربوط به یک بیماری یا اختلال در روده کوچک است. اگر 
در قسمت سمت راست ناحیه شکم بروز کند نشانه ای از بیماری روده کور و در قسمت 
تحتانی شکم مرکزی اغلب نشان از بیماری کولون یا رکتوم است در صورت مشاهده هر 

یک از آنها فورا به پزشک مراجعه کنید.
 قفسه سینه

درد در قفسه سینه یا در سمت راست بدن ممکن است نشان از یک حمله یا بیماری 
قلبی و عروقی باشد، در صورتیکه به سمت چپ بدن انتشار پیدا کند اغلب به بیماری ها 

قلبی مرتبط نبوده و در برخی موارد مربوط به مشکلات ستون فقرات است.

یک متخصص پوست:

پوست خود را با برنزه کردن پیر نکنید
یک متخصص پوست گفت: با توجه به اثرات تخریبی اشعه ماورا بنفش روی پوست، 

استفاده مکرر از سولاریوم منجر به پیری و چروکی پوست می شود.
آذین آیت الهی متخصص پوست و عضو هیئت علمی دانشگاه تهران ؛ با بیان اینکه اشعه 
ماوراءبنفش نور خورشید و دستگاه های سولاریوم دو نوع UVB و UVAهستند، اظهار 
کرد: بخش زیادی از اشعه UVB نور خورشید توسط لایه ازون جذب شده و درصد بسیار 
اندکی از آن به زمین میرسد که همین مقدام کم نیز اثرات سوئی بر روی پوست دارد. 
وی تخریب DNA سلول های پوست توسط اشعه ماوراء بنفش را منجر به ایجاد برخیمی 
های پوستی خواند و اظهار داشت: UVA نسبت به UVB عمق نفوذ بیشتری روی پوست 
داشته و نقش عمده ای در ایجاد پیری زودرس و چروک های پوستی دارد. این متخصص 
متخصص پوست اشعه غالب مورد استفاده در دستگاه های سولاریوم برای برنزه شدن را 
UVA خواند و افزود: به طور کلی تیره شدن پوست نوعی مکانیسم دفاعی جهت جلوگیری 
از آسیب های بعدی به سلول های پوست است که تکرار این فرآیند با برنزه کردن بوده، 
موجب مواجه مکرر با اشعه ماوراء بنفش و در نهایت آسیب سلول های پوستی و بروز 
سرطان های پوست می شود. وی اثر اشعه UVA دستگاه سولاریوم را 12 برابر میزان نور 
خورشید عنوان کرد و یادآور شد: علت عمده پیری پوست، چروک شدن و لک های پوستی 
ناشی از اشعه UVA بوده که با تخریب کلاژن و بافت همبند زیرلایه های سطح پوست، 

منجر به بروز مشکلات پوستی می شود.

محققان کشور طی انجام یک طرح آزمایشگاهی تلاش کردند با ایجاد یک فیلم 
نانوکامپوزیتی یک بسته بندی ضد میکروب تولید کنند. این فیلم را می توان به منظور 

ضدعفونی کردن زخم و ترمیم سوختگی استفاده کرد.
فعال،  بسته بندی های  غذاست.  سلامت  در  اساسی  مسائل  از  یکی  بسته بندی 
بسته بندی هایی هستند که علاوه بر نقش ممانعت کننده در برابر ورود عوامل خارجی، 
نقش های دیگری نیز دارند. این نوع بسته بندی ها جدیداً مورد توجه تولیدکنندگان مواد 

غذایی قرارگرفته اند.
استفاده از دانش نانو می تواند سبب بهبود کیفیت و کارایی مواد بسته بندی و در نتیجه، 
اطمینان از امنیت غذایی  شود. بسته بندی های مبتنی بر فناوری نانو ویژگی های مکانیکی، 

شیمیایی، حرارتی و میکروبی متفاوتی نسبت به بسته بندی های رایج دارند.
هادی الماسی، مجری طرح هدف از این پژوهش را استفاده  همزمان از نانوسلولز 
میکروبی و نانوذرات اکسید روی به منظور تولید یک فیلم نانوکامپوزیتی ضد میکروب با 

خواص مطلوب عنوان کرد. 
وی افزود: در ساختار این پوشش ها مواد ضد میکروبی کمتری نسبت به موارد مشابه 
استفاده شده و خطرات مربوط به استفاده از نگه دارنده های مصنوعی در مواد غذایی را 

کاهش داده است که به تولید محصول غذایی نهایی سالم منجر می شود. 
الماسی با بیان اینکه برخی از نانوذرات اکسید فلزی از جمله اکسید روی دارای خاصیت 
ضد میکروبی هستند، گفت: همچنین در علم پلیمر و تولید پلیمرهای نانوکامپوزیتی، 
از آن ها به عنوان تقویت کننده جهت بهبود خواص مکانیکی و حرارتی پلیمرها استفاده 
می شود؛ هر دوی این ویژگی ها یعنی خاصیت ضد میکروبی و اثر تقویت کنندگی، ارتباط 
تنگاتنگی با نحوه  پخش نانوذرات اکسید روی در بستر فیلم های پلیمری و همچنین 

اندازه  نانوذرات دارند.
 به گفته وی، در پژوهش حاضر، از امواج فراصوت جهت کاهش اندازه  ذرات اکسید روی 

استفاده شده و خواص فیلم نهایی نسبت به موارد مشابه ارتقا یافته است.
 وی با بیان اینکه در این پژوهش، فیلم سلولز باکتریایی حاوی نانوذرات اکسید روی 
تولید شده است، افزود: هدف اصلی، کنترل رهاسازی نانوذرات از فیلم سلولز به داخل 
محیط مایع بود؛ بدین منظور از امواج فراصوت و همچنین تولید فیلم سه لایه استفاده 
شد.  الماسی ادامه داد: سپس ویژگی هایی که یک فیلم بسته بندی مواد غذایی باید 
دارا باشد، نظیر بازدارندگی در برابر بخار آب، خواص مکانیکی، ویژگی های حرارتی و 
مورفولوژیکی و همچنین خواص ضد میکروبی آن ارزیابی شده و در نهایت تأثیر امواج 

فراصوت و لایه ای بودن بر روی رهاسازی نانوذرات مورد بررسی قرار گرفت.
 وی عنوان کرد: نتایج بیانگر این مطلب بودند که استفاده از امواج فراصوت موجب 
کاهش اندازه  نانوذرات اکسید روی در ساختار فیلم شده و از مهاجرت نانوذرات اکسید 

روی از بستر فیلم به داخل آب تا حدودی جلوگیری می  کند.

در تصاویر برتر هفته می توانید اولین روبات هشت پای جهان و سوسک هایی که سه 
چشم دارند را مشاهده کنید.

برترین تصاویر علمی هفته از سوی وب سایت »لایوساینس« به شرح ذیل است:
این تصویر به یک کت تعلق دارد که بر اثر قرار گرفتن در »دریای مرده« یا همان »بحر 

المیت« به شکل یک کت نمکی تبدیل شده است.
این تصویر نجومی توسط فضاپیمای »روزتا« اروپا از یک شهاب سنگ که احتمالا به دلیل 

سقوط از یک ناحیه یخی منفجر شده گرفته شده است.
این عکس از اطراف دره Grand Canyon آمریکا گرفته شده که یک شب آسمانی زیبا 

را نشان می دهد.
این تصویر زمان عطسه انسان را نشان می دهد. این عکس به اولین روبات هشت پا که از 
مواد نرم ساخته شده تعلق دارد . این روبات قادر به حرکت در مایعات بدون استفاده از باتری 

است. روبات هشت پا توسط محققان دانشگاه هاروارد ساخته شده است.
این تصویر صورت نوزادان سوسک را نشان می دهد که به جای دو چشم از سه چشم 

برخوردار هستند و چشم سوم در وسط صورت آنها قرار دارد.

تولید بسته بندی ضد میکروب با فناوری نانو

ساخت اولین روبات هشت پا
محققان موسسه فناوری ماساچوست و دانشگاه فناوری سنگاپور طی دستاوردی که می تواند 
پیشرفت بزرگی در صنعت سلول های خورشیدی و داروسازی باشد، با چاپ سه بعدی ترکیبی 

را ساخته اند که شکل خود را حتی پس از کشیده یا خم شدن به یاد می آورند.
 این ساختار می تواند منجر به ساخت داروهایی شود که در بدن به شکل غیرفعال باقیمانده 
تا در زمان شناسایی تغییرات در دمای بدن به درمان بپردازد. از دیگر کاربردهای این دستاورد 
می توان به ساخت عملگرهایی اشاره کرد که زاویه سلول خورشیدی را برای جذب بهتر نور 

در روز تغییر می دهند.
تحقیق این محققان در حقیقت شامل یک فرآیند چاپ سه بعدی است که بُعد چهارمی 

را به فرآیند اضافه می کند، چرا که این ساختار می تواند با گذشت زمان، خود را تغییر دهد.

 آن ها از پلیمرهای دارای حافظه به عنوان ماده پایه استفاده کردند که هر دو حالت دمای 
بالا و دمای پائین را حفظ می کند. فرآیند چاپ به حالت دمای بالا اجازه می دهد تا بر روی یک 
رزین مایع با استفاده از نور پروژکتور چاپ شود. این همان فرآیندی است که دندانپزشکان در 

زمان ساخت نسخه چاپی سه بعدی از دندان یا حفره های پر شده استفاده می کنند.
تفاوت اصلی بین این دو فرآیند، شامل لیزرهای مورد استفاده برای متمرکز کردن نور در 
زمان چاپ است که از صنعت نیم رسانا گرفته شده است. همچنین مقیاس مورد استفاده 

محققان بسیار کوچکتر بوده تا بتوانند ساختارهایی به ظرافت موی انسان را چاپ کنند.
چاپ این ساختار در این مقیاس می تواند به توسعه داروهای دارای عملکرد سریع منجر شود 

که مواد خود را در زمان تشخیص نخستین نشانه های عفونت منتشر می کند.

پژوهشگران دانشگاه علوم پزشکی گیلان دستگاهی را 
عرضه کردند که با اعمال تحریک مغناطیسی مغز، اقدام به 
درمان بیماری هایی همچون افسردگی و وسواس های مقاوم 

به درمان می کند.

طاهره نجفی از محققان این طرح در گفت وگو با ایسنا 
با بیان این که این تحقیقات با عنوان »تحریک یا بازداری از 
روی امواج مغز از طریق تمرکز مستقیم بر روی مغز« اجرایی 
شد، گفت: در این پروژه تحقیقاتی دستگاهی طراحی شد که 
به نوعی به عنوان فیزیوتراپی مغز مطرح است.وی عملکرد 
این دستگاه را بر اساس تحریک مغناطیسی ترانس کرانیال 
دانست و خاطرنشان کرد: تحریک مغناطیسی ترانس کرانیال 
نوعی درمان غیر تهاجمی است که با استفاده از امواج مستقیم 
حداکثر دو میلی آمپر از طریق جمجمه با تغییر پتانسیل 
نورون ها اعمال می شود.  وی اعمال تحریک الکتریکی در 
این دستگاه را از طریق پروب ها دانست و ادامه داد: این 
دستگاه با ایجاد و انتقال امواج با شدت پایین در 3 جفت 
پروب که بر روی جمجمه قرار گرفته است و با تمرکز امواج از 
طریق برنامه های از قبل تعریف شده بر روی چیپ پروب ها، 
بر نقاط مورد نظر مغز تحریک مغناظیسی ایجاد می کند.

نجفی با تاکید بر اینکه این دستگاه به منظور درمان برخی 

از بیماری های روان شناختی کاربرد دارد، یادآور شد: از این 
دستگاه می توان برای درمان بیماری هایی همچون اضطراب،  
افسردگی، بیش فعالی کودکان و وسواس های مقاوم به درمان 
استفاده کرد.این محقق اضافه کرد: این دستگاه همچنین 
برای درمان بیماری هایی همچون آلزایمر قابل استفاده است 
و استفاده از آن منجر به بهبود علایم این بیماری خواهد 
شد.وی از کاربردی شدن این دستگاه در یکی از مراکز روان 
درمانی خبر داد و اظهار کرد: از این دستگاه برای درمان 
به  افسردگی و وسواس های مقاوم  بیماری هایی همچون 
درمان استفاده شده است.نجفی به اثرات درمانی این دستگاه 
اشاره کرد و افزود: بر اساس تست های صورت گرفته از این 
دستگاه، اگر درمان بیماری با دارودرمانی یک سال به طول 

می انجامد،  با استفاده از این دستگاه یک ماه زمان نیاز دارد.
این محقق در عین حال خاطرنشان کرد: زمان درمان 
بیماری با استفاده از این دستگاه به شرایط بیمار و سن وی 

بستگی دارد.  

دارویی که زمان تب کردن شما را می فهمد

دستاورد محققان ایرانی برای درمان افسردگی و وسواس های مقاوم



مرحله استانی سی و نهمین دوره مسابقات قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه بعنوان 
بزرگترین رویداد قرآنی قم  با شرکت 2500 نفر قاری آغازشد. 

آیین افتتاحیه مرحله استانی سی و نهمین دوره مسابقات قرآنی سازمان اوقاف در استان قم، 
پیش از ظهر دیروز در مجتمع فرهنگی آموزشی امامزاده شاه سید علی)ع( برگزار شد.در این 
مراسم حجت الاسلام والمسلمین حسینی مقدم مدیرکل اوقاف قم، احد جمالی معاون سیاسی 
امنیتی استاندار قم و نیز جمعی از مدیران ادارات و نهادهای فرهنگی و اوقاف حضور داشتند.

معاون استاندار قم:
 مسابقات سازمان اوقاف موجب ترویج فرهنگ قرآن می شود 

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم  در این مراسم گفت: برگزاری مسابقات قرآنی از سوی 
سازمان اوقاف و امور خیریه موجب ترویج فرهنگ کلام وحی در سطح جامعه می شود. 

احد جمالی اظهار کرد: در هفته دولت، یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و همه شهدای 
اسلام و انقلاب را گرامی می داریم. وی افزود: سازمان اوقاف و امور خیریه و اداره کل اوقاف قم 
در زمینه فعالیت های قرآنی خدمات بسیاری داشته اند و فعالیت های قرآنی آنها منشأ برکات 
بسیاری شده است. معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با بیان اینکه هرگونه فعالیت در زمینه 
گسترش مباحث و معارف قرآنی از اهمیت و جایگاه والایی برخوردار است گفت: قرآن و 
عترت دو جزء جدایی ناپذیر از یکدیگر هستند که برای یافتن راه نجات و سعادت، باید به هر 
دو آنها توجه داشته باشیم. وی ادامه داد: حبل المتین با همراهی قرآن و عترت معنا می یابد 
و انسان ها به عنوان خلیفه خدا بر روی زمین باید به این دو ریسمان الهی چنگ بزنند تا به 
ورطه گمراهی نیفتند. جمالی خاطرنشان کرد: قرآن کریم بزرگ ترین سند انسان ساز است که 
بر شریف ترین انسان یعنی حضرت محمد)ص( نازل شده است، قرآن از لوح محفوظ و علم 
مطلق خدا نشأت گرفته و بزرگ ترین معجزه در طول تاریخ بشریت به شمار می رود. معاون 
سیاسی امنیتی استاندار قم با بیان اینکه تعالیم قرآن مربوط به زمان و مکان خاصی نیست و 
برای دوران ها و نسل هاست گفت: امید است با برگزاری مسابقات قرآن و ترویج فرهنگ کلام 
وحی شاهد گسترش بیشتر مفاهیم عملی قرآن در ایران اسلامی و همه جوامع بشری باشیم.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم  :
2500نفر در این دوره از مسابقات قرآن شرکت کرده اند

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم  نیز در این مراسم گفت: در مرحله استانی سی 
و نهمین دوره مسابقات قرآن سازمان اوقاف، 230 نفر از خواهران و برادران قرآن آموز قمی 
شرکت خواهند داشت.  حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل حسینی مقدم اظهار کرد: 
خداوند را شاکریم که به برکت انقلاب و خون شهدا، فعالیت های قرآنی رونق ویژه ای در نظام 
اسلامی دارد. وی افزود: مجموعه برنامه های قرآنی توسط نهادهای مختلف در کشورمان بی 
سابقه هستند و سازمان اوقاف هم در این زمینه منشأ رخدادهای مبارکی همچون مسابقات 
سراسری قرآن کریم بوده است. مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه امیدواریم 
مطالبات رهبر معظم انقلاب مبنی بر تربیت 10 میلیون حافظ قرآن در سراسر کشور تحقق 
یابد گفت: البته در رشته های دیگر همچون قرائت و ترتیل هم فضای جامعه بسیار مثبت و 
روشن است و حلقه های انس با قرآن با حضور اساتید برجسته و شرکت پرشور جوانان در 
مساجد و بقاع متبرکه تشکیل می شود. وی ادامه داد: در بخش های مختلف علوم قرآنی، حضور 
علما و مفسران، دنیایی شگرفت به روی فرهنگ بشری گشوده شده که همه این برکات حاصل 
فعالیت های مجاهدانه امام و خون شهداست. حجت الاسلام والمسلمین حسینی مقدم عنوان 
کرد: امروز یکی از رخدادهای مهم قرآنی در استان قم یعنی مرحله استانی سی و نهمین دوره 
مسابقات سراسری قرآن سازمان اوقاف آغاز خواهد شد، مسابقاتی ویژه رده سنی بزرگسال 
که 230 نفر از برگزیدگان مرحله شهرستانی از میان 2500 نفر در آن شرکت دارند.مدیرکل 
اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه امیدواریم در سایه معارف قرآنی زندگی روشن و 
سعادتمندی داشته باشیم خاطرنشان کرد: از همه نهادهایی که در ستاد عالی مسابقات استانی 

قم حضوری فعال داشتند تشکر می کنیم.

 مسابقات قرآن کریم از باشکوه ترین رخ دادهای قرآنی است 
وی  همچنین در نشست خبری خود که پیش از این مراسم برگزار شد به اهتمام برنامه 
های قرآنی در نظام جمهوری اسلامی پرداخت و افزود: این برنامه ها در سطوح مختلف جامعه 

اجرایی می شود و رشد قابل توجهی نسبت به زمان پیش از انقلاب اسلامی داشته است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه قم افزود: اقبال جوانان و نوجوانان به فراگیری آموزش های 

مختلف قرآنی و کسب مفاهیم و معارف قرآنی قابل تحسین است.
حسینی مقدم به فعالیت های این اداره کل اشاره کرد و گفت: این نهاد در کنار سایر 
نهادهای فرهنگی و قرآنی در امر توسعه فعالیت های قرآنی گام های بزرگی را برداشته که یکی 

از این اقدام ها برگزاری طرح تربیت حافظان قرآن کریم است. 
وی ادامه داد: در سال گذشته بیش از 5 هزار تن و امسال بیش از 7 هزار تن از علاقه مندان 
در برنامه های قرآنی شرکت کردند و در همین راستا ستادی تخصصی برای اجرای برنامه های 

حفظ قرآن در مجموعه اوقاف تشکیل شده است.
وی با اشاره به برپایی مراکز فرهنگی و قرآنی در بقاع متبارک امامزادگان قم گفت: این 
مراکز با حضور روحانیان و کارشناسان راه اندازی شده است تا این بقاع به قطب فرهنگی 

تبدیل شود.
وی بیان داشت: با تدبیر نماینده ولی فقیه در سازمان اوقاف و امورخیریه، سند راهبردی 
فعالیت های قرآنی این سازمان در حال تدوین است تا توجه به فعالیت های قرآنی یکی از 

راهبردهای محوری اوقاف باشد.
وی با بیان این که برگزاری مسابقات قرآن کریم از باشکوه ترین رخ دادهای قرآنی است 
گفت: این مسابقات در مراحل مختلف یکی از بهترین رخ دادهایی است که به برکت نظام 

جمهوری اسلامی در سطح کشور برگزار می شود.

پیشکسوت قرآنی قم: 
رشد فعالیت های قرآنی مرهون حمایت های رهبری است 

پیشکسوت قرآنی استان قم  نیز در این مراسم گفت: اگر حمایت های رهبر معظم انقلاب 
نبود رشد و توسعه فعالیت های قرآنی را تا این سطح شاهد نبودیم. 

حجت الاسلام والمسلمین شهیدی اظهار کرد: برنامه های قرآنی و حدیثی و مسابقاتی نظیر 
آنچه سازمان اوقاف برگزار می کند از مظاهر توجه به ثقلین هستند.

وی افزود: وظیفه همگانی این است که به قرآن و عترت یعنی دو ریسمان محکم الهی چنگ 
بزنیم و راه سعادت و نجات را پیدا کنیم.

 پیشکسوت قرآنی استان قم با بیان اینکه شرکت در چنین مراسمی وظیفه دینی و اسلامی 
همه شیعیان و مسلمانان است گفت: تقدیر از خادمان قرآن به عنوان کسانی که برای نشر و 
ترویج کلام وحی تلاش می کنند اقدامی سازنده از سوی سازمان اوقاف و امور خیریه به شمار 
می رود. وی ادامه داد: خادمان گمنام قرآن در اقصی نقاط ایران اسلامی مشغول فعالیت هستند 

که لازم است همه آنها مورد تقدیر قرار بگیرند.
نبود رشد و توسعه  انقلاب  اگر حمایت های رهبر معظم  شهیدی خاطرنشان کرد: 

فعالیت های قرآنی را تا این سطح شاهد نبودیم.
  مرحله استانی سی و نهمین دوره مسابقات قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه در قم از 
امروز آغاز می شود و مراسم اختتامیه آن به همراه اعلام نفرات برتر 13 شهریور در مجتمع 

فرهنگی آموزشی شاه سید علی)ع( برگزار می شود.
2500 نفر از خواهران و برادران علاقمند به رشته های مختلف قرآنی در استان قم در این 
دوره از مسابقات شرکت کردند که 230 نفر از آنها به مرحله استانی راه یافته اند و قرار است 

نفرات برتر به مرحله کشوری که در استان گیلان برگزار خواهد شد اعزام شوند.
 گفتنی است در حاشیه این مسابقات، نمایشگاه تجلیل از پهلوانان قرآنی استان قم، اساتیدی 
همچون مرحوم ابوالفضل علامی از داوران برجسته قرآنی استاد شهیدی و استاد محمد علی 

دهدشتی نیز برگزار می شود.

اجتماعی سه شنبه -نهم شهریورماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 64087

جوان ایرانی نیازمند توجه

انسان بعنوان اشرف مخلوقات همواره از بدو حضورش در زمین به این مطلب اشراف پیدا 
کرده که باید اطراف خود را در جهت مطلوب مدیریت کند.این موضوع شاید از کشف 
آتش کلید خورد که هر عنصری با جهت دهی صحیح قطعا می تواند بیش از حد تصور 
مفید فایده باشد ولی عکس آن هم صدق می کند یعنی اگر به رخدادهای پیش رو سمت 
وسوی نامناسب داده شود بی شک مخرب خواهند بود ولیکن این مورد در خود انسان 
نیز همین گونه هست بدین معنا که یک انسان با تربیت صحیح ،توانایی کمک به کل 

بشریت را داراست.
انسان در گذر از دنیا مراحل مختلفی را طی می کند که زیباترین وموثرترین این مراحل 
جوانیست. جوانی دوره ای از زندگیست که هرکس بایستی بهترین بهره برداری را از آن 
نماید زیرا انرژی و اثر گذاری شخص از هر موقعیت در طول حیاتش بالاتراست؛به همین 
دلیل مدیریت این مقطع بسیار حساس می باشد اما مدیریت این موضوع هم باید از درون 
باشد چه خود فرد و چه خانواده که مربی او درزندگی هستند وهم ازبیرون ،یعنی اجتماع 
ومحیط پیرامونی صورت پذیردکه بی تردید نقشی حتی موثرتر از نقش درونی را ایفا می 
کند. معضل امروز جامعه ی ایران بی توجهی مسئولین به موضوع جوان است ؛بحثی که 
بارها مقام معظم رهبری بر آن تاکید کرده اند اما دریغ که انگار گوش شنوا وجود نداردتا به 
داد نسل جوان برسد.گویی تنها یک وزارتخانه با نام ورزش وجوانان برای حل تمام مشکلات 
این قشر کافیست ،وزارتخانه ای که فقط بصورت نمادین اسم جوانان را برخود حمل می کند 
ودر عمل هیچ فعالیتی در مورد جوانان ایرانی صورت نمی دهد. اولین دغدغه ای که جوان 
امروزی با آن دست به گریبان است مشکل کاراست مشکلی که به مرز بحران رسیده و عزم 
جزم مسئولان را می طلبد و با وعده و وعید التیام نخواهد گرفت .قطعا کار مناسب ودرآمد 
کافی شاید نیمی از معضلات جوانان را حل کند زیرا کلید بسیاری از انحرافات اخلاقی و 
فکری در وضع نامناسب مالیست برای مثال جایی که جوان پر از انرژی و نشاط تصمیم 
به ازدواج می گیرد، سنگها یکی پس از دیگری بر سر راه وی انداخته خواهد شد که تقریبا 
دوای تمام آنها  پول است ،امان از وقتی که جوان بیکار است و بالطبع بی پول ،اینجاست 
که همان بحث مدیریت انرژی در فاز منفی عملیاتی می گردد و این بمب انرژی راههای 
تخلیه ی خود را از مسیرهای دیگر دنبال خواهد کرد حالا باید دو دستی بر سرخودمان 
بزنیم که چرا اینطور شد ودریغا که چه زود دیر می شود.... موضوع حائز اهمیت بعدی  در 
باب قشر جوان ،بحث فرهنگی است؛موضوعی که اصلا مورد توجه قرار نگرفته و زمانی که 
فعالان این جبهه ،در راس آنها رهبر انقلاب برجنگ نرم دشمن علیه ملت ایران روشنگری 
می کردند مسئولان فرهنگی اسبق ،سابق و کنونی در خواب غفلت بوده وهستند.هروقت به 
سراغ مسئولان فرهنگی می رویم که برای قشر جوان چه کرده اید یا برنامه شما برای این 
بخش عظیم کشور چیست ؟مطمئنا پاسخ قابل قبولی نخواهید یافت.ضعف در این زمینه 
تا حدی محسوس است که با مشاهده ی اطراف بدون آنکه زیاد به خودمان سختی بدهیم 
راحت آنرا لمس خواهیم کرداز سبک لباس گرفته تا سینماوتئاتر این مملکت آن چنان به 
سمت غربزدگی می تازد که کشیدن لجامش کار آسانی نیست واگر همین ثانیه شروع شود 
سالها طول خواهد کشید تا دوباره بتوانیم فرهنگ چند هزار ساله ی ایران را بر جامعه مسلط 
نماییم.در این میان عده ای هم با پزهای روشنفکری زیرآتشی که قصد نابودی فرهنگ ما 
را دارد هیزم می گذارند گویاباپشت پازدن  به گذشته ی نیاکانمان قدم در مسیر پیشرفت 
خواهیم گذارد بی گمان این عده موفق تر از مسئولین وفعالان فرهنگی کشور عمل نموده 
اند.در این آشفته بازار فرهنگی که خوراک نامناسب فرهنگی به جوان ایرانی خورانده می 
شود نباید توقع شق القمر داشت به قول قدیمی ها هرچقدر پول بدهی آش میخوری و 
مسلما  توقع سعدی وحافظ وبوعلی شدن بسیار زیاده روی خواهد بودبعبارت صحیح تر اگر 
کمی منطق به خرج بدهیم نهایتا از جوان امروز با این وضعیت باید توقع داشت خودرا شبیه 
فلان بازیگر هالیودی آرایش کندولاغیر.در وضعیتی که هر روز بیشتر شاهد بی توجهی 
مسئولان به قشر جوان هستیم نمی توان توقع پیشرفت کشور راداشته باشیم وقطع به یقین 
شاهد پیشی گرفتن امثال عربستان سعودی  در تولید علم وفناوری خواهیم بود ؛کشورهایی 
که تا دیروز محلی از اعراب نداشتند اما امروز به این نتیجه رسیده اند که در بحث سرمایه 
گذاری روی جوانان هر اندازه که هزینه شود بازهم کم است،ای کاش مسئولان کشور ماهم 
از خواب غفلت بیدار شوند تا حتی اگر شده به اندازه ای که در بالا از معضلات جوانان گفته 
شد ،حل شود لیکن آن دو مورد هرچن جز مهم ترین معضلات جوان ایرانی بوده است ولی 

تنها گوشه ای از آن است که ان شاءالله به همت دولت تدبیر و امید قطعا مرتفع می شود.

»سلفی « یا گرفتن عکسی از خود توسط یک 
افراطی چه مضرات و  دوربین دیجیتال به صورت 
آسیب های روانی با خود به همراه دارد و کسانی که 
اقدام به این کار می کنند ، شخصیت آنان چگونه 

است ؟ 
که  باورند  این  بر  روانشناسان  و  آسیب شناسان 
روانی  اختلالات  بروز  به  نگاری  گرفتن سلفی  اوج 
قابل  باور  و  نگرانی  این  و  منجرخواهد شد.  جدی 
تأمل است زیرا در بدترین و بحرانی ترین موقعیت 
ها سلفیگیرانحضوری فعال دارند. درروز بیش از یک 
میلیون سلفی در فضای مجازی به اشتراک گذاشته 
می شود که این تولید انبوه به طور قطع با افراط عده 
ای در سلفی گرفتن همراه بوده است. چنانکه شاهد 
عکس هایی هستیم که افراد با جسد مردگان یا بیماران 
در حال احتضار یا پس زمینه های دردناک و بحرانی، 
»لبخند زنان« عکس می گیرند و این رفتار اجتماعی 
نگران کننده است. به طور کلی گرفتن عکس سلفی 
برای ثبت »لحظات خاص« یا »لحظات شاد و خاطره 
انگیز« است و اصرار به سلفی گرفتن آن هم در هر 
شرایطی نشانه خوبی نیست . افراط درسلفی گرفتن 
به عنوان تهدیدی جدی برای سلامت روانی سلفی 
نگارانی است که زیاده روی می کنند و این اختلال 

رفتاری مورد توجه کارشناسان قرارگرفته است . 
دکتر حسین ابراهیمی مقدم ، روانشناس به سؤالات 
و دغدغه هایی از این دست که ، علت سلفی گرفتن 
افراطی چیست ؟ و آیا خودشیفتگی ویا کمبود اعتماد 
به نفس عامل این اختلال رفتاری است ؟ پاسخ داده 

است. 
گرفتن عکس سلفی یا سلفی نگاری به صورت 
افراطی را از بعد روانشناختی چگونه تحلیل می 

کنید ؟ 
برخی از افراد به دلایل مختلف ، مثل مسائل تربیتی 
، خود شیفتگی ، چشم به چشمی . . . به سلفی نگاری 

افراطی اقدام می کنند . 
اغلب این افراد تمایل دارندکه عکس های سلفی 

آنان لایک وبه عکس آنان توجه شود و آنان مورد 
تحسین ، تشویق و تأیید قرار گیرند زیرا این افراد قادر 
به تقویت و دادن احساس خوب به خود نیستند لذا 
درصدد اند که دیگران این احساس خوب را در آنان 

ایجاد کنند . 
این افراد با تغییر دادن حالت چهره وفرم صورت 
درعکس های سلفی سعی می کنند آن احساس 
خوب را در خود ایجاد کنند وخود را متفاوت تر ، 
جذاب تر و دوست داشتنی ترجلوه دهندو این رفتارها 

در حدی که یک فرد مورد تمجید و تأیید قرار گیرد 
اشکالی ندارد. 

اما هنگامی که این رفتارها حالت افراطی به خود 
می گیرند و تمام ذهن وفکر فرد درگیر این می شود 
که در هرمکانی از خود عکس سلفی بگیرد این حالت 
نگران کننده است و دلایل این رفتارها می تواند ناشی 

از اختلالات روانی باشد . 
برخی روانشناسان و آسیب شناسان بروز این 
نوع رفتار را نوعی اختلال خود زشت انگاری و 

برخی دیگر آن را خودشیفتگی و برخی به دلیل 
کمبود اعتماد به نفس می دانند ؟ نظر شما در 

این مورد چیست ؟ 
البته در ادبیات روانشناسی مؤلفه ای به نام خود 
زشت انگاری وجود ندارد و این رفتارها به نام اختلال 
خود بیمار پنداری و اختلال نمایش گری است . در 
اختلالات خود بیمارپندرانه ، فرد سعی می کند به 

دیگران ثابت کند که مشکل دارد.
  این در حالی است که افراد در سلفی نگاری افراطی 

می خواهند ثابت کنند هیچ مشکل و ایرادی ندارند 
و بسیار زیبا وشجاع اند و می توانند در موقعیت های 
متفاوت و مخاطره آمیز ، آرامش و اعتماد به نفس خود 
را حفظ کنند .در حقیقت این افراد می خواهند خود 
را متمایزتر و برجسته تر نشان دهند و توجه دیگران را 

به خود جلب کنند. 
بیماری  به  افراطی منجر   آیا سلفی نگاری 

افسردگی و وسواس می شود ؟ 
 سلفی نگاری افراطی ، وسواس فکری در پی دارد 
یعنی فرد مدام فکر و ذهن او درگیر چنین رفتارهای 
افراطی است و به طور مستمر عکس های سلفی خود 
را ویرایش و در صفحاتی مانند اینستاگرام قرار می دهد 
.  افرادی دچار افسردگی می شوند که زمینه افسردگی 
دارند ویا در عکس های سلفی خود به دنبال نکات 
منفی خود می گردند مانند کم شدن تعداد تارهای 
موی سر خود ، افزایش تعداد چین و چروک ها ی 
صورت و با عکس های سلفی قبلی مقایسه می کنند 
که این اختلالات رفتاری سبب بروز افسردگی می شود 
. آن افرادی که بیشتر دچار افسردگی می شوند کسانی 
اند که این سلفی ها را نگاه می کنندزیرا عکس های 
سلفی به طور معمول در موقعیت های شیک و شادی 
گرفته ودر صفحات فیس بوک و اینستاگرام قرار داده 
می شود و آن افرادی که این عکس ها را می بینند 
ممکن است تصور کنند که این کسی که در عکس 
سلفی است چقدر خوشبخت ، خوشحال است ومن 

چقدر بدبختم که این احساسات را تجربه نمی کنم . 
 راه حل این رفتار افراطی چیست ؟ 

مثل  است  گروهی  فعالیت  ها  حل  راه  بهترین 
مهارت  یک  داشتن  دیگر  و  گروهی  های  ورزش 
واقعی که احساس قوی بودن در فرد ایجاد کند ، 
بکار بردن نیرو و انرژی در حل مشکلات اجتماعی که 
با این اقدام فرد تقویت ها را از سوی جامعه دریافت 
می کند زیرا با چنین رفتارهایی هم چرخ جامعه به 
حرکت در می آید وهم برای فرد یک احساس خوش 

آیند ایجاد می شود . 

سلفی گرفتن افراطی، چرا؟ 

با شرکت 2500قاری

بزرگترین رویداد قرآنی قم آغاز شد

چگونه با همسرم صمیمی بمانم؟
هرگز فکر کرده اید چرا بعضی از زوجها اینقدر عاشق و صمیمی 
هستند؟ این به آن دلیل نیست که زندگی آنها ایده آل است و هیچ 
مشکلی ندارند، بلکه نکته اینجاست که آنها نحو   حفظ روابط عاشقانه 

و جلوگیری از فرسایش روزمره آن را به خوبی می دانند.
ازدواج ها اغلب با یک حال خوب شروع می شوند. دوست داشتن، 
دوست داشته شدن و رسیدن به فردی که پسندیده ایم یا به دلمان 
نشسته، شور و هیجانی ایجاد می کند که به زندگی مان عطر و رنگ 
می بخشد. تجربه چنین شور و هیجانی نه تنها حال خود ما که حال 
اطرافیان را هم خوب می کند. زن و شوهرها به تجربه می گویند 
این حال خیلی خوب تا ابد ماندگار نیست و بالاخره یک روز همه 
چیز معمولی می شود.در ادامه راهکارهای ساده ای معرفی می کنیم 
که با استفاده از آن ها، بدون آن که هزینه زیادی صرف نمایید، می 
توانید زندگی صمیمانه ای برای خود و همسرتان بسازید و حال خوب 

روزهای اول را دوباره داشته باشید. 
تهیه لیستی از کارهای لذت بخش دو نفره

با همسر خود به گونه ای رفتار کنید که در روزهای ابتدای آشنایی 
رفتار می کردید. لیستی از کارهای لذت بخش دو نفره اتان و آن 
چیزهایی که هر دو از آن لذت می برید تهیه کنید و هر وقت به مورد 
جدیدی رسیدید، آن را به لیست اضافه کنید. برای این اتفاقات برنامه 

ریزی کنید و سعی کنید موقعیت تکرار آنها را فراهم کنید. 
 کنار همسر به آشپزخانه فکر نکنید

در کنار همسرتان حضور قلب داشته باشید. تمرین کنید ذهن خود 
را به زمان حال متمرکز کنید. وقتی در کنار همسرتان هستید، به 
کار، رنگ جدیدی که قرار است به آشپزخانه بزنید،و .. فکر نکنید. 
شاهراه رسیدن به صمیمیت، توانایی برقراری ارتباط موثر با همسر 

است. اگر سعی کنید به همسرتان و نیازهایش توجه کنید، آن چه 
می گوید را درست و کامل بشنوید، در برابر انتقادهایش به سرعت 
موضع دفاعی نگیرید و هنگام بروز مشکلات و سوءتفاهم ها فقط وی 
را مقصر و مسئول ندانید. بخش بزرگی از راه رسیدن به صمیمیت 
با همسرتان را پیموده اید. همسر شما نیاز دارد که بداند برای شما 
اهمیت دارد و حتی اولویت اول زندگی شماست. اگر بتوانید چنین 
حسی به همسرتان بدهید، گام بزرگی برای رسیدن به صمیمیت در 

زندگی زناشویی تان برداشته اید. 
در مورد آن چه برایتان مهم است صحبت کنید

هرچه شما صریح تر و روشن تر افکار، احساسات، نیازها و خواسته 
هایتان را با همسرتان در میان بگذارید، رابطه صمیمانه تری خواهید 
داشت. بنابراین برای ایجاد رابطه صمیمانه، با همسرتان صحبت کنید 
و به وی کمک کنید تا شما را بهتر بشناسند.توجه داشته باشید که اگر 
به همسرتان اجازه بدهید شما را بشناسد، بهتر می تواند برای رضای 
نگه داشتن و برآورده کردن نیازهایتان تلاش کند. بنابراین این باور 
اشتباه را کنار بگذارید که همسرتان باید خودش ویژگی ها، حساسیت 

ها و نیازهای شما را بفهمد. 
به نیازهای همسرتان توجه کنید

اگرچه همسرتان باید به شما برای شناخت خود کمک نماید، 
اما شما هم انتظار نداشته باشید همسرتان در مورد همه حس ها و 
نیازهایش به شما اطلاعات بدهد. توجه داشته باشید که گاهی خود 
افراد نیز خیلی در مورد حس ها و نیازهایشان نمی دانند و البته 
ممکن است برایشان صحبت کردن در مورد آن ها راحت نباشد. 
بنابراین خودتان دست به کار شناخت همسرتان و درک و برآورده 

کردن نیازهایش باشید. 

تکی تصمیم نگیرید
تنها تصمیم نگیرید. شما و همسرتان یک تیم هستید، بنابر این 
تا جایی که می توانید با هم و در کنار هم باشید. باید احساس کنید 
که با همسرتان کامل می شوید و دو بخش از وجود یک نفر هستید، 
پس وقتی نیم   دیگر وجودتان حضور ندارد، تصمیم گیری نکنید. 
شرایط را با هم بسنجید و با هم تصمیم گیری کنید ؛ در مورد همه 
چیز، خواه موارد کوچک و خواه بزرگ باشد. خود را مشتاق سازش و 

سازگاری نشان دهید. 
دفترچه خاطرات زندگی مشترک را ورق بزنید 

شما روزهای صمیمانه ای را پشت سر گذاشته اید که مرور آن 
ها و پررنگ نمودن نشان می تواند به افزایش صمیمیت بین شما و 
همسرتان کمک کند. خاطرات اوایل آشنایی، نامزدی و ازدواج شما 
خاطرات شیرین و دلچسبی هستند که باید هر از چند گاهی آن ها 

را به همراه همسرتان و یا حتی به تنهایی مرور نمایید. تماشای عکس 
ها و فیلم های مراسم ازدواجتان، قرارگذاشتن و رفتن به مکان هایی 
که با آن ها خاطره دارید، انجام مجدد کارهای خاص و غافلگیرکننده 

دوران عاشقی معجزه می کند. 
با کارهای کوچک و بدون هزینه او را خوشحال کنید

برای ایجاد رابطه صمیمی با همسرتان قرار نیست کار بزرگ، 
پرخرج و یا عجیب و غریبی انجام دهید. کارهای کوچکی مثل پختن 
یک غذای خوشمزه ، تماس گرفتن یا ارسال پیامک، احوالپرسی های 
روزانه، غافلگیر کردن، گذاشتن یادداشت های محبت آمیز در جیب 
یا ماشین همسر، خرید گل به عنوان هدیه یا عذرخواهی، پیشنهاد 
صرف یک وعده غذایی در بیرون از منزل و یا مسافرت، کارهای ساده 
ای هستند که اثر شگفت انگیزی بر روی افزایش صمیمیت بین 

همسران دارند. 

اعظم اشعه شعار
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نکــته

 مخالفان دولت در ماه های اندک باقی مانده تا انتخابات عزم خود را برای تغییر دولت 
جزم کرده اند؛ برای آنها مهم نیست احمدی نژاد بازگردد یا محمدرضا رحیمی؛ تفاوتی ندارد 
چه کسی باشد، مهم این است که روحانی نباشد. به گزارش ایلنا، از روزی که رئیس دولت 
اصلاحات جمله معروف هر 9 روز یک بحران برای دولت را گفت، بیش از یک دهه می گذرد، 
دولت احمدی نژاد به پایان رسید تا در دولت روحانی همین جمله، البته با تعداد  روزهای 
متفاوت تری با دولت اصلاحات تکرار شود؛ آنقدر متفاوت که سخنگوی دولت در نشست 
هفتگی خود با خبرنگاران برای اولین بار اینگونه از عنوان اتاق های فکر علیه دولت سخن 
بگوید: »هر هفته شنبه ها اتاق فکری علیه دولت تشکیل می شود و تصمیم  می گیرند روی 

چه موضوعی تا آخر هفته برای سوء استفاده تمرکز کنند!«

گربه ای که دم حجله کشته شد
روز رای اعتماد مجلس نهم به کابینه دولت روحانی تنها سه نفر از وزرای پیشنهادی حائز 
اکثریت آرا نشدند. شاید همان روز روحانی دانست قرار است دوره ریاست جمهوری  خود 
را چگونه طی کند و توان به سرانجام رساندن بسیاری از برنامه ها و وعده هایش را که پیش 
از انتخابات داده بود، فعلا و با استقرار این مجلس ندارد. اولین حملات به روحانی از معرفی 
افرادی  آغاز شد که به ادعای کسانی چون رسایی و کوچک زاده و زاکانی متهم به ضدانقلاب 
و فنته گر بودن شدند. داستان ادامه دار برچسب زنی ها به وزرای پیشنهادی روحانی بعد از 
میلی منفرد، نجفی و سلطانی فر، دامن صالحی امیری و سجادی را هم گرفت تا در نهایت 
فرجی دانا، محمود گودرزی و علی اصغر فانی برای وزارتخانه های علوم، ورزش و جوانان و 

آموزش و پرورش تایید شوند.

دولت یازدهم زیر تیغ استیضاح و سوال
تهدیدهای بهارستان نشینان به استیضاح وزرا در حالی آغاز شد که وزرای دولت روحانی 
هنوز روی صندلی های وزارتخانه مستقر نشده بودند. در این میان شاید به جرات بتوان 
گفت تنها وزرایی که بحث استیضاح آنها مطرح نشده وزرای دفاع و اطلاعات هستند و 
مابقی وزرا هر کدام حداقل یکبار شمشیر استیضاح را بالای سر خود احساس کرده اند. در 
نهایت تهدید ها در سه مورد کلید خورد تا فرجی دانا در روزی که می توانست ناگفته هایش را 
بگوید، سخن نگوید و از وزارت علوم کنار گذاشته شود. اصولگرایان اگرچه در مورد استیضاح 
آخوندی و فانی موفق نشدند، اما این مسئله از حجم فشارها و سوال های هر روزه مجلس 
از وزرا کم نکرد؛ آنقدر که مجید انصاری که آن زمان معاون پارلمانی رییس جمهور بود، 
روزهای ابتدایی دولت می گفت که تعداد سوال ها به قدری زیاد است که هر هفته دو روز 
و روزی چهار ساعت از وقت وزیران را می گیرد و این مسئله سبب می شود آنها به حجم 
کار خود نرسند. انصاری آن زمان گفته بود که بیش از 1600 سوال به وسیله نمایندگان در 

دولت یازدهم از وزیران مطرح شده که تنها 23 سوال به صحن علنی کشیده شده است.
آدرس پول های کثیف با فشار افراطیون سربسته باقی ماند

جنجال پول های کثیف زمانی آغاز شد که عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور دولت 
یازدهم در اسفندماه سال 93 عنوان کرد: »بی شک بخشی از پول کثیف قاچاق موادمخدر در 

حوزه سیاست، انتخابات و انتقال قدرت سیاسی در کشور وارد می شود.« 
با حضور  اما  ارائه کند،  توضیحات شفاف تری  وزیر کشور  رسانه خواستند  اگرچه 
رحمانی فضلی در مجلس و فشار برخی نمایندگان او ناگزیر به عقب نشینی شد و اعلام 
کرد که اظهارات او درخصوص پول های کثیف صرفاً یک هشدار بوده است و از این بابت 
عذرخواهی کرد؛ در نهایت تندروها، روحانی را به بازی با عنوان پول های کثیف متهم کردند.

رکود قدیمی اقتصادی - هجمه های جدید سیاسی!
به رغم اینکه اعضای دولت بارها گفته بودند میراث دار اقتصاد بیمار دولت گذشته 
هستند اما منتقدان معضل رکود اقتصادی را یکی از ضعف های دولت می دانند. برخی 
از شخصیت های اصولگرا از جمله محمدرضا باهنر موضوع رکود را به سرنوشت انتخابات 

ریاست جمهوری آینده گره زد و گفت: اگر دولت نتواند در ماه های آینده کاری برای رفع 
رکود انجام دهد، روحانی در انتخابات آینده شانسی برای پیروزی نخواهد داشت. 

یکی از دلایل حمله به دولت نامه 4 وزیر اقتصادی به روحانی بود که در آن نسبت به 
وضعیت اقتصادی کشور ابراز نگرانی شده بود؛ اما همین نامه دستاویز دیگری برای هجمه به 
دولت قرار گرفت و مخالفان می گفتند که »4 وزیر به روحانی نامه نوشتند تا صف خود را از 

شعاردهندگان دولتی جدا کنند و شریک دروغ )از رکود عبور کردیم( نباشند«
تریبون های عمومی سرآغاز دلواپسی های شخصی

روحانی که با شعار بهبود روابط بین المللی وارد عرصه انتخابات شده بود، در اولین های 
گام های خود در دولت یازدهم تحقق این شعار را در دستور کار خود قرار داد. همزمان با 
برجام بحث بازگشایی سفارت انگلستان مطرح شد. هنوز جمله روحانی به پایان نرسیده بود 
که مخالفان پشت تریبون های خود رفتند و از آثار منفی ارتباط با اروپا سخن گفتند. صفی از 

مخالفان نیز به سفارتخانه انگستان رفتند تا مخالفتشان را حضوری نشان دهند!
ادعا که  این  با  انگلستان  بازگشایی سفارت  الهدی  منتقد جدی  سیداحمد علم 
دلواپسی هایش مرز جغرافیایی خاصی ندارد و محدود به خراسان رضوی -یا برگزاری 
کنسرت- نمی شود، همان روزهایی که هاموند به ایران آمده بود، می گفت: مرکز همه 
توطئه های دو قرن اخیر انگلیس برای نوکری عملیاتی انگلیس و صهیونیسم ها در تهران 

بازگشایی می شود. آیا نباید احساس خطر کنیم؟
مستنداتی که هنوز در راه است ...

انتخابات مجلس دهم و خبرگان پنجم در حالی در اسفندماه سال 94 برگزار شد که 
وزارت کشور دولت روحانی اولین تجربه خود را به عنوان مجری انتخابات پیش رو داشت. 
با تمام هزینه های صرف شده، عاقبت شورای نگهبان نگذاشت انتخابات الکترونیک برگزار 
شود، اما وزارت کشور جوری سخن می گفت مبادا کسی تصور کند مشکلی وجود دارد، 
حال آنکه معلوم بود مشکل کم نیست. در چنین وضعیتی انتخابات که برگزار شد و نتایج 
اعلام شد، سرلیست اصولگرایان در گزاره ای مبهم و البته بدون مدرک می گفت دولت در 
انتخابات دخالت داشته است تا این چنین رحمانی فضلیِ اصولگرا از سوی رفیقان متهم به 

دخالت در انتخابات بشود!

دیوار سفارتخانه ها، پناهگاه خشم های دلواپسانه
حوادث پاییز و زمستان سال گذشته در مورد کشته شدن جمعی از حجاج در حادثه 
منا و اعدام شیخ نمر به دست عربستان اگرچه بی کفایتی حکام سعودی را به اثبات رساند، 
اما کمتر کسی فکر می کرد که این دو رخداد به اهرمی برای فشار به دولت روحانی تبدیل 
شود. افراطیون که برای لشکرکشی خیابانی، آتش زدن و تخریب یک محل دیپلماتیک 
خود را بی نیاز از هرگونه مجوزی می دانستند، در دی ماه سال گذشته به سفارت عربستان 
حمله کردند و با تخریب آن باعث قطع روابط دیپلماتیک ایران و عربستان شدند؛ به گونه ای 
که مذاکرات صورت گرفته در آستانه حج تمتع امسال هم نتوانست این رابطه را ترمیم 
کند تا شهروندان ایرانی امسال از حج محروم شوند. سخنگوی قوه قضاییه هم پس چند 
جلسه دادگاه رسیدگی به این پرونده در جمع خبرنگاران حاضر شد و گفت: »کسانی که 
بخاطر خشم شان به سفارت عربستان حمله کردند، تخفیف می گیرند!« جمله ای که البته به 
مذاق دولت خوش نیامد تا سخنگوی دولت بگوید: کسانی که مسبب این خسارت شدند، 
در پیشگاه خدا و قانون مسئول هستند. اگر چند میلیون جابجا شود، فریاد وا اسلاما سر 

می دهند. آیا این خسارت کمتر بود؟
از غیبت دو جلسه ای تا شایعه بازداشت

کافی بود حسین فریدون دو جلسه در نشست هیات دولت نباشد تا شایعه بازداشت 
او توسط مخالفان دولت دست به دست بشود. خبر بازداشت تکذیب شد که سوژه تقلید 
صدای رییس جمهور توسط حسین فریدون درست شد. وقتی دولت در مورد این یکی 
توضیح می داد و تکذیب می کرد، مخالفان دولت حواشی مدرک تحصیلی حسین فریدون  
مطرح می کردند. حواشی تقلید صدا و بازداشت و مدرک تحصیلی کافی نبود، تصویر حسین 

فریدون در کنار سیدمصطفی تاج زاده پس از آزادی از زندان به میان آمد تا کیهان بنویسد 
»برادر رییس جمهوری، به دیدار زندانی ای آمده که چندسال قبل با برنامه ریزی و دروغ گویی، 
کشور را به لبه پرتگاه برده بود« سخنگوی دولت این بار هم خیلی کوتاه ضمن اینکه در مورد 
بازداشت توضیح داد، اینگونه پاسخ داد که »فقط آقای فریدون مشمول عنایات منتقدان 
نیست، جاهایی که تهمت باشد خود را موظف می دانم پاسخ بدهم. بلافاصله در یک مورد به 

قوه قضائیه شکایت کردیم. البته روحیه دعوا و ماجراجویی نداریم.«
حمله به دولت با رمز عبور

دولت هنوز آرام نگرفته بود که پروژه فضاسازی بر »عبور اصلاح طلبان از روحانی« از سوی 
مخالفان کلید خورد. اصولگرایان خواستند اینگونه القا کنند که اصلاح طلبان که سال 92 
از روحانی حمایت کردند، این بار حاضر نیستند روحانی را به عنوان کاندیدای مورد حمایت 
خود معرفی کنند؛ ادعایی که خیلی زودتر از آنچه مخالفان تصور می کردند، فراموش شد. 
محمدرضا عارف، سیدهادی خامنه ای، مرتضی مبلغ و دیگر اصلاح طلبان در اظهارنظرهای 
جداگانه عنوان کردند که مسیر سال 92 را در حمایت از روحانی ادامه می دهند و نسبت 
دادن پروژه عبور از روحانی به اصلاح طلبان صرفا یک جنگ روانی در آستانه انتخابات سال 
96 است. سخنگوی دولت هم در قبال این جنگ روانی سخنی نگفت و تنها به این حرف 

اکتفا کرد که هر کسی می تواند نظر خود را بدهد.
فیش هایی از گذشته

اگرچه گزارش نهادهای نظارتی حاکی از این بود که مشکل پرداخت های نامتعارف از 
گذشته وجود دارد، اما تلاش مخالفان بر این بود که موضوع تنها به دولت یازدهم محدود 
شود. دستور ویژه رئیس جمهور و برکناری چند مدیر هم فایده ای نداشت تا همچنان 
حمله به دولت در دستور کار باقی بماند. حامیان محمود احمدی نژاد در کانال های تلگرامی 
بیشترین فعالیت را داشتند. محمدباقر نوبخت اینگونه گلایه می کرد که علیه دولت 
سیاه نمایی می کنند. سخنگوی قوه قضاییه نیز در همین رابطه روز گذشته با دولت اتمام 
حجت کرد که »در صورت عدم ارائه لیست های خواسته شده نباید گله ای داشته باشند و 

اگر فردی بازداشت شد٫ عده ای نگویند قوه قضاییه چوب لای چرخ دولت گذاشته است.«
ولایت خودمختار خراسان و معضلی به نام کنسرت

در شرایطی که همه منتظر هستند تغییر روندهایی که رییس جمهور قول آنها را داده 
بود در عرصه های مختلف خود را نشان دهد، کنسرت های مختلفی در نقاط متعدد کشور 
لغو شد و به نظر می رسید هنوز عده ای در عرصه فرهنگ با سیاست های اعتدالی همراهی 
ندارند. وزیر فرهنگ در واکنش به این موضوع ابتدا گفت برای حل مسئله رایزنی می کنیم 
اما رایزنی ها به نتیجه نرسید تا صدای نمایندگانی همچون نوریان، حضرتی، فیضی و دیگران 
هم بلند شود؛ اما علم الهدی همچنان بر اعتقاد خود ایستاد و گفت: »در شهر امام رضا 
نمی شود کنسرت برگزار کرد و نباید برای لغو کنسرت در مشهد با مسئولان و مردم چانه 
بزنیم.« جمله معروف »کنسرت می خواهی، برو یک شهر دیگر زندگی کن« هم ختم کلام 
بود تا خیال همه راحت شود امام جمعه قانون می گذارد و کسی هم نمی تواند کاری کند. 
دستور مستقیم روحانی به وزیر هم فایده ای نداشت تا همچنان علم الهدی برای کنسرت ها 

قانون گذاری کند.

پشت پا به دستاوردهای دولت به قیمت ترمیم پایگاه از دست رفته
در پس همه تخریب ها علیه دولت روحانی یک نکته واضح است؛ تندروها تلاش می کنند 
با شبیه سازی دولت یازدهم با دولت های نهم و دهم، اطرافیان روحانی و احمدی نژاد را با 
یکدیگر مقایسه کنند. سخنگوی دولت از این موضوع گلایه کرده بود و گفته بود که »اجازه 
بدهید تلاش نشود تناظر یک به یک ایجاد شود. این تلاش نباید صورت گیرد که گفته شود 

در دولت قبل معاون اول تخلفاتی داشت و در این دولت هم معاون اول متخلف است.«
مخالفان در ماه های اندک باقی مانده تا انتخابات عزم خود را برای تغییر دولت جزم 
کرده اند؛ برای آنها مهم نیست احمدی نژاد بازگردد یا محمدرضا رحیمی؛ تفاوتی ندارد چه 

کسی باشد، مهم این است که روحانی نباشد.

رییس جمهوری، دستیابی به اهداف را در گرو پایبندی به راه 
شهیدان رجایی و باهنر دانست و با تاکید بر اینکه تا مردم را ولی 
نعمت خود ندانیم، موفق نخواهیم بود، گفت: رویکرد دولت تدبیر و 
امید، تصمیم گیری دقیق و خردمندانه بر مبنای معیارهای دینی، 

اخلاقی و منافع ملی است.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز دوشنبه در 
مراسم اختتامیه جشنواره شهید رجایی با اشاره به اینکه در دولت 
یازدهم  تمام تصمیمات دولت در افکار عمومی و رسانه های همگانی 
به دقت مورد بحث و بررسی قرار می گیرد، به موضوع مذاکرات 
هسته ای پرداخت و گفت: در مذاکرات هسته ای طی تاریخ ایران 
سابقه نداشته که از نحوه سخن گفتن، قدم زدن، لبخند زدن تا 
کلمه کلمه تصمیم گیری ها، متون و پیوست ها در مجامع عمومی، 
خطبه ها، دانشگاه ها، تریبون ها و رسانه ها، به این میزان مورد دقت 
واقع شده باشد. دکتر روحانی تصریح کرد: اینکه تصمیمات دولت تا 
این حد مورد بحث عمومی و رسانه هاست، سنت حسنه ای است 
که باید به سایر قوا و نهادها تعمیم یابد. رییس جمهوری اظهارداشت: 
مردم حق سخن گفتن، فکر کردن و اظهارنظر در هر کلام، سخن 
و تصمیمی را در نظام دارند، اما همانگونه که مقام معظم رهبری 
تأکید فرمودند، نقد باید منصفانه و توأم با راه حل باشد. دکتر روحانی 
با بیان اینکه اگر احترام، ادب، اخلاق، نقد منصفانه و ارایه راه حل 
در جامعه حکمفرما شود، تصمیمات دقیق تر اتخاذ می کنیم، گفت: 
برای تصمیم گیری و تصمیم سازی دقیق تر و همچنین سازگاری با 
روح قوانین اساسی، سازمان برنامه و بودجه به عنوان بازوی رییس  
همچنین  و  بودجه  بر  نظارت  و  اجرا  برنامه ریزی،  در  جمهوری 
سازمان اداری و استخدامی به عنوان بازوی دیگر در مسایل اداری 
و استخدامی تشکیل شد. رییس  جمهوری با تأکید بر اینکه نظام 
اداری باید محصول محور و نه ساعت محور باشد، گفت: آیا پر کردن 
ساعت به معنای ارایه خدمت می باشد یا اینکه محصول کار نشان 
می دهد که آن عمل چقدر دقیق بوده است. دکتر روحانی با بیان 
اینکه پیچیدگی های اداری باید برای گشایش امور مردم رفع شود، 
گفت: اصلاح و تحول نظام اداری ماموریت سازمان اداری و استخدامی 
است. این سیستم حجیم اداری و بروکراسی با پیچ و خم های اداری 
جلوی سرعت را گرفته است و باید کاری کنیم که مردم برای انجام 

امور اداری خود با مشکل مواجه نشوند.
رییس  جمهوری اظهارداشت: مردم را در طبقات و میزهای ادارات 
سرگردان نکنید؛ باید در یک نقطه به کار مردم رسیدگی شود و بی 
تردید  با دولت الکترونیک بخش بزرگی از مشکلات حل و فصل 
شده است. دکتر روحانی بر ضرورت اجرایی و عملیاتی شدن نقشه 
راه برای اصلاح نظام اداری و همچنین برنامه جامع اصلاح که پیشتر 
تصویب شده است، تأکید کرد و افزود: با اجرای این دو برنامه باید به 
مرحله ای برسیم که مردم در نهایت احساس کنند، تحول خوبی در 
نظام اداری بوجود آمده است. رییس  جمهوری مقررات زدایی، ادغام، 
کوچک سازی دستگاه های اداری و همچنین اصلاح برخی آیین نامه ها 
را از دیگر نکات در بحث اصلاح نظام اداری برشمرد و اظهار داشت: 
رضایت مردم و مراجعه کننده معیار است. هر کجا که می توانیم باید 
رقابت ایجاد کنیم و اگر رقابت وجود نداشته و اختصاص و انحصار 

جای آن را گرفته باشد، مشکل بوجود خواهد آمد.
رییس  جمهوری با بیان اینکه دستگاه بی رقیب ناکارامد می شود 

و انحصار مشکل آفرین است، ادامه داد: باید کاری کرد که یک فرد 
احساس نکند که سازمانی منحصراً در اختیارش است و نباید امضاء 

طلایی درست کنیم که این فساد و مشکل آفرین است.
دکتر روحانی مبارزه با فساد را وظیفه بزرگ دولت دانست و تاکید 
کرد: دولت در برخورد با فساد به ریشه ها می پردازد و در بحث 
حقوق های نامتعارف نیز دولت  به ریشه ها پرداخت تا ضمن قانونی 
شفاف، مقام  ذی نفع نتواند تصمیم گیر باشد و دستگاه های نظارتی 
نیز نظارت لازم را بعمل آورند. رییس جمهوری با تاکید بر اینکه 
قبل از بگیر و ببند، باید مبانی فساد را از بین برد،  ادامه داد: مشکل 
حقوق هایی که مطرح شده، مشکل یک قوه و یا دو قوه نیست بلکه 
سراسری است و تا زمانی که در کشور قوانین، مقررات، پرداخت ها و 
درآمدها شفاف نیست و همچنین بخش های خصولتی وجود دارد، 
فساد و مشکل نیز وجود خواهد داشت و ضروری است که سیستم را 
از بنیان اصلاح کنیم. رییس  جمهوری با قدردانی از تمامی کارکنان و 
مدیران صادق، مخلص و خدمتگزار، اظهارداشت: مشکلات در کشور 
به اکثریت برنمی گردد. دکتر روحانی با اشاره به اینکه اگر دولت کاری 
جز برجام و یا طرح تحول سلامت نکرده بود، برای دستاورد سه 
ساله کافی بود، اظهار داشت: برجام به معنای این است که قدرت 
سیاسی ایران اسلامی را به رخ دنیا و قدرت های بزرگ کشاندیم و 
اینکه دیپلمات های کشور توانستند قطعنامه ها علیه جمهوری اسلامی 

ایران را لغو کنند برای تاریخ کشور کافی است.
رییس  جمهوری ادامه داد: باید به ایستادگی ملت و کار مخلصانه 
دیپلمات های کشورمان افتخار کنیم و رفتار کودکانه و حزبی و 

جناحی عمل کردن ما را از وظایف اصلی منحرف نکند.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه کفران نعمت و نادیده گرفت تلاش 
خدمتگزاران موجب خسارت به مردم است، ادامه داد: مگر می شود 
انسان در برابر خدمت عده ای مخلص شکرگزار نباشد؟ امروز دیوارهای 

تحریم ویران شده و شرایط بانکی و مالی سرمایه گذاری، صادرات و 
واردات کالا و خدمات سهل و آسان تر شده است.

رییس  جمهوری همچنین طرح تحول سلامت در طول 3 سال 
گذشته را از اقدامات بسیار مهم و ارزشمند دولت تدبیر و امید برشمرد 
و گفت: اکنون مردم با هزینه کمتر، عزت و احترام بیشتر، زمان 
کوتاه تر و بدون زحمت، خدمات درمانی و پزشکی دریافت می کنند 
که این کاری بسیار عظیم و بزرگ است. دکتر روحانی با بیان اینکه 
هزینه های بر دوش بیمار طی اجرای طرح تحول سلامت از نزدیک 
36 الی 37 درصد به حدود  3 تا 6  درصد کاهش یافته است، گفت: 
در طول مدت اجرای این طرح 16٫3 میلیون نفر از مزایای طرح 
تحول سلامت بهره بردند که این به معنای همه خانوارهای ایرانی 
است. رییس  جمهوری با اشاره به ثبات اقتصادی و همچنین آرامش 
بازار سهام، ارز، طلا و کالا، ادامه داد: باید قدردان آرامش کنونی در 
بخش اقتصادی و مالی کشور باشیم. در طول سه سال گذشته نرخ 
تورم ماه به ماه کاهش یافت و از تورم 45 درصد به زیر 8 درصد در 
نقطه به نقطه رسیدیم که این امر عظیم و بزرگ در تاریخ کشور سابقه 
نداشته است. دکتر روحانی با اشاره به آمار رشد اقتصادی 4٫4 دهم 
درصدی در سه ماهه نخست سال جاری، افزود: ان شاء الله در سال 

95 شاهد رونق اقتصادی در کشور خواهیم بود.
رییس  جمهوری با طرح این پرسش که  اینکه عده ای با پول 
بیت المال به امید ملت لطمه می زنند، به نفع چه کسی جز دشمن 
است؟  تصریح کرد: چرا عده ای با پول بیت المال و از طریق روزنامه 
و خبرگزاری به امید مردم ضربه می زنند. باید واقعیات را به مردم 
گفت و رهبر معظم انقلاب نیز در دیدار اخیرشان با اعضای هیأت 
دولت در مسأله اعتماد و امید به عنوان دو اصل مهم تأکید کردند. 
دکتر روحانی با بیان اینکه کشور متعلق به همگان بوده و برای حزب 
و جناح خاصی نیست، گفت: آیا این افتخار نیست که در کشاورزی 

به سمت خودکفایی حرکت کرده ایم و در انبارهای کشور در حدود 
14 میلیون تن گندم، ذخیره وجود دارد. نه از وزارت کشاورزی، لااقل 

قدردان کشاورزانی باشید که خودکفایی گندم را رقم زدند.
رییس  جمهوری تحول در راه ها، بنادر و عبور هواپیماها از آسمان 
ایران  و همچنین اتصال راه آهن به منطقه را از کارهای بزرگ و در 
حال انجام دولت تدبیر و امید برشمرد. دکتر روحانی با بیان اینکه 
دولت توانست در عرض چند ماه صادرات نفت و میعانات گازی را 
به مقدار قبل از تحریم برساند، اظهار داشت: در طول 6 ماه از اجرای 
برجام تا خرداد توانستیم تولید نفت را از  2 میلیون و 700 هزار بشکه 
به 3 میلیون و 800 هزار بشکه برسانیم. رییس  جمهوری ادامه داد: از 
همه کارکنان دولت در سراسر کشور قدردانی می کنیم و دست همه 
کارگران و کشاورزان را که در مزارع و کارخانه ها  در مسیر تولید و 

خدمت رسانی به مردم تلاش می کنند،  می بوسیم.
دکتر روحانی از اختصاص وام مسکن به مسکن اولی ها با نرخ سود 
تسهیلات تک رقمی خبر داد و گفت: دولت یازدهم به عنوان هدیه در 
هفته دولت به مسکن اولی ها وام مسکن در بافت های فرسوده با رقم 
سود تسهیلات 8 درصد و بافت های غیرفرسوده با نرخ 9٫5 درصدی 
با بازپرداخت 12 ساله خواهد داد که این یک قدم بزرگ برای خانه 
دار شدن جوانان کشور است. رییس جمهوری در ابتدای سخنان 
خود با تأکید بر اینکه یافتن شخصیت های همچون شهیدان رجایی 
و باهنر در تاریخ آسان نیست، اظهارداشت: ویژگی شاخص شهیدان 
رجایی و باهنر،  دانش، اخلاص و فداکاری در خدمت به مردم بود. 
رییس  جمهوری ادامه داد: اگر الگوی همه مسئولان و کارمندان این 
دو شهید بزرگوار باشد بی تردید به نقطه مطلوب دست خواهیم یافت.

دکتر روحانی با اشاره به اینکه رفتار و اخلاق کارمندان و مدیران 
در برخورد با مراجعه کنندگان امری بسیار مهم است، ادامه داد: باید 
باور داشته باشیم که مردم مراجعه کنند ولی نعمتان ما هستند و اگر 

به این امر معتقد نباشیم نظام اداری درست نخواهد شد.
رییس  جمهوری با تأکید بر اینکه باید به مردم خدمت بی منت 
داشته باشیم، افزود: چه بسا آن مراجعه کننده در نزد پروردگار از همه 
ما مقرب تر و جایگاه بالاتری داشته باشد و حتی اگر مورد مراجعه 
نیز مربوط به بخش کاری ما نباشد، حداقل با کلام نرم با آن طرف 
صحبت و با اخلاق حسنه برخورد کنیم. دکتر روحانی با بیان اینکه هر 
مقدار تواضع و ادب در برابر مردم مراجعه کننده بیشتر شود در جامعه 
عزیزتر هستیم و در پیشگاه خداوند بزرگ دارای اجر و مزد بیشتری 
خواهیم بود، گفت: باید پست ها و مقام هایی که در طول زندگی به ما 

داده می شود، به عنوان مقطع آزمایش الهی بدانیم.
رییس  جمهوری با بیان اینکه وابستگی به ارگان خاص به معنای 
آن نیست که بخش همسایه و رقیب را در مقام عمل تضعیف نماییم، 

اظهار داشت: تعصب بخشی نباید موجب دوری از انصاف باشد
دکتر روحانی با بیان اینکه قبل از تصمیم گیری نهایی عادلانه و 
منصفانه قضاوت می کنیم و بعد از قضاوت نیز تسلیم باشیم و اجرا 
کنیم، ادامه داد: باید اخوت، همفکری، همکاری، هم افزایی اقدامات 
به عنوان هدف واحد در دستگاه های مختلف در نظر گرفته شود، 
چرا که واگرایی می تواند به مردم عادی و مراجعه کننده صدمه بزند. 
رییس  جمهوری با بیان اینکه باید تمام دستگاه های دولت به مردم، 
جامعه، نظام و کشور خدمت کنند، تأکید کرد: باید در تصمیم گیری، 

تصمیم سازی و اجرا و نظارت به دقت و حساب شده عمل کنیم.

دکتر روحانی در مراسم اختتامیه جشنواره شهید رجایی:

عده ای با پول بیت المال به امید مردم لطمه می زنند

خشم های دلواپسانه ادامه دارد

هر چند روز یک بحران؟

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 23 دادگاه عمومی حقوقی )خانواده( قم که در شعبه 8 
اجرای احکام مدنی قم به شماره 8/95ج/129 ثبت گردیده لها منصوره حاجی علیه آقای امیر 
ارغوان محکوم علیه محکوم است به پرداخت 300 قطعه سکه تمام بهار آزادی و یک سفر حج 
واجب در موسم حج در حق محکوم لها و مبلغ 143/000/000 ریال به عنوان نیم عشر دولتی در 
حق دولت، محکوم له در قبال طلب خود ملک با پلاک ثبتی 10829/176- اصلی بخش 1 قم 
معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است. ملک مورد نظر به آدرس قم 30 متری 
هنرستان خیابان شهید تراب نجف زاده آپارتمان بهار طبقه زیرزمین بازدید و پس از انجام بررسی 

های لازم نظریه کارشناس تکمیلی به شرح ذیل تقدیم می گردد:
الف - مشخصات ملک مورد بازدید

ملک مورد بازدید یک واحد آپارتمان مسکونی به شماره پلاک ثبتی 10829/170/176 - 
اصلی )قطعه یک تفکیکی( بخش یک ثبت قم می باشد که در صفحه 78 دفتر 879 به شماره 
162355 به ثبت رسیده است. مساحت مفید آپارتمان 84 متر مربع و در طبقه زیرزمین یک 
ساختمان شش طبقه و 5 واحدی واقع شده است. اسکلت بنای احداثی بتنی و سقف تیرچه 
بلوک می باشد. واحد مورد نظر دارای دو اتاق خواب، آشپزخانه اپن، پذیرایی، سرویس بهداشتی 
مجزا می باشد. پوشش کف واحد سرامیک و دیوارها تا 1/2 متر سرامیک و بقیه اندود سفید شده 
است. جنس کابینت آشپزخانه MDF و نمای ساختمان ترکیبی از سنگ تراورتن و آجر نما است. 
سیستم سرمایش کولر آبی و اسپیلت و گرمایش پکیج و رادیاتور می باشد. آپارتمان مورد نظر دارای 
انباری و فاقد آسانسور و پارکینگ اختصاصی می باشد و دارای امتیازات آب و برق شهری و گاز 

مستقل است. همچنین در حالحاضر واحد مورد نظر در اختیار مستاجر می باشد. 
ب - نظریه کارشناسی

ارزش ملک موصوف با عنایت به امکانات فوق، موقعیت محلی، مساحت، کیفیت و کمیت 
ساختمان احداثی و سایر عوامل موثر از قرار هر متر مربع 16/000/000 )شانزده میلیون ریال( و 

برای 84 متر مربع مساحت مفید آن جمعا 1/344/000/000 )یک میلیارد و سیصد و چهل و 
چهار میلیون( ریال ارزیابی و اعلام می گردد. 

لازم به ذکر است مبلغ هجده میلیون تومان ازوجه آپارتمان مذکور باقی مانده که باید در هنگام 
تنظیم سند به مالک اصلی )آقای مهدی علی بابایی( پرداخت گردد.

 مقرر گردید مورد فوق الذکر در تاریخ 95/07/04 ساعت 8/30  الی 9 صبح به آدرس قم، خ 
ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق 
مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در 
مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مور د مزایده بازدید و در صورت تمایل در 
جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را 
پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا 
و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 

درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
رضا زارعی - دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001010578 شماره  رأی   -1
1391114430001001212 آقای سلمانعلی ساعی نسب فرزند بیرامعلی ششدانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 80/85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 378فرعی از 11285 اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011669 شماره  رأی   -2

1391114430001000724 خانم زهرا سادات سلیمان پناه فرزند آقا مرتضی ششدانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 71/83 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 1 فرعی از 10363 

اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009014 شماره  رأی   -3
1391114430001001376 آقای محمد رضا مبارکی زاده فرزند آقا علی ششدانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره یک فرعی از 4035 اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/09 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/27
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002013703 شماره  رأی   -1
1391114430002002529 آقای محمد صادق زاده فرزند جواد ششدانگ یک قطعه زمین 

که در آن احداث بنا شده بمساحت 193/15 متر مربع پلاک شماره فرعی از 2677 اصلی واقع 
در بخش2 ثبت قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002011566 شماره  رأی   -2
1391114430002005504 خانم حمیده حسینی فرزند سید مبارک ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 55/80 متر مربع پلاک شماره فرعی از 2306  اصلی 

واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002015568 شماره  رأی   -3
1391114430002010801 آقای اله بس نوروزی فرزند محمد رضا ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 70/70 متر مربع پلاک شماره 175 فرعی از 1947 اصلی 

واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018135 شماره  رأی   -4
1391114430002008471 آقای حسین خادم شاهزاده طاهر فرزند علی محمد ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1003 متر مربع پلاک شماره 2 فرعی از 

2677 اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/07 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/23
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

نسخه جدید اصولگرایان برای انتخابات 96 چیست؟

راست گرایان دردوگانگی 
معرفی یا عدم معرفی نامزد

اصولگرایان با نامزدهایی مواجه هستند که برای اعلام کاندیداتوری برای انتخابات 96 
لحظه شماری می کنند و البته نامزدهای بالقوه ای را هم در میان خود می بینند که حامیان 

عجولی دارند. 
کاندیدای اصولگرایان در سال 96 معاون  اول معرفی کند محمدجواد لاریجانی در حالی 
این ایده را مطرح کرده که اصولگرایان در خاص ترین شرایط ممکن در آستانه کلید خوردن 
رقابت های انتخاباتی ریاست جمهوری هستند. آنها اکنون با نامزدهایی مواجه هستند که 
برای اعلام نامزدی لحظه شماری می کنند و البته نامزدهای بالقوه ای را هم در میان خود 
می بینند که حامیان عجولی دارند؛ هم برای راضی کردن آنها به کاندیداتوری و هم برای 

اعلام عمومی این نامزدی. 
این وسط دردسرهایی دیگر از جمله احتمال نامزدی محمود احمدی نژاد نیز برای آن ها 
خودنمایی می کند. حالا اینکه چرا آقای فیزیکدان در چنین معادله پیچیده ای پای معاون 

اولی را وسط کشیده اند، حتما محل بررسی و تحلیل باید باشد.
معاون اول برای عبور از محمودِ پاستور

ایده معرفی معاون اول توسط اصولگرایان البته ابداع محمدجواد خاندان لاریجانی ها 
نیست. باید به سال 88 بازگردیم؛ به دوره ای که بخشی از اصولگرایان به عبور از احمدی نژاد 
فکر می کردند. کسانی که منتقد محمود احمدی نژاد بودند اما درعین حال موافق سپردن 
فرمان دولت به اصلاح طلبان نبودند. یکی از این افراد علی مطهری بود. او طرحی را تدوین 
کرده و به خانه برخی از چهره های اصولگرا برده بود تا از پس لابی های فشرده، اجماعی 
حاصل کند برای تعیین تکلیف کرسی ریاست جمهوری. او نام ایده خود را طرح »دو 
نامزدی اصولگرایان در انتخابات دهم ریاست جمهوری« نهاده بود. بر اساس طرح معرفی 2 
نامزد اصولگرا برای انتخابات ریاست جمهوری، علی اکبر ولایتی و یک فرد دیگر به عنوان دو 
گزینه اصولگرایان )یکی به عنوان رئیس جمهور و دیگری به عنوان معاون اول( در انتخابات 
معرفی می شدند. البته در آن دوران محمدباقر قالیباف نیز یکی از گزینه های مطرح بود. در 
این میان برخی دیگر از اصولگرایان پیشنهاد کرده بودند که نامزد نهایی اصولگرایان وزرای 
کلیدی خود را از جمله وزرای خارجه و کشور را نیز معرفی کند تا شهروندان از کابینه 
احتمالی نامزد مورد نظر نیز آگاهی داشته باشند. اما علی مطهری یک شرط را ضمیمه 
طرح خود کرده بود: »عدم نامزدی میرحسین موسوی یا رئیس دولت اصلاحات«. به گفته 
مطهری، توجیه این شرط این بوده که میرحسین موسوی و رئیس دولت اصلاحات احتمال 
رای آوری دارند و به همین دلیل نباید اصولگرایان با 2 نامزد وارد رقابت شوند مگر اینکه هم 
موسوی و هم رئیس دولت اصلاحات اعلام کاندیداتوری کنند که در این صورت اصولگرایان 
هم می توانند با 2 نامزد وارد عرصه شوند. همان زمان گفته شد که مطهری رایزنی هایی 
نیز با بزرگان اصولگرا از جمله محمد رضا مهدوی کنی، دبیرکل جامعه روحانیت مبارز، 
حبیب الله عسکراولادی، دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری، علی اکبر ناطق نوری 
انجام داده است. علی مطهری آن زمان از موافقت مشروط برخی چهره های متنفذ جناح 
اصولگرا خبر داده ودر عین حال درباره اسامی اصولگرایانی که با این طرح موافقت مشروط 
کرده اند، گفته بود: »آنها از من قول گرفته اند در شرایط کنونی نامشان را نگویم.« او افزوده 
بود »این افراد همگی ضمن اعلام موافقت با این طرح، شرایطی را برای اعلام رسمی حمایت 
خود بیان کرده اند.« در آن دوره برخی طیف های اصولگرا به ویژه حامیان دولت احمدی نژاد، 
به شدت با این ایده - که آن را عبور از احمدی نژاد می دانستند- مخالف کردند؛ اما افرادی 
هم بودند که علناً مخالفتشان را با ادامه ریاست جمهوری احمدی نژاد اعلام کردند. محسن 
دعاگو، از چهره های سرشناس جامعه روحانیت مبارز، در اظهار نظری در این مورد با جایز 
شمردن عبور از احمدی نژاد گفته بود: »کسانی که می گویند عبور از فلانی حرام است، 

آدم های دلخوشی هستند.«
شبهه معاون اول شدن بین سه کاندیدای اصولگرا

چهار سال بعد در شرایطی که بسیاری از طیف های اصولگرا هنوز به صورت رسمی 
انتخابات را در دستور کار خود قرار نداده بودند ناگهان غلامعلی حداد عادل با اعلام یک خبر 
مهم همه را شگفت زده کرد. او در جریان یک سخنرانی گفت: »آقایان ولایتی، قالیباف و من 
با هم رقابت نخواهیم کرد و هر سه وارد عرصه نخواهیم شد، بلکه ساز و کاری را طراحی 
می کنیم که بر اساس مشروعیت و مقبولیت و کارآمدی، هر کس مناسب است بیاید و 
تعدد کاندیدا اتفاق نیفتد.« همین سخنان کافی بود تا شایعات و گمانه زنی هایی که از چند 
هفته قبل آغاز شده بود باز راه خود رابه رسانه ها و محافل سیاسی باز کند. غلامعلی حداد 
عادل در واقع خبر از یک ائتلاف مثلثی داده بود. ائتلافی که گویا حاصل جلسات مخفیانه 
خانه خیابان »دولت« بود. خانه ای که به گفته حداد عادل تا زمانی نزدیک به برگزاری 
انتخابات همچنان محل برگزاری جلسات سه نفره بود. حدادعادل به شایعات پایان داده و 
گفته بود که میان او و دو نامزد مطرح دیگر چه گذشته و چه پیمانی حاصل شده او اما با 
یک شایعه تازه روبرو شد. رسانه ها به نقل از شنیده های محافل سیاسی گزارش می دادند 
که توافق شده محمد باقر قالیباف در نهایت از نامزدی انصراف داده و معاون اول غلامعلی 
حداد عادل شود. گفته می شد: »به محمدباقر قالیباف پیشنهاد شده معاون اولی حداد 
عادل در کابینه آینده را پذیرفته و از انجام کارهای تبلیغاتی موازی خودداری کند و البته 
در کمپین مورد نظر آنها نیز قرار گیرد.« این خبر با واکنش های فراوانی مواجه شد و اگر 
چه غلامعلی حدادعادل با گلایه آن را تکذیب کرد اما محمدباقر قالیباف ترجیح داد سخنی 
درباره آن نگوید. این »سکوت« بر دامنه شایعات افزود. حداد عادل اما تلاش کرده بود به 
گونه ای دیگر این ماجرا را توضیح دهد: »ائتلاف 1+2 به معنای آن نیست که دولت آینده 
به صورت شرکت سهامی بین ما سه نفر اداره می شود. ما سه نفر از احزاب مختلف نیستیم 
و نمی خواهیم تقسیم غنیمت کنیم. اگر یکی از این سه نفر رئیس جمهور آینده باشد ما دو 
نفر دیگر به او کمک می کنیم.« این ماجرای معاون اولی در آن دوران فقط به حداد عادل 
خلاصه نشد و خبری دیگر فضای رسانه ای را تحت تاثیر قرار داد. خبر روایت می کرد که 
توافقی برای ریاست جمهوری ولایتی و معاون اولی قالیباف حاصل شده است. این بار هم 
جواب قالیباف »سکوت« بود اما علی اکبر ولایتی ساکت نماند و در پاسخ به دانشجویی که 
پرسید آیا شما گفته اید که نامزد نهایی ائتلاف هستید و آقای قالیباف معاون اولتان خواهد 
شد گفت: »بنده هرگز چنین حرفی نزده ام. بهتر است به این شایعات توجهی نکنید.« هر 
چه بود نه ائتلاف به سرانجام رسید و نه هیچ کدام از آن سه نفر توانستند به پاستور برسند.

بار دیگر معاون اولی
چهارسال گذشته و باز یک انتخابات دیگر در پیش است. این بار اما شرایط اصولگرایان 
به گونه ای دیگر است. فعلا کسی اعلام نامزدی نکرده اما خبرها از جنب و جوش هایی در 
دفاتر برخی چهره ها حکایت دارد. برخی چهره ها به گونه ای سخن می گویند که شکی برای 

اهل تحلیل باقی نمی گذارند که باید روی نامزدی آنها حساب کنند. 
برخی دیگر هم ساز و کاری پیرامون خود ایجاد کرده اند که بوی کاندیداتوری را به مشام 
می رساند. روزنامه تأسیس کرده اند و فیتلیه سایت های نیمه تعطیلشان را بالا کشیده و 
بازار سیاست را داغ کرده اند. این وسط محمود احمدی نژاد هم نشان داده که برای نامزدی 
در انتخابات 50 درصد خودش حل شده و تنها در انتظار چراغ های سبز مانده است. در 
چنین کانتکس و شرایطی است که باید اظهار نظر جدید محمدجواد لاریجانی را دید و 

بررسی کرد. 
او گفته نامزد اصولگرایان باید معاون اول خودش را هم معرفی کند. شاید در سطح 
نخست تحلیل گفته شود که وقتی اصولگرایان هنوز در دو گانه معرفی یا عدم معرفی نامزد 
باقی مانده اند و حرف و حدیث در این مورد آنچنان زیاد است که نمی توان به راحتی از این 

مرحله عبور کرد و به بخش معرفی مصداق رسید.
اما در سطح دیگری از تحلیل می توان به این نتیجه قطعی رسید که اگر همه اصولگرایان 
بنای معرفی نامزد مقابل حسن روحانی را نداشته باشند حتما بخشی از این جناح وارد این 
رقابت خواهد شد و رقیب روحانی را به میدان خواهد فرستاد. اگر مبنای ورود به تحلیل 
اظهارات جدید محمدجواد لاریجانی همین مساله باشد آنوقت می توان گفت که محمدجواد 
لاریجانی دقیقا چه منظوری داشته است. محمدجواد لاریجانی این ایده را فقط طرح کرده 
و جزئیات و علت طرحش را سربسته نگه داشته اما شاید بتوان یک دلیل برای بیان برای 
آن یافت. محمدجواد لاریجانی می داند اکنون چهره های متعددی از اصولگرایان روی 29 
اردیبهشت 96 حساب باز کرده اند؛ او می داند سخت است متقاعد کردن برخی چهره ها برای 
نیامدن. او شاید دنبال راهی بوده برای کاستن از تعداد نامزدهای اصولگرا. طرحی که نوعی 

ائتلاف را درون خود نهفته دارد. این می تواند یک نسخه جلوگیری از تکثر باشد.
حالا باید منتظر ماند و دید کسی از این نامزدهای احتمالی حاضر می شود از همین حالا 

خود را به جای نفر اول، نفر دوم بداند.



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir343غرر الحكم، ح9559؛ میزان الحكمه: ج12، ص

امام علی علیه السلام

صاحب امتیاز و مدیرمسئول: حیدر ضیغمی
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی

عضو انجمن روزنامه نگاران غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای
تلفن: 32903209 - 32906160 صندوق پستی: 37185/4495 

نشانی: قم، میدان مفید، بلوار شهید کریمی، نبش کوچه 4، ساختمان شهاب، طبقه سوم، واحد 3

اذان صبح: 5/12 طلوع آفتاب:6/38 اذان ظهر:13/06 اذان مغرب: 19/53

ان
یح

:  ر
اپ

چ
02

1 -
 65

60
79

17
تر

گس
شر 

ع:  ن
وزی

ت

چه زشت است كه انسان ظاهرى 

موافق داشته باشد و باطنى منافق

سه شنبه - نهم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4087

اخبــار
شهردار منطقه 6 قم خبرداد:

ساماندهی مسیر ورود 
حضرت معصومه )س( به شهر قم

شهردار منطقه 6 قم گفت: المان ها و نمادهای شهری ویژه برای مسیر 
ورود حضرت معصومه )س( به قم در نظر گرفته و برای توسعه فضای سبز این 

منطقه برنامه مشخصی تدوین شده است.
سید محمد موسوی منش در یکصد و نود و سومین جلسه شورای اسلامی 
شهر قم اظهار کرد: جمعیت قابل توجهی از زائران حرم کریمه اهل بیت )ع( 
از ورودی جعفریه که مسیر ورود حضرت معصومه )س( به قم است، استفاده 
می کنند اما این مسیر اکنون وضعیت مطلوبی ندارد. وی با تاکید بر اینکه ادامه 
مسیر مذکور به یکی از بزرگراه های اصلی استان قم متصل می شود، اضافه کرد: 
المان ها و نمادهای شهری ویژه برای ورودی جعفریه در نظر گرفته و برای توسعه 
فضای سبز این منطقه برنامه مشخصی تدوین شده است. شهردار منطقه 6 قم 
با بیان اینکه بودجه طرح ساماندهی ورودی جعفریه از محل اعتبارات سفر رهبر 
انقلاب اسلامی به قم تامین می شود، مطرح کرد: این طرح طی پنج سال اخیر 
بدون فعالیت بوده اما بهسازی و مراحل تصویب عملیات اجرایی انجام و برای 

اجرای این عملیات از موقوفه و متصرفین دعوت شده است. 
در رشته طراحی پوستر؛

جوان قمی برگزیده جشنواره سراسری 
دانشجویان فنی و حرفه ای کشور

جوان قمی موفق به کسب رتبه برتر در رشته طراحی پوستر در جشنواره 
سراسری فرهنگی و هنری دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه ای کشور شد.

به گزارش خبرنگار ما، مرحله نخست بیست و چهارمین جشنواره دانشجویان 
دانشگاه فنی و حرفه ای کشور در مراکز دانشگاه فنی و حرفه ای کشور شروع شد 
و آثار برگزیده به مرحله نیمه نهایی راه یافت. آثار راه یافته به مرحله نیمه نهایی در 
دانشکده قاضی طباطبایی ارومیه با حضور داوران و کمیته فنی موردبررسی و 
ارزیابی قرار گرفته و وارد مرحله نهایی شدند. در مرحله نهایی بیست و چهارمین 
جشنواره دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه ای کشور بیش از 450 دانشجو در 
23 رشته مختلف کتبی، شفاهی و هنری با محوریت قرآن و عترت در دانشکده 
قاضی طباطبایی ارومیه با یکدیگر طی دو روز با یکدیگر به رقابت پرداختند 
که در رشته طراحی پوستر، محمد جعفری جوان قمی موفق به کسب رتبه 
دوم شد و با اهدا لوح و هدیه مورد تقدیر قرار گرفت. در لوح تقدیر این جوان 
دانشجو که به امضا رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای کشور رسیده، آمده است: 
»بیست و چهارمین جشنواره سراسری فرهنگی و هنری دانشجویان دانشگاه 
فنی و حرفه ای با محوریت قرآن و عترت فرصتی فرآهم آورد تا قشر فرهیخته و 
هنرآفرین در فضای هنری دوستانه و همدلانه در رشته های مختلف فرهنگی 
و هنری به رقابت پرداخته و همه توان خود را در آفرینش جلوه های گوناگون 
هنری به نمایش بگذارند«.  »اکنون با استعانت از خداوند سبحان در این جشنواره 
جنابعالی موفق به کسب رتبه دوم در رشته طراحی پوستر گردیده اید، این 
موفقیت را به شما تبریک عرض نموده و سربلندی و توفیق روز افزونتان را در 

اعتلای فرهنگ و هنر میهن اسلامی از خداوند منان مسئلت داریم«.

سازندگی  خدمات  از  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
خاتم الانبیاء در سطح کشور تقدیر کرد و گفت: این مجموعه با 
روحیه جهادی تلاشگر پروژه های بزرگ کشور را دنبال می کند، 
به همین علت منع قانونی استفاده قرارگاه از اسناد خزانه باید 

رفع شود.
علی لاریجانی ظهر دیروز در مراسم افتتاح سد مخزنی 
کوچری با تأکید بر اینکه امنیت پایدار منابع آبی با تکمیل پروژه 
سد کوچری در شهرهای مختلف تأمین می شود، اظهار کرد: 
بعد از انقلاب گروه های مختلف برای تضعیف نظام اسلامی 
گام برداشته اما نتوانستند به موفقیت برسند. وی با اشاره به 
شکست منافقین توسط نیروهای انقلابی اضافه کرد: این گروه 
از هیچ اقدامی برای ضربه زدن به نظام اسلامی دریغ نکردند. 
رئیس مجلس شورای اسلامی از ارتباط اخیر کشورهای غربی 
با گروهک منافقین یاد کرد و گفت: این گروه سیاه ترین سابقه 
تروریستی دنیا را به خود اختصاص داده است، اما غربی ها به این 
گروهک پناه داده و آنها را باور کرده اند، در حالی که در آینده 
گرفتار این گروهک تروریستی می شوند. وی خاطرنشان کرد: 
رهبر انقلاب اسلامی نگاه ویژه ای نسبت به تکمیل پروژه انتقال 
آبرسانی از سرشاخه های دز به قم داشته اند و قرارگاه سازندگی 
کرده  دنبال  را  پروژه  این  مطلوبی  سرعت  با  خاتم الانبیاء 
است. رئیس مجلس شورای اسلامی، از خدمات سازندگی 
خاتم الانبیاء در سطح کشور تقدیر کرد و گفت: این مجموعه با 
روحیه جهادی تلاشگر پروژه های بزرگ کشور را دنبال می کند، 
به همین علت منع قانونی استفاده قرارگاه از اسناد خزانه باید 
رفع شود. وی از وجود 800 هزار میلیارد تومان نقدینگی در 
کشور یاد کرد و ادامه داد: این میزان نقدینگی باید در حوزه های 
مختلف از جمله تولید به کار گرفته شود، زیرا منابع فعلی دولت 
پاسخگوی نیاز حوزه های مختلف کشور نیست؛ باید در حوزه 
عمران، اوراق مشخص تعیین و از ظرفیت صنوف برای رسیدن 
به پیشرفت استفاده شود. نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اینکه استفاده مطلوب از منابع مردم باید 
فراهم شود، گفت: در دو سال گذشته 6 هزار روستا به صورت 
سیار از منابع آبی استفاده می کردند که در راستای رفع این 
مشکل، روستاها باید از منابع اصلی استانها استفاده کنند. وی با 
تأکید بر اینکه در راستای رفع بحران آب، اقدامات مطلوبی در 
سطح کشور انجام می شود، گفت: تدبیر دولت در حوزه آبرسانی 
قابل تقدیر است اما امیدواریم این موضوع به شیوه مطلوب تر 
دنبال شود. لاریجانی توسعه آبیاری با فشار را نیازمند نگاه ویژه 
مسئولان خواند و ادامه داد: در برنامه ششم توسعه این موضوع 

به صورت ویژه مورد توجه قرار گرفته است.
سد کوچری ذخیره ای برای مقابله 

با کم آبی منطقه مرکزی است
رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین روز دوشنبه در 
جریان مراسم بهره برداری از طرح ملی سد کوچری گلپایگان 
در گفت وگو با خبرنگاران گفت: سد کوچری، ذخیره ای برای 
مقابله با کم آبی شهرهای مرکزی کشور در دهه های آینده 
است. علی لاریجانی با اشاره به اینکه 10 شهر مرکزی کشور 
از آب این سد استفاده خواهند کرد، افزود: احداث این سد 
باعث می شود تا در زمان کم آبی، به شهرهای اطراف این سد 
آبرسانی کنیم و وضع ثابتی برای آب آشامیدنی این شهرها در 
دهه های آینده به وجود آید. وی افزود: از رهبر معظم انقلاب 
که بصورت ویژه برای حل مشکل آب در این منطقه دستور 
دادند، تشکر می کنم. رئیس مجلس شورای اسلامی، تصریح 
کرد: رهبر معظم انقلاب از سال های گذشته برای احداث این 

سد دستور به سرمایه گذاری دادند و اگر اوامر رهبر معظم 
انقلاب نبود، این سد مشکل حل نمی شد. وی اظهارکرد: 
همچنین از مهندسان و دست اندرکاران اجرای این طرح ملی 
سپاسگزاری می کنم. رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه 
درباره کمبود قانون در حوزه آب تصریح کرد: در این حوزه 
مشکل قانونی نداریم. وی افزود: قوانینی که قبلا برای تقسیم 
بندی آب در بخش های مختلف تدوین و تصویب شده کفایت 
می کند. لاریجانی اضافه کرد: شورای عالی آب نیز وظایفی دارد 
و تصمیم گیری های لازم را اتخاذ می کند و تلاش آنها بر این 
است که از آب به صورت بهینه استفاده شود. رئیس مجلس 
شورای اسلامی در این گفت وگو مصرف بیش از 90 درصد 
آب در بخش کشاورزی را یکی از مهمترین مشکلات حوزه 
آب و کشاورزی بیان کرد و افزود: آبیاری در بخش کشاورزی 
کشور بصورت سنتی انجام می شود و باید با اصلاح این شیوه، 
از آبیاری تحت فشار استفاده کنیم. وی با بیان اینکه طی دو 
سال گذشته، هر سال مبلغ یک هزار میلیارد تومان برای آبیاری 
تحت فشار در نظر گرفته شده است، افزود: معتقدم باید برای 
افزایش این مبلغ در برنامه پنج ساله ششم با دولت توافق کنیم. 
لاریجانی اضافه کرد: اختصاص رقم بیشتری برای این موضوع 
در برنامه ششم، موجب می شود تا زمین های کشاورزی 
بیشتری با آبیاری تحت فشار آبیاری شوند و با این روش، 
میزان صرفه جویی آب در بخش کشاورزی افزایش می یابد. 
وی در عین حال گفت: افزون بر اصلاح شیوه آبیاری در بخش 
کشاورزی باید کشت های متناسب برای استان های مختلف 
در نظر گرفته شود. رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه بر 
برنامه ریزی برای تسریع در عملیات تکمیل و بهره برداری از 
طرح های انتقال آب در کشور تاکید کرد و گفت: این طرح ها 
و سدهایی که وزارت نیرو در دست اجرا دارد باید به سرانجام 
برسد. وی ادامه داد: در 2 سال گذشته با دستور رهبر معظم 
انقلاب بودجه کافی برای این طرح ها در نظر گرفته شده است.

وزیر نیرو:
آب شرب ۲ هزار روستا تأمین می شود

وزیر نیرو  نیز در این مراسم با بیان اینکه فقط در شرایط 
اضطرار آب منتقل می شود، از بهره مندی 2 هزار روستا با 
جمعیت 2 میلیون نفر از آب شرب مطمئن تا پایان سال جاری 

خبر داد.  حمید چیت چیان با اشاره به اینکه امروز یکصد و 
شصتمین سد بزرگ ملی و آخرین حلقه از زنجیره طرح بزرگ 
انتقال آب به قمرود افتتاح می شود، اظهار داشت: مسئله تأمین 
آب شرب از دغدغه های اصلی وزارت نیرو و تمام مسئولان 
کشور است. وی با تأکید بر اینکه ما در کشوری زندگی 
می کنیم که مناطق وسیع مرکزی و شرقی از نظر منابع آبی 
فقیر است، افزود: در این مناطق آب از طریق منابع زیرزمینی 
تأمین می شود اما این منابع با تهدید خشک شدن لایه اشباع 
زمین در اثر بهره برداری و هجوم آب های شور از مناطق کویری 

مواجهیم و دیگر امکان برداشت نیست.
وزیر نیرو با اشاره به اینکه وزارت نیرو بنا به وظیفه متعهد 
است تأمین آب شرب برای مردم به صورت مطمئن برای تمام 
نقاط کشور را انجام دهد، گفت: این مسئولیت تعطیل پذیر 
نیست، انتقال آب به عنوان روش اولیه یا گزینه اول نیست بلکه 
در شرایط اضطرار اقدام به انتقال آب می کنیم و این اقدام تنها 

برای تأمین آب شرب است نه دیگر مسائل.
وی با انتقاد از رسانه های منتقد که خواستار ممانعت از 
اجرای انتقال آب هستند، افزود: این دلسوزی ها اگرچه برای 
حفظ محیط زیست است اما این رسانه ها باید بدانند اگر 
آب منتقل نشود پس از چه طریقی تأمین آب شرب باید 
صورت بگیرد؟ چیت چیان با تأکید بر اینکه نمی توان کشور 
را با توهمات و خام فکری اداره کرد تصریح کرد: این پروژه در 
شرایط بسیار سختی صورت گرفته که کار مستحبی نبود بلکه 
یک اضطرار برای کشور بود. وی با بیان اینکه در پروژه انتقال 
آب از سرشاخه های دز 10 شهر و 100 روستا از نعمت آب 
بهره مند می شوند، ادامه داد: قم پایگاه مهم تشیع در جهان 
است مگر می توانیم روی منابع آبی غیرمطمئن حساب کنیم؟ 
در حال حاضر بر اساس این طرح 88 میلیون متر مکعب آب به 
قم منتقل می شود اما باز هم باید از آب چاه های قم و علی آباد 
استفاده کنیم چرا که با رشد جمعیت و افزایش مصرف مواجه 
هستیم. وزیر نیرو با تقدیر از حمایت های رئیس مجلس شورای 
اسلامی در تأمین اعتبارات و حمایت از این پروژه، گفت: در 
این راستا با عنایت دکتر لاریجانی 500 میلیون دلار از محل 
صندوق توسعه ملی برای آب های روستایی در بودجه 94 

تخصیص یافت.

رئیس مجلس تاکید کرد:

نگاه ویژه  رهبر انقلاب نسبت به تکمیل پروژه آبرسانی به قم

نامحــرمانه 
نوبخت:نگفتم که فرد متخلف ذخیره نظام است 

نوبخت سخنگوی دولت در توضیح سخنان خود به هنگام تودیع و معارفه رئیس صندوق توسعه ملی که 
بازتاب زیادی در رسانه های مختلف داشت گفت: با توجه به اینکه صندوق توسعه ملی ذخایر بیشتری از بانک 
مرکزی در اختیار دارد بنابراین کسی که مسئولیت صندوق را دارد در واقع امانت دار بزرگمان است و این به 
آن معنی نیست که اگر کسی در این صندوق تخلف کرد، متخلف، امانت دار بزرگ نامگذاری شود. نوبخت 
تصریح کرد: در برابر ذخایر ارزی که همه ما به آن حساس هستیم و برایمان مهم است، ذخایر و سرمایه های 
اصلی در واقع سرمایه های انسانی هستند و مدیران و نیروی انسانی سرمایه های بزرگ کشور محسوب می 
شوند. وی گفت: این به این منزله نیست که اگر کسی تخلفی کرد چون سرمایه انسانی است پس تخلفش 
نادیده گرفته شود کما اینکه در مجموعه صندوق توسعه ملی مدیران با تجربه و خدومی نیز در گذشته بودند 
و هستند. نوبخت گفت: صریحا معتقدم همانطور که باید از ذخایر ارزی مراقبت کنیم، همانطور از ذخایر انسانی 

نیز باید مواظبت کنیم و هیچ فرصتی ایجاد نکنیم که اینها دچار اشتباه شوند.

پاسخ پورمحمدی به علی مطهری
وزیر دادگستری گفت: امام راحل و یارانش با طراحی و عکس العمل مناسب کشور را از وجود دشمنان 
نجات دادند. حجت الاسلام پورمحمدی در حاشیه بازدید از بیمارستان شهید رحیمی خرم آباد در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوالی در واکنش به نامه علی مطهری اظهار کرد: امام راحل به ما یاد داد که در زمین 
دشمن بازی نکنیم و صحنه مبارزه را ما تعیین می کنیم و خودمان نقشه بکشیموی تصریح کرد: در صحنه های 
گذشته و در دفاع از انقلاب و کشور امام راحل و یارانش بودند که با طراحی و عکس العمل مناسب و پیروی از 
دستورات و فرامین الهی توانستیم کشور را از دشمنی و شر دشمنان، صهیونیست ها و منافقین نجات دهیم. 
وزیر دادگستری گفت: در رابطه با نامه آقای مطهری حرف های خود را زدیم و صحبت های امروز پاسخی 
جدی برای او بود. پورمحمدی یادآور شد: ما نیز راه را ادامه خواهیم داد و در زمین دشمن بازی نخواهیم کرد.

دستگیری باند بین المللی قاچاق پیش ساز مواد مخدر
رئیس مرکز مبارزه با مواد مخدر وزارت اطلاعات گفت: سربازان گمنام امام زمان )عج( با استعانت از درگاه 
خداوند متعال و عنایات خاصه حضرت ولی عصر )عج( و هوشیاری مردم شریف ایران توانستند یک باند بین 
المللی قاچاق مواد مخدر را در استان هرمزگان شناسایی و 21 تن پیش ساز مواد مخدر را کشف و ضبط کنند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت اطلاعات، این مقام امنیتی گفت: این مواد در تعداد زیادی بشکه های 
220 لیتری حاوی اسید استیک انیدرید که به عنوان پیش ساز مواد مخدر مورد استفاده قرار می گیرد به طرز 
ماهرانه ای در تعدادی کانتینر جاسازی شده بود و قاچاقچیان مواد مذکور را از کشورهای چین و تایوان تحت 
پوشش ابزار و ادوات دست دوم خودرو وارد کرده و قصد داشتند با تخلیه محتویات کانتینرها در کشور، آن را 
به مقصد کشورهای افغانستان و پاکستان ترانزیت کنند. رئیس مرکز مبارزه با مواد مخدر وزارت اطلاعات در 
ادامه بیان داشت: با این مقدار مواد پیش ساز می توان حدود هفت تن هروئین خالص تولید کرد. وی در پایان 
با قدردانی از همکاری خوب دستگاه قضایی و اداره کل بنادر و دریانوردی اظهار کرد: قاچاقچیان دستگیر شده 

به همراه پرونده مربوطه تحویل مرجع قضایی شد.

شرفی اصفهانی: از بقایی عذر می خواهم
عضو هیات تجدید نظر تخلفات اداری نهاد ریاست جمهوری گفت: »مطالبی که در مورد آقای بقایی معاون 
اجرایی رییس جمهوری سابق گفته ام، صحت ندارد و از بابت این سخن مطرح شده از وی عذر می خواهم.« 
حجت الاسلام و المسلمین محمد اشرفی اصفهانی روز دوشنبه با ارسال نمابری به ایرنا اظهار داشت: »آنچه که 
اینجانب در جلسه افطاری آذری های مقیم تهران در سال 94 در مورد آقای بقایی گفته ام و در روزنامه قانون 
منتشر شده بود، خلاف واقع بوده است.« بر اساس اخبار رسانه ها، وی سال گذشته در این جلسه افطاری 

اتهاماتی را به حمید بقایی نسبت داده بود.

هیچ فردی از ستاد برجام جاسوس نبوده است
 بهرام قاسمی، سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: فردی که به اتهام جاسوسی به طور موقت 
دستگیر شده است، عضو تیم مذاکره کننده هسته ای نبوده و از سوی ارگان های اقتصادی برای شرکت در 
برخی از مذاکرات بانکی معرفی شده است. قاسمی تصریح کرد: خود ایشان )دری اصفهانی( مصاحبه ای انجام 
داده است که آزاد است. این یک موضوع قضایی و امنیتی است و ما هم علاقه مند هستیم که سیستم امنیتی 
و قضایی کشور در این مورد هر چه زودتر حقایق را روشن کنند. وی ادامه داد: ما در ابتدا که این خبر اعلام 
شد گفتیم که هیچ فردی از ستاد برجام جاسوس نبوده و دستگیر نشده است که همین طور هم بود. قاسمی 
اظهار داشت: بعد معلوم شد که این فرد از سیستم بانکی بوده که گاهی در برخی از مذاکرات که بحث اقتصادی 
و بانکی مطرح بوده است، شرکت می کرده و با معرفی بعضی از ارگان های اقتصادی این کار انجام شده است. 
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: به هرحال آنچه امروز می توانم بگویم این است که این فرد دستگیر نیست 
و به قید وثیقه آزاد است اما ما هم به عنوان وزارت امور خارجه و سازمانی که ستاد برجام و پیگیری های برجام 
در آن وجود دارد علاقه مند هستیم که دوستان در قوه قضاییه هر چه سریعتر نظرات خود را اعلام کنند که 

رسانه ها و مردم ما از گمانه زنی خارج شوند.

درخواست حداد عادل از مجریان تلویزیون
 رییس فرهنگستان زبان و ادبیات فارسی درباره نقش رسانه ملی در حفظ و حراست از کیان زبان فارسی 
گفت: خیلی از مجریان و گویندگان فکر می کنند اگر در برنامه از واژه های بیگانه استفاده کنند، جایگاه بهتری 
نزد مخاطب پیدا می کنند. حداد عادل از مجریان برنامه های ورزشی نام برد و یادآور شد: شاید نتوان اسم 
بسیاری از رشته های ورزشی را معادل سازی کرد ولی چرا گزارشگر یک مسابقه در طول گزارش بارها و بارها 
به جای واژه »زمان« از کلمه »تایم« استفاده می کند. متاسفانه استمرار بکارگیری چنین کلماتی در درازمدت 
عادی شده و تغییر آن دیگر مشکل خواهد شد. او از مجریان درخواست کرد زبان فارسی را در اجراهایشان 

رعایت کنند و در معادل سازی با لغات بیگانه، به زبان فارسی با زبان طنز آسیب نرسانند.

در نظر دارد انجام امور نقلیه دانشجویی جهت مجتمع پردیس دانشگاهی را 

در سال 1395 از طریق مناقصه به واجدین شرایط واگذار نماید.

مهلت خرید اسناد: از تاریخ درج اگهی نوبت دوم به مدت 5 روز کاری.

قیمت اسناد و نحوه واریز وجه: واریز مبلغ  500/000 ریال به حساب سیبا: 

2177753525001  ) قابل واریز در کلیه شعب(. 

مدارک مورد نیاز جهت دریافت اسناد:  اصل فیش واریزی.

 مهلت دریافت پیشنهاد: حداکثر 10 روز پس از پایان مهلت خرید اسناد.

میزان سپرده شرکت در مزایده: مبلغ 130/000/000 ریال

محل خرید اسناد و تحویل پیشنهادات: قم ، خیابان شهید لواسانی ) ساحلی 

(، ساختمان ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 

قم،  طبقه همکف، دبیرخانه مرکزی.

زمان گشایش پیشنهادها: درج در شرایط مناقصه

دانشگاه علوم پزشکی
 و خدمات بهداشتی درمانی قم

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم

آگهی مناقصه یک مرحله ای )نوبت  دوم(

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 23 محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره 
8/93ج/895 ثبت گردیده له طیبه شریعت نیا و علیه حسین شریعت نیا که محکوم علیه 
محکوم است به پرداخت 114 قطعه سکه تمام بهار آزادی در حق محکوم له و تادیه 
حقوق اجرائی که محکوم له در راستای استیفاء محکوم به اقدام به توقیف خودرو نموده که 

کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده. 
حسین شریعت نیا خوانده مبنی بر ارجاع کارشناسی قیمت گذاری از یکدستگاه 
خودروی پراید به شماره انتظامی 652 ق 76 ایران 11 و موتور 1214493 و شاسی 
1412284578341 که طبق اظهارات خواهان مدل 1384 می باشد به رنگ آبی در 
خیابان طالقانی کوچه شماره 4 داخل پارکینگ سعدی بازدید و بررسی به عمل آمد. قیمت 

پایه از طریق مزایده به شرح ذیل اعلام می گردد. 
1 - بطوریکه مشاهده گردید بدنه دور اتاق فرو رفتگی دارد قسمت جلو تصادفی و 
بازسازی شده لاستیک ها متوسط می باشد تودربی عقب سمت راست پاره شده شیشه 
جلو جای آینه شکسته چنانچه اعتبار بیمه نامه شخص ثالث داشته باشد قیمت پایه از 

طریق مزایده مبلغ: 67000000 ریال. 
مقرر گردید خودروی فوق الذکر در تاریخ 95/06/21 ساعت 8  الی 8/30 صبح به 
آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد 
مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مور 
د مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ 

کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده 
مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از 
تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی - دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یکباب ساختمان بپلاک 88 فرعی از 10543 اصلی 
واقع در بخش یک ثبت قم اراضی خیابان آذر، ک 72، ک 6، پ 6 که بنام خانم فاطمه 
محمد تقی زاده کاشانی فرزند عباس میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده 
ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی 
مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی 
وارده 1/20743 - 95/6/7 تحدید حدود پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ 95/7/11 
ساعت 8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و 
خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر 
در حل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه 
خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. 
ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با 
اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره 

ارائه نماید. تاریخ انتشار: 95/6/9
جعفر کاظمی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم


